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اصلاح قیمت برق و سهم تولیدکننده از آن
مدیرعامل شــرکت »تولید نیروی جنوب غــرب صبا« نبود 
اراده در ســاختار سیاســتگذاری صنعت برق برای اصلاح 
قیمت برق را یــادآوری می کند و می افزاید: مــا می توانیم 
اصلاح قیمت برق را فارغ از مشــترکان خانگی از صنایع آغاز 
کنیم. او به تجارب ســایر کشــورهای دنیا در قیمت گذاری 
برق صنایع پرمصرف اشــاره و بیان می کنــد: در دنیا حدود 
۳۰ درصد بهای تمام   شده    صنایعی چون آلومینیوم، سیمان 
و فولاد مربوط به برق اســت، اما این میزان در ایران به کمتر 
از سه درصد می رســد. به همین دلیل اســت که در صنایع 
بالادســتی به دلیل دسترسی به انرژی بســیار ارزان قیمت، 
عملا سود نهایی بالاست بدون آنکه صنایعی که انرژی آنها را 

تامین می کنند از این سود سرشار سهمی ببرند. 
مدیرعامل شــرکت تولیــد نیروی جنوب غــرب صبا وضع 
عوارض ســنگین واردات بر محصولات صنایع انرژی بر ایران 
را از جمله پیامدهای دسترســی این صنایع به انرژی ارزان 
می داند و می گوید: مبالغی که در داخل کشور باید به صنایع 
تامین کننده انرژی از جمله برق تعلق گیرد، به عنوان تعرفه 
واردات به دولت های کشورهای هدف پرداخت می شود. این 
روند ناشی از سیاســتگذاری های نادرست در قیمت گذاری 
انرژی است.وی در ادامه خاطرنشــان می کند: به رغم وضع 
عوارض ســنگین در این کشــورها برای محصولات صنایع 
بالادســتی و منابع محور ایــران نظیر فلزات، پتروشــیمی 
و سیمان، باز هم آنها از حاشیه ســود بالایی برخوردارند در 
حالی که ما به عنوان تامین کننده اصلی ترین نهاده تولید آنها 
یعنی برق، از محل برق ارزان عرضه شده به این صنایع دچار 
خسارات و آسیب های جبران ناپذیری می شویم. از این رو در 
اقتصاد کشور نتوانســته ایم موازنه مناسبی بین حوزه انرژی 
و ســایر صنایع برقرار کنیم و همین امر منجر به ایجاد زیان 

انباشته برای صنعت برق کشور شده است.
 سپهری در ادامه می افزاید واقعیت این است که امروز به رغم 
اینکه بهای برق صنایع انرژی بــر و پرمصرف، قدری افزایش 
یافته اما تاثیر  آن در بهبود ســاختار اقتصــادی این صنعت 

قابل مشاهده نیست و ما به عنوان تولیدکنندگان برق نتیجه 
ملموســی از این افزایش قیمــت در پرداختی های وزارت 
نیرو یا قراردادهای دوجانبه مشــاهده نکرده ایم. هم اکنون 
شرایط به گونه ای شــده که در قراردادهای دوجانبه فروش 
برق به صنایع که یک طرف قرارداد تولیدکننده برق اســت 
و طرف دیگر مصــرف کننده، ســهم تولیدکننده ۱۰درصد 
هزینه پرداختی توسط مصرف کننده بوده و این خود گویای 

بی مهری در حق تولیدکننده برق است.

یارانه های پنهان و آشکار نابرابر برق
مدیرعامل شــرکت تولید نیروی جنوب غــرب صبا با بیان 
اینکه دولت در حــال حاضر چهار برابر بودجه کل کشــور 
یارانه پنهان و آشــکار پرداخت می کند، می افزاید: به رغم 
این هزینه بالا برای تخصیص یارانه به مردم هنوز می بینیم 
که این یارانه ها به صورت مســاوی و عادلانه در اختیار آنها 

قرار نمی گیرد.
 در حقیقــت گروه های خاصی که عمدتــا جزو دهک های 
بالا هســتند یا صنایع خاصی که محصولاتی با حاشیه سود 
بالا می سازند، سهم بسیار بیشتری از یارانه ها دارند. به این 
ترتیب عملا در این نظام یارانه ای ناکارآمد ما از جیب مردم 
به یک گروه خــاص یارانه هــای کلان پرداخت می کنیم و 
ســود حاصل از این یارانه ها به جای گردش مولد در اقتصاد 

کشور، مشمول یک صنعت خاص می شوند.
او در ادامه با تاکید بــر اینکه افزایش قیمت ها در ســاختار 
اقتصاد کشــور به صورت متوازن شــکل نگرفته، می گوید: 
برای درک بهتر این موضوع یک مثال مطرح می کنم. در حال 
حاضر در نیروگاه زرگان که ســیکل بخاری، برج تر و مصرف 
آب دارد، با تعرفه های ســه برابری آب مواجه شــده ایم. این 
افزایش قیمت بــا توجه به بحــران آب و هزینه های مربوطه 
اصلا غیرمنطقی نیست اما مشکل اصلی اینجاست که برقی 
که ما از مسیر همین نیروگاه و به رغم همین افزایش قیمت ها 
تولیــد می کنیم، هیچ زمان متناســب با این رشــد هزینه، 

افزایش قیمت نداشته است.

ســپهری افزایش چند برابری نرخ ارز ظــرف یک دهه اخیر 
را هم یــادآوری و تصریح می کند: قیمــت ارز در طول بیش 
از یک دهه اخیر تقریبا ۲۰ برابرشــده اســت. در شــرایطی 
که تاثیر قیمت ارز بر حوزه تولید غیرقابل انکار اســت، باید 
این ســوال را مطرح کرد که چطور انتظار دارند یک نیروگاه 
با وجود این میزان افزایش هزینه و قیمــت تقریبا ثابت برق 
تولیدی خود، بــه حیات خود ادامه دهد؟ فقط کافی اســت 
این مســاله را مدنظر قرار دهیم که هزینه تعمیرات و اورهال 
نیروگاه ها، تامین قطعات موردنیاز، حقوق و دستمزد نیروی 
انسانی و ســایر هزینه های مرتبط چند برابر شده اما قیمت 

برق همچنان دستوری و با افزایش اندک است.
 ما چطور می توانیم بین ایــن دو بخش به نحوی موازنه ایجاد 

کنیم که دخل و خرج متناسبی داشته باشیم؟
او در ادامــه تاکید می کند: حال اگر به ایــن ناترازی درآمد و 
هزینه های نیروگاه ها، موضوع انباشــت چند ساله مطالبات 
آنها را نیز بیفزاییم، متوجه می شویم که چرا زیرساخت های 
صنعت برق ظرف ســال های اخیر تا این حد تضعیف شده و 
ســرمایه گذاری در این صنعت رو به افول گذاشته است. به 
عنوان مثال در شــرایطی که ما می توانیم بــا تبدیل نیروگاه 
به ســیکل ترکیبی، علاوه بر افزایش راندمان، برق بیشتری 
هم تولید کنیــم اما به دلیل هزینه های گــزاف و درآمدهای 
ثابت و انباشت مطالبات قادر نیستیم اقدامی دراین خصوص 

انجام دهیم.

نیروگاه های غیردولتی و آوار چالش های پرتعداد
مدیرعامل شــرکت تولید نیروی جنوب غرب صبا از انحصار 
حاکم بر تولید برخی قطعات نیروگاهی به عنوان یک مساله 
جدی برای ایــن حوزه یــاد می کند و می گویــد: هنوز هم 
نپذیرفته ایم که استمرار انحصار تا چه حد می تواند برای یک 
صنعت مخرب و زیان آور باشــد. به همین دلیل هم در عمده 
کشورهای توسعه یافته یا در حال توسعه قوانین ضد انحصار 
با جدیت پیاده سازی می شوند تا از تحمیل هزینه های سربار 

به صنایع مرتبط جلوگیری کنند. 

ســپهری به نحوه پرداخت مطالبات نیروگاه های غیردولتی 
هم اشــاره می کنــد و می افزایــد: در حال حاضــر وزارت 
نیرو بــه دلیل کمبــود منابع مالــی، عمــلا پرداخت هایی 
دارد که بیشتر شبیه مستمری اســت و صرفا هزینه حقوق 
و دســتمزد پرســنل نیروگاه ها را تامین می کند. سوال این 
است که تعمیرات، نگهداری و توسعه یک نیروگاه هزینه ای 
ندارد؟ و اگر مســوولان امر به این مســاله واقف هستند که 
این موارد مشمول هزینه های کلان اســت، انتظار دارند در 
شــرایطی که ما پول برق تولیدی خود را دریافت نکرده ایم، 
چطور این هزینه ها را تامین کرده و نیروگاه را برای پیک برق 
مهیا کنیم؟او در ادامه خاطرنشــان می کند: حتی اگر مساله 
عدم ســودآوری نیروگاه ها را کنار بگذاریم، باز هم می بینیم 
که نیروگاه ها حتی در بازگشــت ســرمایه گذاری اولیه هم 

ناکام بوده اند. 
در شرایط حاضر ما به نقطه ای رسیده ایم که حتی نگهداشت 
سیســتم های موجود هم گاه برایمان دشــوار است. چرا که 
عملا تامین هزینه های مربوط به آن برایمان غیرممکن شده 
اســت. از این رو صراحتا باید بگویم که اگــر دولت فکری به 
حال تامین مالی نیروگاه ها و پرداخــت مطالبات آنها نکند، 
در حوزه تولید برق به ویــژه نیروگاه های غیردولتی با بحران 

جدی و خسارات جبران ناپذیری مواجه خواهیم شد.

 قراردادهای بیع متقابل؛ گرفتاری تازه فعالان
 صنعت برق

مدیرعامل شــرکت تولید نیــروی جنوب غرب صبــا با بیان 
اینکه فروش برق نیروگاه های ســیکل ترکیبی با قیمت های 
فعلی در بازار یا بــورس برق و حتی قــرارداد دوجانبه توجیه 
اقتصادی ندارد، تصریح می کند: به این دلیل که دوره بازگشت 
سرمایه شــما از زمان استهلاک نیروگاه بیشــتر است، عملا 
سرمایه گذاری روی تبدیل نیروگاه به سیکل ترکیبی و تولید 

برق از این مسیر فاقد توجیه اقتصادی منطقی است. 
او در ادامــه می افزایــد: در حــال حاضر ســازوکاری در 
قانون پیش بینی شــده که بر اســاس آن دولت باید از محل 

صرفه جویــی انجام شــده در مصــرف ســوخت و افزایش 
توان صورت گرفته نســبت بــه میانگین راندمان کشــور، 
ســوخت صرفه جویی شــده را در قالب حواله های سوخت 
به ســرمایه گذار باز گرداند. اما مشــکل اینجاست که عمده 
نیروگاه هایی که نســبت بــه تبدیل واحدهــای بخار خود 
به ســیکل ترکیبی اقــدام کرده اند هنوز حواله ســوختی 
دریافت نکرده اند.ســپهری بــه وجود نوعــی تنگ نظری 
در قراردادهای بیــع متقابل اشــاره می کنــد و می افزاید: 
به رغم نص صریح قانون مبنی بر اینکه لزوم بازگشــت اصل 
و سود ســرمایه گذاری، اما در برق حرارتی بندها، تبصره ها 
و جزئیاتی بــه قراردادها تحمیل شــده که عمــلا این نوع 
قراردادها را برای ســرمایه گذاران از حیــث اقتصادی بودن 

خارج می کند. 
به همین دلیل اســت که به تازگــی قرارداد بیــع متقابلی 
منعقد نشده اســت. این فعال صنعت برق به سرمایه هنگفت 
موردنیاز برای تبدیل نیروگاه ها به ســیکل ترکیبی اشاره و 
بیان می کند: به عنوان مثال میزان سرمایه موردنیاز ما برای 
تبدیل نیروگاه خرمشــهر به ســیکل ترکیبی با درآمد ما از 

محل فروش برق این نیروگاه هیچ همخوانی ندارد. 
به علاوه اگر بــرای اجرای این پروژه بخواهیم از تســهیلات 
بانکی یا منابع صندوق توسعه ملی هم اســتفاده کنیم باید 
به آنها اطمینان دهیم که این پروژه دوره بازگشــت سرمایه 
معقول و بانک پذیر خواهد داشــت. ولی متاســفانه در حال 
حاضر چنیــن امکانی وجود ندارد. ســپهری در پایان تاکید 
کرد: قرارداد بیــع متقابل به رغم ظرفیت های بســیاری که 
می تواند برای تولیدکنندگان غیردولتی برق داشــته باشد، 
هنوز هم اشکالات قابل توجهی دارد که اگر به دنبال افزایش 
راندمــان، کاهش مصرف ســوخت و افزایش ســطح تولید 

نیروگاه ها هستیم باید بر رفع آنها متمرکز شویم.
 به علاوه دولت و وزارت نیرو باید به تعهدات خود در قالب این 
قراردادها کاملا عمل کننــد، در غیر این صورت قراردادهای 
بیع متقابل هم به یــک گرفتاری تازه بــرای فعالان صنعت 

تولید برق کشور تبدیل خواهند شد.

 درخواست مدیرعامل 
چالش های صنعت برق را دریابید»تولید نیروی جنوب غرب صبا« از وزارت نیرو 

زیرساخت های صنعت برق به دلایل متعدد که مهم ترین آنها کمبود منابع مالی بوده، تضعیف شده اند و همین 
مساله به بروز بحران خاموشــی ها در طول سال های اخیر منجر شده اســت. این صنعت به رغم پتانسیل ها 
و ظرفیت های بســیار در حال از دست دادن فرصت های کلیدی برای توســعه زیرساختی است و این همه از 

ناترازی اقتصاد این صنعت ناشی می شود.
قیمت گذاری دســتوری برق در کنار نظام سیاســت ها و دستورالعمل هایی که عمدتا ســرمایه گذاران بخش 
خصوصی را دچار چالش های عدیده می کند، صنعت برق را به یک صنعت سرمایه گریز تبدیل کرده که امروز حتی 
سیستم بانکی هم حاضر به ارائه تســهیلات برای تامین مالی پروژه های زیرساختی آن نیست. در همین راستا 
محمد هادی سپهری، مدیرعامل شــرکت »تولید نیروی جنوب غرب صبا« ضمن بیان این مسائل تاکید می کند: 
در طول سال های اخیر زیرساخت های صنعت برق به شــدت مورد بی مهری واقع شده و حتی حداقل ها هم برای 
اصلاح ساختار اقتصادی این صنعت انجام نشده اســت. وی از وزارت نیرو خواست فکری برای حل چالش های 
صنعت برق کند. چرا که او معتقد است این بی توجهی به چالش های پرتعداد صنعت برق می تواند مساله خاموشی 

در سال های آینده را تشدید کرده و در نهایت این صنعت را با خطرات جبران ناپذیری روبه رو کند.

 در دیــدار وزیر نفت کشــورمان با رییس جمهــوری ونزوئلا دربــاره افزایش 
همکاری هــای نفتی دو کشــور و همچنین صــادرات فرآورده هــای نفتی و 

پتروشیمی توافق شد.
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تبیین شاخص های سنجش سند الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت

 دکتر احمد شــاکرنژاد بر اســاس مبانی اعتقادی، شــاخص های 
معنویت گرایی راســتین را فقط خداوند تبارک و تعالــی می داند. راه 
دسترسی به این شاخص ها نیز رجوع به پیامبران الهی است. البته بشر 
با تحقیق و تفحص در وحی الهی و تمسک به عقل و همچنین رجوع به 

فطرت خود می تواند به حدود کلی این شاخص ها دست یابد.
براســاس دســتورالعمل مرکز الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت برای 
تعیین شاخص های کلان پایش اجرای الگو، شاخص های کلان همان 
ملاک های روشــن و قابل سنجشــی اســت که برای ارزیابی چیستی 
وضعیت موجود و مقایسه آن با وضعیت مطلوب در اختیار قرار می گیرد 
و می تواند انحراف متغیرها از مسیر تعیین شده و مقدار حرکت و شتاب 

آن را تشخیص دهد تا هدایت به سمت مطلوب ممکن گردد.
با تحلیل هشــت پژوهش مکتوب که همه آنها مدعی ارائه شاخص های 
معنویت بر اساس آموزه های دینی و توجه به فهم عرفی بودند، مشخص 
شد که:» اولاً این پژوهش ها، شــاخص های معنویت اسلامی را فراتر از 
شاخص های انسان سالم یا انسان معنوی در روان شناسی انسان گرا که 

محدود به حدود شاخص های فردی و عاطفه گرایانه است، می دانند.
ثانیاً این شاخص ها را متفاوت با شــاخص های معنویت در مکتب عصر 
جدید دانسته و آنها را فقط در ســطح فردی تعریف نمی کنند و سطح 

اجتماعی نیز برای آنها قائل اند.
ایــن پژوهش ها شــاخص های معنویت اســلامی را در چهار ســطح 
احساسی، عقلانی، رفتاری و اجتماعی تعریف کرده و آنها را در سه لایه 
ارتباط با خود، با خداوند و با مردم دســته بندی می کنند. البته یکی از 
پژوهش ها لایه چهارم یعنی ارتباط با طبیعت را نیز در دسته بندی وارد 
می کند.علاوه بر این، سه پژوهش از پژوهش های ذکر شده تأکید دارند 
که این شــاخص ها مقول به تشکیک هســتند، یعنی مراتب و درجات 
و شدت و ضعف دارند. یکی از پژوهش ها نیز ســعی می کند دامنه این 
تشکیک را به معنویت های دروغین هم کشیده و نشان دهد که با برخی 
از شــاخص ها باید ســنجید که معنویت های دروغین در فرد یا جامعه 
نباشد و بعد از آن به ســراغ شــاخص های ایجابی رفت و دید که فرد یا 

جامعه چه میزان از آن شاخص های معنویت اصیل برخوردار است.
با تجمیع شــاخص های مطرح شــده در پژوهش های منتخب و پس 
از تطبیق آنها بر شــاخص های به دست آمده در جلســات اندیشکده 

معنویت فهرستی تهیه شد.
 پس از کدگذاری فهرست به شــکل کدگذاری محوری و گزینشی، این 
پژوهش توانست از شــاخص های متعدد بیان شــده به چهار شاخص 
کلان دست یابد و لیست شاخص های مســتخرج از پژوهش ها را پس 
از حذف موارد تکراری و مشابه، ذیل آن چهار شاخص کلان و به عنوان 

شاخص های خرد دسته بندی و ارائه نماید.
جدول شاخص های کلان و شــاخص های خرد به دســت آمده از این 

پژوهش به این شکل است:
۱-  خدامحوری  ایمان، توکل، رضا، توحید، تسلیم، شفاعت )دوستی با 

خدا(، تقوا، شکرگزاری
۲ - خودمراقبتی، آرامش و طمانینــه، حکمت )تعقل(، پرهیز از غرور و 

غفلت، خودنظارتی، تاب آوری، رضایت مندی از زندگی
۳ - تعالی جویی،   مسئولیت پذیری، استقامت، ادای تکلیف، شجاعت، 

شرح صدر، تقرب جویی، امیدواری، حق طلبی، ظلم ستیزی
4 - نوع دوســتی  محبت، عدالت، صبــر، احترام به حقــوق دیگران، 

صداقت، ایثار، همیاری، سخاوت، بخشش، مدارا، تعاون، انصاف.
در این چهار دسته شاخص کلان روابط چهارگانه انسان با خدا، با خود، 
با طبیعت و با دیگران دیده شده است، اما همان طور که بیان شد رابطه 
انســان با طبیعت کمترین حجم را به خود اختصاص داده و با توســعه 

مصداقی شاخص کلان تعالی جویی و نوع دوستی محقق می شود.
 پس به این شکل می توان بر اساس شاخص های کلان چهارگانه یعنی 
خدامحوری، خودمراقبتی، تعالی جویی و نوع دوســتی به اندازه گیری 
میزان تحقق سند الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت دســت پیدا کرد. 
البته توجه به شاخص های خرد قطعاً می تواند در طراحی سنجه، نقش 

مؤثرتری ایفا کند.

قالیباف در صحن مجلس:
بیش از ۳۰ درصد داده ها در سامانه های مربوطه 

ثبت نشده است

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: ســازمان امور اســتخدامی 
و دیوان محاســبات دقت کنند که بیــش از ۳۰ درصــد اطلاعات در 
سامانه های مربوطه ثبت نشــده اند. محمد باقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اســلامی در جلســه علنی مجلس و در جریان بررسی عملکرد 
دستگاه ها در ثبت حقوق و مزایای کارکنان خود در سامانه ثبت حقوق 
و دســتمزد و پاکنا و پس از توضیحات میثم لطیفی رئیس سازمان امور 
اداری و استخدامی کشور، اظهار داشــت: ضمن تشکر از کسانی که به 
این موضوع مهــم پرداخته اند باید بدانیم این موضــوع یکی از کارهای 
نظارتی و بحثی جدی در افکار عمومی به شمار می رود. هم سازمان امور 
استخدامی و هم دیوان محاسبات کشور باید به این موضوع دقت کنند 

که ما بیش از ۳۰ درصد در ثبت داده ها دچار مشکل هستیم.
قالیباف تصریح کرد: مشــکل به ایــن معنا که داده هــا و اطلاعات در 
سامانه ها ثبت نشده اند. قانون مشــخص کرده است که حتماً باید با این 
افراد برخورد شود. مخصوصاً در بخش هایی که براساس قانون سازمان 
امور استخدامی بخشنامه مربوطه را ابلاغ کرده است.قالیباف ادامه داد: 
همچنین در تبصره ۲۰ بودجه سال ۱4۰۱ به این موضوع پرداخته شده 
درباره شرکت ها نیز نباید پرداخت مدیران شرکت هایی که در سامانه ها 
ثبت اطلاعات را انجــام نداده اند، صورت گیرد. باید بر اســاس قانون و 
بخشنامه ســازمان امور استخدامی کشــور به این موضوع توجه جدی 

صورت گیرد تا ضمانت اجرای قانون حتمی شود.
وی عنوان کرد: سازمان حسابرسی و جامعه حسابداران باید این موضوع 
را کنترل کنند چرا که مجلس شورای اســلامی حتماً پس از این تأکید 
دارد که طبق قانون، حقوق شــرکت هایی که ثبت اطلاعات آنها صورت 
نگرفته، پرداخت نشــود. اگر حقــوق آنها پرداخت نشــود، طبیعتاً این 
موضوع را خلاف قانون می دانیم و برداشــت را غیرقانونی می شناســیم 
بنابراین به عنوان تخلف و دســتبرد بــه اموال بیت المــال با خاطیان 
برخورد خواهد شد.رئیس مجلس شورای اســلامی با اشاره به اظهارات 
رئیس ســازمان امور اداری و استخدامی کشــور بیان کرد: همانطور که 
گفته شد باید ســامانه های مختلف یکپارچه شــوند و امکان پردازش، 
تجزیه و تحلیل داده های موجود فراهم شــود. امید است با تلاش همه 
همکاران در سازمان های مربوطه به زودی شاهد آثار این انسجام باشیم.

 یادداشت

تریبون

وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: ایــران هیچگاه 
از میــز مذاکره فرار نکــرده و معتقد اســت مذاکره و 
دیپلماسی بهترین راه برای رســیدن به نقطه پایانی 

توافق است. 
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان 
در جریان نشســت خبری مشــترک با »بــلاول بوتو 
زرداری« وزیر امــور خارجه پاکســتان گفت: خیلی 
خوشــحالم که امروز میزبان همکارم وزیر محترم امور 
پاکستان هستم. روابط عمیق و ریشــه دار جمهوری 
اسلامی ایران و پاکســتان دو کشور بزرگ دنیا در تمام 
طول ۷۵ سال گذشته، سرشــار از لحظات امید بخش 
بوده اســت و در دولت جدید مناســبات را در مســیر 

توسعه هرچه بیشتر قرار دادیم.
وی افزود: در دوره اخیر اولین وزیــر امور خارجه بودم 
که انتخاب همــکار خوبم جنــاب »زرداری« را که در 

ایران به آقای »بوتو« معروف است، تبریک گفتم.
وزیر امور خارجه کشــورمان تصریح کرد: در کشــور 
ما خاطرات خرســند کننده و امید بخش از سفر مادر 
شهید او در دوره مسئولیت مهمشــان در پاکستان به 

ایران وجود دارد.
امیرعبداللهیان افزود: مــن امروز یک هدیه فوق العاده 
برای جناب آقای وزیر دارم که آلبــوم عکس از زیارت 
خانم شهید بی نظیر بوتو در جریان آخرین سفرشان به 

ایران و زیارت حرم امام رضا)ع( است.

وی گفت: ما در خصوص مناسبات دوجانبه 
و همکاری ها در حوزه هــای مرزی پایانه ها و 
بازارچه های مرزی و توســعه تجارت محلی 
و همکاری های اســتانی با اتخاذ رویکردها 
و مواضع مشــترک سیاســی بیــن تهران و 
اسلام آباد و همچنین پیرامون همکاری های 
فرهنگــی، گردشــگری و همــکاری در 

ســازمان های منطقه ای و بین المللی و در حوزه های 
اقتصادی و تجاری با هم گفتگو کردیم.

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: از جمله موضوعاتی 
که مورد بحث و تبــادل نظر قرار گرفــت در خصوص 
موضوعات منطقه ای، آخرین تحولات در افغانســتان، 
بحران یمن و فلســطین بود؛ ما مخالف تداوم جنگ در 
اوکراین هستیم و بر راه حل سیاسی تاکید داریم و بین 
اوکراین و روســیه تلاش می کنیم بحران اوکراین در 

مسیر مذاکره و راه حل سیاسی پیش برود.
امیرعبداللهیــان تاکید کــرد: از موضوعات دیگری 
که به عنوان دســتور کار مشــترک ما در این گفتگو 
مورد بررسی قرار گرفت، چگونگی برخورد جمهوری 
اســلامی ایران و قطعنامه صادره از سوی آژانس بین 
المللی انــرژی اتمی و روند ادامه یــا توقف مذاکرات 

بود.
وی افزود: جمهوری اســلامی ایران هیچــگاه از میز 
مذاکره فرار نکرده و معتقد اســت مذاکره و دیپلماسی 

بهترین راه برای رســیدن به نقطــه پایانی 
توافق است.

وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: گام های 
مهمی را در ماه های گذشــته و در مذاکرات 
آقای باقری و مورا و کشورهای ۱+4 داشتیم 
و همچنین تبادل پیام هایی که در این مدت 
بین جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده 
انجام شــد، اثبات کرد ما بر گفتگو، منطق و رسیدن به 

توافق خوب و پایدار تاکید داریم.
امیرعبداللهیــان افــزود: در روزهای اخیــر علیرغم 
اســتمرار پیام ها اما به یکباره طــرف آمریکایی برای 
اعمال فشار سیاســی و البته اخذ امتیاز بیشتر در میز 
مذاکره غیرمستقیم، قطعنامه را در آژانس بین المللی 

انرژی اتمی ارائه داد.
وی گفت: یک پیج سیاســی جدیــد را روی میز قرار 
دادیم، آمریکایی این ابتــکار را پذیرفت اما بر تصویب 
قطعنامه تاکید داشــت. در نتیجه جمهوری اسلامی 
ایران نیز با افزایش فعالیت های هسته ای خود در حوزه 
هایی که از طریق سازمان انرژی اتمی کشورمان اعلام، 
اجرایی و عملی شد و به طور رســمی نیز قبل از صدور 
قطعنامه به دبیرخانه آژانس بین المللی در وین اطلاع 
داده شد، ما آن اقدامات را انجام دادیم و اکنون در کنار 
قطعنامه، اقدامات بیشتر هسته ای جمهوری اسلامی 

ایران قرار دارد.

وزیر امور خارجه گفت: با صدای بلند بر تشکیل دولت 
فراگیر با مشــارکت همــه اقوام در افغانســتان تاکید 

داریم.
امیرعبداللهیــان افزود: مــا علاوه بر اینکــه با هیئت 
حاکمه موقت افغانستان یعنی طالبان، مناسبات لازم 
را به دلیل مرز مشــترک همســایگی و موضوعاتی که 
بین ما وجود دارد، حفظ کرده ایم، پیگیر ارتباط علنی 
و آشکار و رسمی خودمان با همه طرف ها در افغانستان 
هستیم و به صراحت به هیئت حاکمه افغانستان اعلام 
کردیم تشــکیل دولت فراگیر با مشــارکت همه اقوام 
راه حل اساســی برون رفت از چالش هــای موجود در 

افغانستان است.
وی گفت: امیدواریم افغانســتان هرچه زودتر در مسیر 

صلح، ثبات، آرامش و رفاه قرار گیرد.
رئیس دســتگاه دیپلماســی با بیان اینکه در موضوع 
یمن، جمهوری اســلامی ایران از برقراری آتش بس در 
این کشور حمایت کرد، افزود: در این مسیر بر لغو کامل 
محاصره انســانی در یمن تاکید داریــم وطرفه ها را به 

گفتگوهای »یمنی یمنی« تشویق می کنیم.
امیرعبداللهیــان تصریح کرد: فلســطین همچنان به 
عنوان اولویت جهان اســلام در گفتگوهــای ما و وزیر 
خارجه پاکســتان قرار داشت و ما نســبت به تشکیل 
دولت واحد فلســطینی در سراسر ســرزمین تاریخی 

فلسطین به پایتختی قدس تاکید داریم.

وزیر

وی میز گذاشتیم امیرعبداللهیان: پکیج سیاسی جدیدی را ر

خریدار  ســخنگوی دولت بــا اعلام خبر 
انتصــاب »محمدهــادی زاهــدی وفا« به 
سرپرستی وزارت کار، همچنین توضیحاتی 
دربــاره مالیات هــای مربوط بــه اصناف و 
موضوع دهک بندی هــا در پرداخت یارانه 
ارائه کرد و گفت که دولت هیــچ  برنامه ای 

برای گرانی بنزین ندارد.
»علی بهادری جهرمی« ســخنگوی دولت 
در نشســت خبری هفتگی خود، با اشاره به 
مصوبات اخیر هیأت وزیران اظهار داشــت: 
هیأت دولت در راســتای تحقق شعار سال 
آیین نامه حمایت از اشــتغال دانش بنیان 
شــرکت های  توانمندســازی  بــرای 
دانش بنیان را به عنــوان دومین آیین نامه 

مصوب در این حوزه تصویب کرد.

تغییر در ترکیب شورای عالی ایرانیان 
خارج کشور

وی افزود: در شــورای عالی ایرانیان خارج 
از کشور پیشنهادی از ســوی وزیر خارجه 
مطرح شــد مبنی بر تغییر ترکیب این شورا 
برای پیشــبرد بهتر امور ایرانیــان خارج از 
کشــور که معاونت علمی و فناوری رئیس 
جمهور بــرای حمایت از نخبــگان خارج از 

کشور به ترکیب این شورا اضافه شد.
بهادری جهرمی ادامه داد: همچنین رئیس 
ســتاد کل نیروهای مســلح یا معاون وی 
در امور مشــمولان وظیفه بــرای پیگیری 
مشکلات مربوط به ایرانیان خارج از کشور، 
به ترکیب شــورای عالی ایرانیــان خارج از 

کشور اضافه شده است.

تقویت دیپلماسی برای بازاریابی های 
جدید

ســخنگوی دولــت در بخش دیگــری از 
ســخنانش به افزایش سفر مقامات خارجی 
به کشــورمان اشــاره کرد و گفت: امشب 
میزبــان رئیــس جمهــور ترکمنســتان 
هســتیم و هفته آینده نیــز میزبان رئیس 
جمهور قزاقســتان خواهیم بــود که همه 
ایــن رفت وآمدهــا در راســتای تعاملات 
دیپلماســی و توســعه روابط با کشورهای 

دوست خواهد بود.
وی افــزود: دولت در پــی بهره بــردای از 
بازارهایی اســت که تاکنون کمتر به آن ها 
توجه شده است و بازارهای هدف منطقه ای 
و بازارهایی که دسترســی به آنها ســهولت 

دارد، در اولویت هستند.

زاهدی وفا جایگزین عبدالملکی
 شده است

بهادری جهرمــی درباره اســتعفای وزیر 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی نیز توضیح داد: 
روز گذشــته دکتر عبدالملکی برای دومین 
بار متوالی اســتعفای خود را تقدیم رئیس 
جمهور کردند کــه مورد پذیــرش رئیس 
جمهور قرار گرفــت و از تلاش های وی در 
دوران تصــدی وزارت کار تشــکر و تقدیر 
می کنیم؛ البته همکاری آقای عبدالمکی با 
دولت ادامه خواهد داشت و به عنوان مشاور 

رییس جمهور فعالیت خواهد کرد.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد که »دکتر 
محمدهادی زاهدی وفا به عنوان سرپرست 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشــغول 

به کار خواهد شد«.

مالیات 550هزار نفر از یک میلیون 
کسبه صفر است!

بهادری جهرمی در پاسخ به سؤال خبرنگار 

ایرنا پیرامــون اعتراضات برخــی اصناف 
نســبت به مقررات جدیــد مالیاتی گفت: 
قانونگــذار در قانــون بودجــه تکلیفی به 
دولت داشــته که از تراکنش هــای مربوط 
دســتگاه های کارتخوان مالیات اخذ شود 
و دولت مکلف بوده تراکنش های دســتگاه 

کارتخوان را مورد توجه قرار دهد.
وی با بیان این که مبنای دولت در بررســی، 
همکاری و همیــاری با مجموعــه اصناف 
و بازاریان اســت، افزود: تا بــه امروز حدود 
یک میلیون نفر مشــمول مالیــات بوده اند 
که قریب ۵۵۰ هزار نفــر از آنها مالیات صفر 

برایشان لحاظ شده است.
ســخنگوی  دولت ادامــه داد: از همین یک 
میلیون نفر بیــش از ۱۰۰ هزار واحد صنفی 
مالیات شان زیر ۵ میلیون و حدود ۳۰ هزار 
واحد نیز بین ۵ تا ۱۰ میلیون تومان در سال 

بوده است.
بهادری جهرمی عنوان کرد: رئیس جمهور 
به سازمان مالیاتی تأکید کردند که بنای کار 
باید اعتماد به کســبه عزیز و اصناف باشد و 
ملاک و معیار خوداظهاری مؤدیان اســت؛ 
مگر آن که دلایل متقنــی برای رد آن وجود 

داشته باشد.

دولت مردمی در برخورد با تخلفات 
هرگز مماشات نمی کند  

وی در پاسخ به ســؤالی در خصوص موضوع 
گشت ارشــاد مدیران اظهار داشت: منظور 
رئیس جمهور از راه اندازی گشــت ارشــاد 
برخورد با فساد و تخلفات احتمالی مدیران 
در همه سطوح است و بازرسی های مستمر 
از وزارتخانه ها و دستگاه ها صورت  می گیرد 
و هشدارهایی در خصوص برخی انتصابات و 

عملکرد برخی مدیران نیز داده شده است.
بهــادری جهرمی خاطرنشــان کرد: دولت 
مردمی هیچ گونه مماشــاتی بــا تخلفات 

نخواهد داشت.
ســخنگوی دولت درباره اعتراضات برخی 
از بازنشســتگان در روزهای اخیر نیز اظهار 
داشــت: رویکرد رئیس  جمهــور توجه به 
ســخنان منطقــی و مطالبــات قانونی و 
رسمی است و حتی جمعی از بازنشستگان 
مکاتبــه ای با آیت الله رئیســی بــرای بیان 
مشکل خود داشــتند که معاون اول رئیس 
جمهور مأموریت رسیدگی به موضوع شده 

است.
بهادری جهرمی عنوان افزود: روز گذشــته 
جلسه ای با حضور نمایندگان بازنشستگان 

و مســئولان اجرایی در حضــور معاون اول 
تشــکیل شــد و راهکارهــای قانونی برای 
رسیدگی به مشــکلات بازنشستگان عزیز 

مورد بررسی قرار گرفت.
وی ادامــه داد: افزایــش حقــوق کارکنان 
بــرای  بازنشســتگان  و  قــراردادی 
حداقل بگیران میزان ۵۷ درصد و دریافتی 
حقوق بازنشستگان مستمری بگیر نیز ۱۰ 

درصد است.  
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی پیرامون 
سیاســت فروش نفت ایران، خاطرنشــان 
کرد: سیاســت ایران در حوزه فروش نفت 
و میعانــات، بازاریابی فعال اســت و امروز 
هم به مقــدار قابل توجهی نفــت فروخته 
می شــود و ارز حاصل از آن هم به کشــور 
باز می گــردد؛ به همین دلیل اســت که در 
ســامانه نیما می بینید که همیشــه عرضه 
ارز بیشــتر از تقاضاســت. البته با توجه به 
اینکه ما در یک جنگ تمــام عیار اقتصادی 
هســتیم و برخلاف قانون برخی از کشورها 
بــا تحریم هــای غیرقانونی و یــک جانبه 
جنگ تمام عیاری را علیه مردم کشــور ما 
آغاز کرده اند، طبیعتاً جمهوری اســلامی از 
هر ابزاری برای موفقیــت و پیروزی در این 

جنگ اقتصادی استفاده می کند
بهادری جهرمــی ادامه داد: در این مســیر 
موفقیت هایی هم وجود داشــته و مسیر را 
بســیار مثبت و رو به جلو می بینیم و همین 
توافقی که بــا ونزوئلا در حــوزه نفت اتفاق 
افتاد، یک نــوآوری در فــروش نفت به این 
شیوه جدید و توســعه فرآورده ها در خارج 

بود.

فقط یارانه 10 درصد مرفه جامعه 
حذف می شود

ســخنگوی دولت دربــاره دهک بندی ها 
در طرح عادلانه ســازی یارانه ها، گفت: در 
خصــوص یارانه ها تنها یــک دهک، یعنی 
۱۰ درصــد مرفــه جامعه بایــد از دریافت 
یارانه حذف شــوند و دهک ابتدایی حذف 
شــده اســت؛ طبیعتاً به دلیــل ضعف در 
شفافیت اطلاعات اقتصادی خانوارها بعضاً 
دهک بندی ها به اشتباه صورت گرفته که به 
همین منظور حق اعتــراض در نظر گرفته 

شد.
بهادری جهرمــی ادامه داد: بیــش از 4.۵ 
میلیون نفر ثبت اعتراض داشته اند و در کنار 
آن بعضی افراد هم بودنــد که در دولت های 
گذشــته امکان ثبت نام برای آنهــا فراهم 

نشــده بود که این کار نیز صــورت گرفت و 
درگاه ثبت نام راه اندازی شد.

وی در پاسخ به سؤالی در خصوص پیگیری 
و مجازات مقصران حادثه ریزش ساختمان 
متروپل آبادان گفت: درباره حادثه متروپل 
گزارش های تکمیلی توســط دســتگاه ها 
تهیه و به قوه قضائیه ارائه شده است که باید 
توسط دستگاه قضایی پیگیری و رسیدگی 

شود.

 دولت هیچ برنامه ای برای گرانی
 بنزین ندارد

ســخنگوی دولت در پاسخ به سؤال دیگری 
دربــاره طرح مجدد شــایعه  گران شــدن 
بنزین تأکید کرد: برای بــار چندمین بار از 
این تریبون اعــلام میکنم که دولت قصدی 
برای افزایش بنزین ندارد و نخواهد داشــت 
و اگر بخواهد چنین اقدامی انجام دهد قبل 
از انجام حتما به اطلاع مردم خواهد رساند و 
جمع آوری کارت ســوخت ها نیز به صورت 

موردی و به علت قاچاق سوخت بوده است.
وی دربــاره احتمال وقوع خاموشــی ها در 
تابستان امسال نیز عنوان کرد: تکالیفی در 
ادوار قبل متوجــه دولت ها در حوزه صنعت 
برق بــوده که بــه آن عمل نشــده؛ دولت 
سیزدهم پس از اســتقرار به سرعت موضوع 
صنعت برق و افزایش ظرفیت نیروگاهی را 

در دستور کار قرار داده است.
بهادری جهرمی ادامه داد: در کنار توســعه 
توان تولیــدی بــرق و حمایــت از بخش 
خصوصی بــرای اســتفاده از ظرفیت آنها، 
دولت برنامه ای را برای مدیریت مصرف برق 
در دســتور کار خود قرار داد که نتیجه آن، 
این اســت که حتی در زمان رکورد مصرف 

هم شاهد خاموشی نباشیم.

آمریکایی ها پیام می دهند اما نامه ای 
نفرستاده اند

سخنگوی دولت در پاســخ به سؤالی درباره 
خبر منتشره از سوی برخی رسانه ها مبنی 
بر ارسال نامه ای از ســوی جو بایدن رئیس 
جمهور آمریــکا به آیت الله رئیســی گفت: 
نامــه ای از ســوی رئیس جمهــور آمریکا 
دریافت نشده اســت؛ البته پیام هایی مرتب 
دریافت می شود و پاسخ جمهوری اسلامی 
ایران هم در برابر این پیام ها مشخص است. 

آنچه مهم است، اقدام عملی است.
بهــادری جهرمی همچنیــن در خصوص 
تأثیر تصویــب قطعنامه شــورای حکام بر 

مذاکرات وین، گفت: قطعنامه های سیاسی 
شورای حکام اثری روی موضوعات مختلف 
ندارد. انتظار ما از یک نهــاد بین المللی این 
است که اســتقلال خود را حفظ کند و بعد 
از ســفر به رژیم صهیونیستی شاهد چنین 

قطعنامه هایی نباشیم.

قطعنامه سیاسی شورای حکام تأثیری 
بر مذاکرات وین ندارد

وی با بیــان این که اعتقاد ما این اســت که 
حرمت امامــزاده را متولی آن نگه می دارد و 
انتظار ما این بود کــه حرمت این نهاد حفظ 
شــود، تأکید کرد: ایران یکی از شفاف ترین 
کشــورهای دارای امکانات هسته ای است 
و اقتضا می کرد نوع مواجهــه آنها متفاوت 
باشد. مذاکرات در روند خود در حال جریان 
اســت و ارتباطی به قطعنامه آژانس ندارد 
و ایــران عزتمندانه و بر اســاس حکمت و 
مصلحت مذاکــرات را ادامــه داده و انتظار 

دارد سخنان بر حقش شنیده شود.
بهادری جهرمی در ادامه با بیان این که ما در 
یک جنگ تمام عیــار اقتصادی قرار داریم و 
جمهوری اسلامی طبیعتاً از هر ابزاری برای 
پیروزی در این جنگ اســتفاده می کند، بر 
این نکته نیز تأکید کــرد که امید ایران برای 
خنثی ســازی تحریم ها، به شــرق و غرب 

کشور است.
ســخنگوی دولــت در رابطــه بــا علــل 
اجرایی نشــدن طرح اســتفاده از کالابرگ 
الکترونیکی نیــز توضیــح داد: مادامی که 
زیرســاخت های لازم به منظــور اجــرای 
کالابرگ الکترونیکی وجود نداشته باشد و 
امکان تأمین کالاها فراهم نباشد، پرداخت 

یارانه های نقدی استمرار خواهد داشت.

دستور ویژه رئیس  جمهور برای 
کنترل بازار مسکن

بهــادری جهرمــی دربــاره ورود دولت به 
کنترل بازار مســکن هم گفــت که رئیس  
جمهور به وزرای راه و شهرســازی و صمت 
برای کنترل بازار مسکن دستور داده اند که 
بر اســاس آن طرحی جدید ارائه شده و در 

دستور کار قرار گرفته است.
وی خاطرنشــان کرد: شــهردار تهران نیز 
همکاری خود را با وزارت راه و شهرســازی 
برای ســاماندهی بازار مســکن آغاز کرده 
تا شــاهد فشــار کمتر به ویژه نســبت به 
مســتأجران باشــیم و اعتباراتی هم برای 
حمایــت از مســتأجران در بانک ها در نظر 

گرفته شده است.
ســخنگوی دولت در پاسخ به سوال دیگری 
پیرامون لایحه اســتفاده از ســلاح که در 
دولت قبل تحویل مجلس شــورای اسلامی 
شــده بود و طبق اعلام برخی رســانه ها در 
این لایحه جدید اســتفاده از ســلاح برای 
همه مأموران مسلح در موارد ضروری مجاز 
شمرده می شود، گفت: آنچه رسانه ها در این 
زمینه اعلام کردند تا جایــی که می دانم در 
متن لایحه وجود نداشــته و این موضوع در 
صلاحیت نمایندگان مجلس است و دولت 
در خصوص این لایحه اظهار نظری نداشته 

است.
بهادری جهرمی دربــاره دریافت کنندگان 
کالابرگ الکترونیکی، گفــت: در خصوص 
کالاهایــی کــه ارز ترجیحــی دریافــت 
می کردند، زیرســاخت ها بــرای کالابرگ 
الکترونیکی در دستور کار است. دهک دهم 
هم از یارانه نان و دارو اســتفاده می کنند و 

یارانه آنها حذف نمی شود.
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وزارت اقتصاد مصمم است به کسب و کارهای 
نوآورانه کمک کند

 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: وزارت اقتصاد مصمم اســت در دوره 
بلوغ به کسب و کارهای نوآورانه کمک کند تا بتوانند از ابزارهای تجهیز 

منابع به خصوص بازار سرمایه به خوبی استفاده کنند.
»سید احسان خاندوزی« در نشســت خبری عرضه اولیه سهام شرکت 
پیشگامان فناوری و دانش آرامیس )تپســی( اظهارداشت: در زیست 
بوم سرمایه گذاری کشور برای کســب وکارهای نوآورانه برای تولد آنها 
اقدامات و بسترهای مناسب فراهم شده و شــرایط قابل دفاع است.اما 

برای سایر مراحل رشد با تنگناهای زیادی مواجهیم.
وی گفت: وزارت اقتصاد مصمم اســت در دوره بلوغ کســب و کارهای 
نوآورانه کمک کند تا بتواند از ابزارهای تجهیــز منابع یعنی ابزارهایی 
که در بازار ســرمایه وجود دارد بیش از پیش استفاده کند و امروز نقطه 

شروعی برای این تصمیم است.
وزیر اقتصاد اظهار امیدواری کرد با توجــه به کمک  قانون جهش تولید 
دانش بنیان برای تشــخیص منابع وجود دارد هم ابزارهای تامین مالی 
این کسب و کارها هم کمک های دیگر حاکمیت که در دل قانون وجود 
دارد در ماه های آینده روزهای بهتری برای این دســت از کسب و کارها 

شاهد باشیم.

وزارت راه و شهرسازی خبر داد
ثبت نام مجدد نهضت ملی مسکن در صورت 

وجود متقاضی جدید
 وزارت راه و شهرســازی از احتمال بازگشــایی ســامانه ثبت نام طرح 
نهضت ملی مسکن خبر داد و اعلام کرد: چنانچه بعد از اتمام پالایش ها 
در پایان خردادمــاه متقاضیانی اعلام آمادگی کننــد، احتمال ثبت نام 

جدید وجود دارد.
معاونــت مســکن و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی از احتمال 

بازگشایی سامانه ثبت نام طرح نهضت ملی مسکن خبر داد.
معاونت مسکن و ســاختمان با اعلام اینکه سامانه طرح های حمایتی 
مسکن به نشــانی saman.mrud.ir برای کل نیمه دوم سال ۱4۰۰ 
برای نام نویسی از متقاضیان باز بوده است و تمامی متقاضیان فرصت 
یافتند تا در این سامانه ثبت نام کنند، اعلام کرده است که چنانچه در 
آینده متقاضیان جدیدی برای ثبت نام در طرح نهضت ملی مســکن 
باشــند، در خصوص بازگشایی ســامانه مذکور تصمیم گیری خواهد 

شد.

طبق آمار در طرح نهضت ملی مســکن که از ۲۸ مهرماه سال ۱4۰۰ و 
یک ماه بعد از ابلاغ قانون جهش تولید مســکن بازگشــایی شد و تا ۲۹ 
اسفند ۱4۰۰ روند ثبت نام ادامه یافت ۵ میلیون و 4۹۰ هزار و ۱۶۶ نفر 
نام نویســی کردند و از این تعداد ۳ میلیون و ۳۶۰ هزار و ۱۵۳ نفر حائز 
شرایط اولیه )فرم ج ســبز، نداشتن ســابقه مالکیت و عدم استفاده از 

تسهیلات دولتی( شدند. 
تهران بیشــتر آمار ثبت نام کنندگان و شرق ســمنان کمترین میزان 

ثبت نام کنندگان را به خود اختصاص داده است.
 از ابتدای ســال تا پایان خردادماه زمان پالایش متقاضیان ثبت نام 
شده تعیین شــده اســت و ادارات کل راه و شهرســازی باید نتایج 
ثبت نامی های طرح نهضت ملی مســکن را به ستاد  وزارتخانه اعلام 

کنند.
پایان خردادماه زمان اتمام پالایش هاســت و نتایج بــه اطلاع ثبت نام 

شدگان و حائزان شرایط خواهد رسید.

معترضان یارانه توجه کنند؛ واریزی شما قابل 
برداشت نیست

افرادی که نســبت به ثبت اعتــراض برای عــدم دریافــت یارانه و یا 
دهک بندی اقدام و برایشــان یک مرحله واریز شــده است، باید توجه 
داشته باشــند که امکان برداشــت برای هیج یک از افراد معترض فعلا 

وجود ندارد و باید تا زمان انجام بررسی صبر کنند.
بعد از آنکه یارانه جدید در اردیبهشت ماه به حساب سرپرستان خانوار 
واریز شــد، مشخص شــد که حدود شــش میلیون نفر از افرادی که تا 
فرودین ماه امســال یارانه دریافت می کردند، تحت عنوان دهک دهم 

حذف شده اند.
 

این موضوع که با تشخیص وزارت رفاه انجام شده بود، اعتراض بسیاری 
را به دلیل عدم تشخیص صحیح در دهک بندی به همراه داشت و از این 
جهت رئیس جمهور دستور فوری بررسی وضعیت کسانی که اعتراض 
خود را ثبت کرده بودند صادر و تاکید کرد که به حسابشــان واریز انجام 

شود.
افرادی که نسبت به عدم دریافت یارانه و دهک بندی اعتراض داشتند 
آن را در ســامانه hemayat.mcls.gov.ir ثبــت کردنــد و بعد از دو 
مرحله اعلام لیســت از ســوی وزارت رفاه، برای تمامی این افراد، یک 

مرحله یارانه، واریز شده است ولی مسدود بوده و قابل برداشت نیست.
این در حالی است که از دو مرحله یارانه ۳۰۰ تا 4۰۰ هزار تومانی که در 
قالب مرحله ۱۳۵ و ۱۳۶، واریز شده بود، بخش اول در ۲۱ اردیبهشت و 
بخش دوم در ۲۱ خرداد قابل برداشت شد،  در این بین معترضانی که به 
حسابشان واریز صورت گرفته بود، این تصور را داشتند که می توانند در 
خردادماه برداشــت انجام دهند و حتی پیگیر آن نیز شده اند، در حالی 
که باید توجه داشته باشــند، مبلغ واریزی برای آنها در ازای یک مرحله 

بوده است و فعلا مسدود باقی خواهد ماند.
قرار است بعد از بررسی وضعیت افراد معترض در وزارت رفاه، در صورت 
تشخیص مشمولیت برای دریافت یارانه، مبلغ مسدود شده آزاد و قابل 

برداشت شود.
اینکه چه زمانی وزارت رفاه بررسی را شروع خواهد کرد، زمان مشخصی 
اعلام نشــده ولی ظاهرا در هفته های آتی اقدام خواهد شــد، هرچند 
که با تحولات اخیر این وزارتخانه و اســتعفای وزیر رفــاه، باید منتظر 

تصمیم گیری در این رابطه بود ولی به طور حتم بررسی باید انجام شود.

بازار

رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار با تاکید بر اینکه 
عرضه تپسی شروع راه جدیدی در بورس است، گفت: 
امیدوارم بتوانیم به شــرکت های دانــش بنیان نقش 
بیشــتری دهیم و در بخش تامین مالی این شرکت ها 

نقش بیشتری ایفا کنیم.
 مجید عشــقی در نشســت خبری عرضه اولیه سهام 
شرکت پیشگامان فن آوری و دانش آرامیس )تپسی( 
که با حضور معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
وزیر اقتصاد و وزیر ارتباطات برگزار شــد، با بیان اینکه 
پذیرش شرکت های دانش بنیان در بازار سرمایه یکی 
از مهم ترین موضوعات پس از ورود من به سازمان بود، 
اظهار کرد: با توجه به موانع و ابهاماتی که وجود داشت 
باعث شد بررســی های دقیق تری صورت بگیرد و این 

بررسی ها سرانجام به نتیجه رسید.
وی با تاکید بر اینکه عرضه تپســی شــروع راه جدید 
در بورس اســت، گفت: در دنیــا نیز این مســیر طی 
شده و شرکت های دارایی محور ســهم کم تری دارند. 
امیدوارم بتوانیم به شــرکت های دانــش بنیان نقش 
بیشــتری دهیم و در بخش تامین مالی این شرکت ها 
نقش بیشتری ایفا کنیم. رئیس سازمان بورس و اوراق 

بهادار ادامه داد: انتشار اوراق بدهی، پذیرش 
شــرکت ها در بورس، اصلاح ساختارها و… 
در جهت افزایش نقش ها اســت. تامین مالی 
جمعی از دو ســال قبل شروع شــده است و 
جای کار زیــادی دارد و قطعــا نقش زیادی 
در شــرکت های دانش بنیان خواهد داشت.

عشــقی از آمادگی ســازمان بــورس برای 
پذیرش سایز شرکت های دانش بنیان خبر داد و افزود: 
۵۰ شــرکت وجود دارند که فعالیت ان هــا به نوعی به 
شــرکت های دانش بنیان مربوط می شــود اما تپسی 

کاملا دانش بنیان است.

استفاده از ابزارهای تجهیز منابع برای کسب 
و کارهای فناورانه

در ادامه مراسم، ســید احســان خاندوزی، وزیر امور 
اقتصاد و دارایی اظهار کرد: وزارت اقتصاد مصمم است 
در دوره بلوغ کســب و کارهای فناورانه با اســتفاده از 
ابزارهای تجهیز منابــع مخصوصا ابزارهایی که در بازار 
سرمایه وجود دارد، بیش از پیش استفاده کند و امروز 
نقطه شروع این تصمیم است.وی ادامه داد: امیدوارم با 

توجه به بندهایی کــه در جهش تولید دانش 
بنیان وجود دارد هم با اســتفاده از ابزارهای 
تامین مالی و هم کمک های دیگر حاکمتیت 
در ماه های اینده روزهــای بهتری برای این 

دست از کسب و کارها داشته باشیم.
همچنین، ســورنا ســتاری معاون علمی و 
فناوری رئیس جمهور در این نشست با بیان 
اینکه ورود تپســی به بازار ســرمایه یک تغییر دیدگاه 
در اقتصاد ایران اســت که شــرکت هایی بدون دارایی 
فیزیکی قیمت گذاری و وارد بازار سرمایه شوند، افزود: 
در حال ورود به فضایی جدید و بســیار مهم هســتیم. 
بسیاری از استارتاپ ها به زودی در سایر حوزه ها، وارد 
بازار سرمایه خواهند شد و تپسی یک انگیزه برای ورود 
آنهاســت.وی ادامه داد: تغییر فرهنگ، روش و نگرش 
به ســادگی رخ نمی دهد و ورود امروز تپســی به بازار 
ســرمایه اتفاق بزرگی اســت که فرابورس و سازمان 
بورس آن را رقم زد.در ادامه نشســت عیسی زارع پور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز با تاکید بر اینکه 
نگاه دولت نگاه حمایت از اقتصاد دیجیتال است، اظهار 
کرد: ســال گذشــته به خاطر اهمیت همین موضوع 

کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال در دولت تشکیل شد.
وی ادامه داد: فرآیند عرضه تپسی فرآیندی جدید بود 
و در این زمینه چالش هایی وجود داشت. به جز ساختار 
بازار سرمایه، دســتگاه های دیگر هم نســبت به این 
موضوع با توجه به نبود تجربه قبلی حساسیت داشتند. 

همچنین ارزیابی دارایی ها هم مسئله بوده است.
زارع پور با بیان اینکه ناامید نشــدن تیم تپســی راه را 
برای بقیه هموار کرد، گفت:امیدوارم که در ادامه شاهد 
حضور بقیه شــرکت های فناورانه در این عرضه باشیم. 
هدف، دستیابی به ســهم ۱۰ درصدی این شرکت ها از 

تولید ناخالص ملی طبق اسناد بالادستی است.

ارائه حداکثر شفافیت
در ادامه منشــی پور، مدیرعامل تپســی با بیان اینکه 
پذیرش تپسی در بازار سرمایه بعد از دو سال میسر شد، 
گفت: این اتفاق ورود یک صنعت جدید به بازار سرمایه 
است. ما سعی می کنیم حداکثر شفافیت را ارائه کنیم 
اما نیازمند این هستیم که سازمان بورس به این صنعت 
اعتماد کرده و اجــازه دهد عقل جمعــی پذیرای این 

صنعت باشد.

بورس

مریــم فدایــی ربات هــای معامله گر 
راهنمایی هایــی را بــرای تصمیم گیری به 
معامله گــران ارائه می دهنــد و در کاهش 

اشتباهات معامله گران موثر هستند.
کلاهبرداران با اســتفاده از ربات های یکی 
از برنامه های شــبکه های اجتماعی اقدام 
به ســرقت دارایی فعالان کریپتو می کنند.

این ربات ها برای فریب ســرمایه گذاران در 
مراحل احراز هویــت دو مرحله ای طراحی 

شده اند.
 بر اساس گزارشی از شرکت امنیت سایبری 
intel۴۷۱، ربات های رمــز یک بار مصرف 
)OTP( کاربری آســانی دارند. با توجه به 
مبلغی کــه از یک ســرقت موفقیت آمیز به 
دست می آید، می توان گفت استفاده از این 
ربات ها برای هکر هــا کاملا مقرون به صرفه 

است.
ربات تریدر یــا ربات معامله یک سیســتم 
نرم افــزاری خودکار اســت که بــه جای 
انســان، کار تحلیل قیمت و معامله ارز های 
دیجیتال را انجام می دهــد. مبنای کار این 
ربات ها، تجزیه و تحلیل اســت و براساس 
شــاخص های فنــی معاملــه می کنند و 
می توانند مانند انســان ها با حدس و گمان 

کار خود را پیش ببرند.
طبق گفته کارشناســان ربات های معامله 
گر بســیاری، در بازار وجود دارند که البته 
تمام این ربات ها ســودآور نیستند و ممکن 
اســت برخی از آن ها به درستی کار نکنند و 
به دلیل نقص های فنی یا امنیتی باعث ضرر 

معامله گر ها بشوند.

 نقش ربات معامله گــر در بازار ارز 
دیجیتال چیست؟  

 آرتا اســدی فعال در حــوزه ارز دیجیتال: 
ربات های معامله گر نــرم افزار و برنامه های 
کامپیوتری هســتند که کد نویسی شدند 
و در اصــل کد ها درکــی از وضعیــت بازار 

ســرمایه دارند. ربات ها سفارش می گذارند 
و خود مســتقل  برای معامله تصمیم گیری 
می کنند.این ربات هــا، معامله گران را برای 
تصمیم گیری بهتر راهنمایــی می کنند و 
در کاهش اشــتباهات معامله گــران موثر 
هســتند. به این صورت که در محاســبات 
مختلف دقــت بالایی دارنــد و تحت تاثیر 

هیجانات قرار نمی گیرند.

 مبنای فعالیت ربات های معامله گر 
چیست؟

اســدی: اگر  ربات های معامله گر، بر اساس 
اســتراتژی نوشته شده باشــند، همیشه با 
حفظ آن استراتژی فعالیت می کنند. مبنای 
کار ایــن ربات ها عموما درکی اســت که از 
وضعیت بازار دارند. این ربات ها اگر براساس 
هوش مصنوعی باشــند از روش های هوش 
مصنوعی و الگوریتم هــای هوش مصنوعی 

استفاده می کنند که این الگوریتم ها نیز عموما 
تست شدند و نتایج خود را نشان داده اند.

 چند نوع ربات معامله گر در بازار رمز 
ارز وجود دارد؟

 اســدی: یک نوع از ربات معامله گر در قالب 
معرفی کننده استراتژی وجود دارد. به این 
صورت که، دیتا و اســتراتژی پایه را بررسی 
می کنــد و در پایان نتیجه ای که به دســت 
می آید، براساس استراتژی سیگنال میدهد 
که هم اکنون شــرایط این استراتژی انجام 

شده و میتوانید وارد معامله شوید.  
 ربات هــای معاملــه گر دیگری براســاس 
هوش مصنوعی وجود دارند که درک قوی و 
عمیق تری از بازار به دست می آورند و طبق 
برنامه ای که دارند، متغییر های بیشــتری 
را چــک می کننــد و طبیعتــا می توانند 

راهنمایی و تصمیم گیری انجام دهند.

البتــه  ربات های معامله گر بســیاری با کد 
رایگان و یا فروشــی در بازار وجود دارند، اما 
مسلما تمام این ربات ها با کیفیت و سودآور 
نیســتند؛ لذا کاربران باید دقت بســیاری 
در نحوه اســتفاده و انتخاب ربات ها داشته 

باشند.

 چه حجمی از  معاملات در بازار رمز 
ارز توســط ربات های معامله گر انجام 

می شود؟  
اســدی: درصد حجــم معاملات بــازار ارز 
دیجیتال توســط ربات های معامله گر قابل 
اندازه گیری نیست، اما در بازار های جهانی 
حجم زیادی از معاملات بــه ویژه معاملات 
hft )معاملات بــا حجم و نوســانات بالا( با 
اســتفاده از ربات ها انجام می شود که شاید 
اصلا امکان انــدازه گیری وجود نداشــته 

باشد.  

 آیا در بازار ســرمایه نیز ربات های 
معامله گر وجود دارند؟

اسدی: در بازار ســرمایه ایران نیز ربات های 
معامله گر وجــود دارند، اما ممکن اســت 
ربات ها فقــط به کاربران مشــورت بدهند 
و تصمیم گیــر نهایی کاربر اســت. زیرا در 
بورس ایران امکان اتصال ربات به سیســتم 
معاملاتی برای معامله گران وجود ندارد. از 
این جهت صرفا می توانند با تحلیل داده ها، 

یکسری مشورت انجام دهند.
آقای زمانی کارشــناس اقتصــاد دیجیتال 
گفت: ربات هــای معامله گر بســیاری در 
بازار ارز هــای دیجیتال وجــود دارد. یکی 
از این ربات ها تحلیلگر تکنیکال اســت که 
از اندیکاتور هــا و ســیگنال ها بــرای پیش 
بینی تغییــرات قیمت اســتفاده می کند. 
دیگری ربات معاملاتی الگوریتمی اســت 
که از کد هــای نرم افزاری برای شناســایی 
فرصت های مناسب خرید یا فروش استفاده 
می کند. بعدی ربات آربیتراژ )معنی( است 
که از تفاوت قیمــت در صرافی های مختلف 
برای کسب سود اســتفاده می کند.به گفته 
زمانی، همچنین دو ربات دیگــر نیز داریم 
که یکی ربات معامله براســاس روند است 
که به بررســی روند قیمت در گذشته برای 
پیش بینی حرکات بعدی بــازار می پردازد 
و دیگری ربات بازارســاز است که همزمان 
از ســفارش های متعــدد خریــد و فروش 
برای یک ارز اســتفاده می کند. هم اکنون 
طبق برآورد هــا ۷۰ تا ۸۰ درصــد از حجم 
کل معاملات بــازار ارز هــای دیجیتال را، 

ربات های معامله گر انجام می دهند.
ربات های معامله گــر دارای مزایا و معایبی 
هســتند که مزایای آن به ترتیب شــامل، 
امــکان مدیریت ریســک و شــفافیت در 
ساختار اســت. معایب این ربات ها نیز، نیاز 
به دانش سرمایه گذاری و آشــنایی با بازار 

و احتمال داشتن ضعف های امنیتی است.

وع راه جدیدی در بورس است رییس سازمان بورس:عرضه تپسی شر

 نقش بنگاه های معاملات ملکی در التهاب بازار مسکن

مشـاوران یا سـوداگران املاک؟

خریــدار   نقش مشــاوران امــلاک در 
نابسامانی بازار مسکن معمولا نادیده گرفته 
می شــود، در حالی که آمارهای رســمی و 
مشــاهدات میدانی از نقش مخرب بسیاری 
از آنها در رشد قیمت مســکن حکایت دارد 
و ورود این بنگاه ها به عنوان خریدار مسکن 
و فروش به قیمت های بالا، علت اصلی رشد 

قارچ گونه آنها در سال های اخیر است.
 بازار مسکن در ایران طی ســال های اخیر 
یکی از متلاطم ترین بازارهای کشــور بوده 
اســت. جهش چندباره قیمت مسکن طی 
سال های اخیر را شاید بتوان بی سابقه ترین 
التهاب در این بازار دانست به طوری که تنها 
به عنوان نمونه میانگین قیمت هر مترمربع 
واحد مسکونی در شــهر تهران از کمتر از ۵ 
میلیون تومان در ســال ۹۵ بــه بیش از ۳۰ 

میلیون تومان در سال ۱4۰۰ رسید.
جهش چندبرابری قیمت مسکن در کشور، 
خرید مســکن را برای اکثریــت متقاضیان 

مسکن عملا غیرممکن کرده است. بررسی 
آمار رشد قیمت در بازارهای مختلف کشور 
نشان می دهد رشد قیمت ها در بازار مسکن 
حتی از بازار طلا نیز بیشتر بوده و حتی چند 
برابر رشد قیمت ارز طی دهه های اخیر بوده 

است.
دلایل متعدد و متنوعی برای رشد پرشتاب 
قیمت زمین و مسکن در ایران ذکر شده؛ از 
عوامل زمینه ای تورم یعنی رشد مولفه های 
پولی گرفتــه تا پیشــی گرفتــن تقاضا از 
عرضه به ویژه طی ســال های اخیــر. با این 
حال عموما نقــش تقاضــای غیرمصرفی 
و ســرمایه گذاری در بررســی دلایل رشد 

قیمت مسکن نادیده گرفته می شود.

مورد عجیب بازار مسکن؛ رشد 
املاکی ها با وجود رکود بازار

بازار مســکن اتفاقات شــگفت انگیز زیادی 
به ویژه طی ســال های اخیر به همراه داشته 

اســت. رکوردشــکنی های پیاپــی قیمت 
به ویــژه در ۵ ســال اخیــر، رواج معاملات 
واحدهای کهنه ساز و نقلی به سبب کاهش 
شدید قدرت خرید متقاضیان، اجاره پشت 
بام و ... تنها چند نمونه از شــگفتی های بازار 
مسکن کشــور در این چند سال بوده است. 
با این حال یک موضوع چند ســالی است که 
به شــکل پررنگی خودنمایی می کند و آن 
رشــد تصاعدی تعداد بنگاه های معاملات 
ملکی در کشــور و به ویژه کلانشهرهاست. 
این رشــد تصاعدی حتی در اوج رکود بازار 
که ناشی از رشد قیمت ها و افت قدرت خرید 
مردم بوده ادامه داشته است. نگاهی به آمار 
مرکز آمار از تعــداد بنگاه های املاکی دارای 
مجوز در کشور، رشــد جهشی و غیرطبیعی 
این بنگاه ها را طی سی ســال گذشته نشان 
می دهــد. رشــد 4۰ برابــری بنگاه هــای 
معاملات ملکی طی ســی ســال گذشته در 
شرایطی که در بســیاری از این سال ها بازار 
مسکن به دلیل قیمت های سرسام آور دچار 
رکود ســنگین بوده، تناقض آشکاری دارد. 
بر همین اســاس »رونق معامــلات زمین و 
مســکن« نمی تواند توجیه گر رشــد قارچ 
گونه این بنگاه ها باشد.مقایســه آمار تعداد 
معاملات ملک در کشــور با تعــداد املاکی 
ها، ســرانه پایین معاملات به ازای هر بنگاه 
را نشــان می دهد به طوری که این سرانه در 
ســال ۹۹ به حدود ۵ معامله برای هر بنگاه 

رسیده اســت. بدیهی اســت با وجود رشد 
تصاعدی بنگاه هــا و در مقابل کاهش تعداد 
ساخت و ساز و معاملات، کسب و کار بنگاه ها 
نمی تواند صرفا با تکیه بر حق الزحمه ناشی 
از تنظیم ســند باشــد. در نتیجه این سرانه 
ناچیز به وضوح، غیراقتصادی بودن کســب 
و کار بنگاه های مشاور املاکی با تکیه صرف 

بر کسب درآمد از معاملات را نشان می دهد.
در نتیجه تصور کسب درآمد بنگاه ها از حق 
الزحمه تنظیم سند از اساس باطل است چرا 
که با توجه به ســرانه پایین تعداد معاملات 
برای هر بنگاه، بســیاری از این بنگاه ها باید 
ورشکســته شــوند اما اینگونه نیست! در 
نتیجه تنهــا یک عامل می تواند رشــد برق 
آســای تعداد بنگاه های املاکی را توضیح 
دهد و آن چیزی نیســت جز سود کلان این 

بنگاه ها از دلالی ملک.
نقش مخرب بسیاری از بنگاه های معاملات 
ملکی در بازار مســکن و دامن زدن به رشد 
بیشــتر قیمت هــا را می تــوان از آمارهای 
رسمی گرفته تا مشاهدات میدانی به وضوح 
مشاهده کرد. آگهی های مسکن متعدد این 
بنگاه در سایت های آگهی اینترنتی با عنوان 
»مناسب سرمایه گذاری«، مصداق معروفی 

است که اکثر مردم با آن آشنا هستند.
در یک نگاه کلی، بنگاه های معاملات ملکی 
در رشــد تقاضای ســرمایه گذاری مسکن 
دو نقش عمده ایفا می کننــد. اولین مورد، 

ورود این بنگاه ها به بازار معاملات به عنوان 
خریدار با هدف ســرمایه گذاری و کســب 
سودهای کلان اســت. در واقع این بنگاه ها 
به جای آنکــه صرفا حلقه وصــل خریدار و 
فروشنده ملک باشند، به ســرمایه گذاری 
ســوداگرانه در این بازار پرداخته و ذی نفع 

مستقیم افزایش قیمت هستند.
نقــش دوم آنهــا، ترویــج تقاضاهــای 
سرمایه گذاری در جامعه است. این بنگاه ها 
با دامن زدن به تقاضای ســرمایه گذاری در 
بازار مسکن، سود حاصل از سرمایه گذاری 
خود در امــلاک را افزایــش می دهند. این 
وضعیت باعث شــده حتی پــس از جهش 
قیمت مســکن، امــکان افزایــش مجدد 
قیمت ها همچنان باقــی بماند و متقاضیان 
حقیقی مســکن هیچ اطمینان خاطری از 
آرامش بازار در آینده نداشته و افق روشنی 

برای خرید مسکن نداشته باشند.
آثــار ایــن وضعیت را مــی توان در رشــد 
تقاضای سرمایه ای مسکن از ۲۵ درصد در 
دهه ۶۰ به ۷۵ درصد در دهه ۹۰ مشــاهده 
کرد. ایــن یعنی از هر 4  معامله مســکن در 
دهه ۹۰ تنها یک مورد بــرای مصرف بوده 
و سه مورد دیگر برای ســرمایه گذاری بوده 
اســت. بدیهی اســت این حجم از تقاضای 
سرمایه گذاری در بازار مسکن، نقش عمده 
ای در رشد قیمت مســکن و ناممکن شدن 

تامین سرپناه مردم دارد.



 از صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک
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پرست جدید وزارت تعاون، کار و رفاه  سر
اجتماعی کیست؟

 با حکــم رییس جمهور، محمد هادی زاهدی وفا، به عنوان سرپرســت 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی منصوب شد.

 زاهدی وفا متصدی جدید وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دانشــیار 
دانشگاه و از اســاتید اقتصادی باسابقه محسوب می شــود که سوابق 
علمی و کاری طولانی در دو دهه اخیر داشــته است.این اقتصاددان ۵۹ 
ساله، دارای دکترای اقتصاد از دانشــگاه اتاوا در کانادا است.زاهدی وفا 
در سال های گذشته عضو هیات مدیره شــرکت سرمایه گذاری تامین 
اجتماعی )شســتا(،  رئیس هیات مدیره هلدینگ صنایع نوین، رییس 
هیات مدیره رایتل و عضو شورایعالی الگوی اسلامی - ایرانی پیشرفت  
نیز بوده اســت.در ســوابق مدیریتی زاهدی وفا، معاون امور اقتصادی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی در دولــت نهم، نماینده وزارت اقتصاد در 
شوراها و کمیسیونهای تخصصی شــورای عالی تحقیقات و فن آوری 
)عتف(، شــورای اقتصاد، کمیســیون اقتصادی دولت، شورای پول و 

اعتبار و  شورای عالی انرژی دیده می شود.
زاهدی وفا همچنین سابقه عضویت در کارگروه ویژه نفت، شورای عالی 
توسعه صادرات غیر نفتی، ستاد تنظیم بازار، ستاد تدابیر ویژه اقتصادی 
شورای عالی امنیت ملی، کارگروه طرح تحول اقتصادی، شورای عالی 
تدوین برنامه پنجم، شورایعالی رفاه و تامین اجتماعی، شورای آمایش 
سرزمین، شورای عالی آمار، کمیته ملی اهداف توسعه هزاره و کارگروه 

تدوین ضوابط حمایت از صادرات غیر نفتی را در کارنامه خود دارد.

 نمایندگان از پاسخ های فاطمی امین
 قانع نشدند

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی از پاســخ های وزیر صنعت،معدن 
و تجارت در مورد افزایش قیمت کالاها و وضعیــت صنعت خودرو قانع 
نشدند. در نشســت علنی مجلس شورای اسلامی ســؤال  آقای محمد 
وحیدی نماینده مردم بجنورد در مورد افزایش قیمت کالاها و نرخ تورم 
از سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت مورد بررسی قرار 
گرفت.سیدرضا فاطمی امین در پاســخ به این سوال در سخنانی گفت: 
عدم ثبات قوانین و مقررات، متغییرهای اقتصادی، تورم، پیروی قیمت 
ها از نرخ ارز، میزان بالای قاچاق، تمامی این مسائل ریشه ای هستند که 
سالها انباشته شده اند. در چهار سال گذشته در دولت قبل پنج سرپرست 
و وزیر وزارت صنعت و تجارت داشــته اســت. یعنی با مسائل گسترده و 
انباشته شده مواجهه هســتیم اما مدیریت ها ثبات ندارد و مشکلات به 
صورت ریشه ای حل نمی شــود.وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: اگر 
نرخ تورم را ملاحظه کنیم در طی ۵۰ ســال گذشته همیشه تورم وجود 
داشته است. در چند سال گذشــته این تورم به بالای۳۰ درصد افزایش 
یافته اســت و این تورم ساختاری است و مســئله ای نیست که بتوان به 
راحتی با کارهای جزئی و  آن را برطرف کرد. بلکه نیاز اســت به ســمت 

اصلاح ساختاری پیش برویم. یکی از مواد ساختاری دلار است.

محمد وحیدی بعد از استماع صحبت های وزیر صنعت، معدن و تجارت 
مطالبی را در مورد  افزایش قیمت کالاهــا  و صنعت خودروز بیان کرد و 
گفت: قرار بود که افزایش قیمت شــامل چهار کالا شــود اما در شرایط 
کنونی قیمت بیش از ۷۰۰ کالا  افزایش پیدا کرده است که این افزایش 
تورم ناشــی از یک شــاخص نیســت.وی در مورد صنعت خودرو و بی 
کیفیتی این صنعت هم بیان داشــت: ســالیانه بیش از ۱۷ هزار مرگ و 
میر ناشــی از تصادفات جاده ای در کشــور رخ می دهد اگر اصلاح این 

صنعت مورد توجه قرار می گرفت اوضاع در چنین شرایطی نبود.
در نهایت نماینده بجنورد اعلام کرد از پاسخ های وزیر قانع نشده است 
و سوال به رای نمایندگان گذاشته شد،نمایندگان نیز با ۹۱ رأی موافق، 
۱4۱ رأی مخالف و ۱۰ رأی ممتنع از مجمــوع ۲4۶ نماینده حاضر در 

صحن از توضیحات وزیر قانع نشدند.

دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران:

بازار لوازم خانگی کشش افزایش قیمت ندارد
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران از درخواست افزایش قیمت لوازم 
خانگی به سازمان حمایت خبر داد و گفت که بازار کشش افزایش قیمت 
ندارد و تولیدکنندگان هم از افزایش قیمت استقبال نمی کنند، اما باید 
توان ادامه فعالیت هم داشته باشــند.عباس هاشمی ، در پاسخ به سوالی 
درباره احتمال افزایش قیمت لوازم خانگی گفــت: انجمن چند نامه به 
وزارتخانه و ســازمان حمایت برای تعدیل قیمت ارسال کرده و به دنبال 
بررسی آن است تا حداقل این امکان فراهم شود که واحدها ادامه فعالیت 
دهند. تعامل نسبتا خوبی هم برقرار شده تا هم مشکلات تولیدکنندگان 
و هم مصرف کنندگان را در نظر بگیرنــد و مراتب تعدیل قیمت با مجوز 

تنظیم بازار عملیاتی شود. اما میزان آن هنوز مشخص نیست.
وی با بیان اینکه تولیدکنندگان از افزایش قیمت خوشحال نمی شوند، 
تصریح کرد: در حال حاضر در بازار لوازم خانگی شــاهد رکود هستیم 
و فروشــندگان برخی کالاهای خود را به طور مدت دار می فروشــند. 
در اصل واحدها هم از افزایش قیمت اســتقبال نمی کنند، چرا که بازار 
کشــش ندارد.دبیر انجمن صنایع لــوازم خانگی در ادامه با اشــاره به 
افزایش نرخ پایه حقــوق گمرکی از 4۲۰۰ به حــدود ۲۳ هزار تومان، 
گفت: این وضعیت در کنار مســائل مالیاتی، مشــکلاتی را برای تامین 
نقدینگی واحدها ایجاد می کنــد. البته تاثیر آن بر قیمت تمام شــده 
حدود پنج تا شش درصد است که در محاســبات پیشنهادی به وزارت 

صمت در نظر گرفته می شود.

عبدالملکی: 
برای افزایش هماهنگی در دولت استعفا می دهم

 حجــت الله عبدالملکی بــرای افزایش هماهنگی در دولــت، از وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتعفا داد.در متن استعفای عبدالملکی 
خطاب به آیت الله رئیسی، رئیس جمهور آمده است: با سلام و تحیات و 
آرزوی توفیق و عافیت؛ ضمن تشکر از حسن نظر جنابعالی به اینجانب 
جهت تصدی مســئولیت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و قدردانی 
از اعتماد مجلس محترم شورای اســلامی، به منظور افزایش هماهنگی 
در دولت، اســتعفای خود را از این سمت اعلام می نمایم.عبدالملکی در 
ادامه نوشــته اســت: اینجانب در طول حدود ۳۰۰ روز فعالیت در این 
وزارتخانه، همــه تلاش خود را بــرای خدمت صادقانه بــه مردم عزیز 
کشــور به کار بســتم و از همراهی صمیمانه همکاران این وزارتخانه در 
این مدت تشــکر می کنم. خود را ســرباز کوچک نظام اسلامی و دولت 
مردمی می دانم و تا پای جان در مســیر تحقق آرمان هــای رفیع آن و 
تحقق اهداف گام دوم انقلاب اسلامی مجاهدانه تلاش خواهم کرد و از 

هیچ گونه خدمتی در این عرصه فروگذار نخواهم کرد ان شاءالله.

تولید

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران می گوید در ماه های 
گذشته با اصلاح برخی سیاست های اجرایی و همراهی 
بیشــتر دولت با صادرکننــدگان، روند بازگشــت ارز 

حاصل از صادرات به کشور تسهیل شده است.
محمد لاهوتی، اظهار کرد: بحث بر ســر رفع تعهدات 
ارزی صادرکنندگان از سال ۱۳۹۷ مطرح بود و در این 
دوره بارها سیاست های اجرایی برای آن تغییر کرد. بر 
اساس آخرین تحول صورت گرفته که در دولت جدید 
نیز اجرای آن ادامه پیدا کرد، چهار راه برای بازگشــت 
ارز صادرکنندگان به کشــور وجود دارد. نخستین راه 
که بخش مهمــی از ارز حاصل از صــادرات را به خود 
اختصاص داده عرضه ارز در ســامانه نیماست که روند 

آن در ماه های گذشته نیز ادامه داشته است.
وی ادامه داد: دومین شیوه فروش کوتاژهای 
صادراتی بــه واردکنندگان اســت که این 
شــیوه نیز در ماه های گذشته به خصوص در 
محموله های کوچک تر ادامه داشــته است. 
واردات در برابــر صــادرات و فــروش ارز به 
صرافی های مجاز نیز دیگر شیوه هایی است 

که برای بازگشت ارز به کشور در دستور کار قرار گرفته 
است. خوشبختانه در دولت سیزدهم با مصوبه ابلاغی از 
سوی معاون اقتصادی رئیس جمهوری و همکاری که 
سازمان توسعه تجارت با صادرکنندگان داشته است، 
امکان اجرای تمام این شیوه ها فراهم شده و مشکلات 

به حداقل رسیده است.
رئیس کنفدراســیون صــادرات ایــران با 
بیــان اینکه میــزان ایفای تعهــدات ارزی 
صادرکننــدگان از مرز ۸۰ درصد گذشــته، 
بیان کرد: آمارها نشــان می دهــد که روند 
بازگشــت ارز به کشــور با کاهش مشکلات 
نسبت به گذشــته ادامه دارد. در این فرایند 
کمیته ارزی نیز هر هفته جلســات خــود را با حضور 
مسئولان سازمان توسعه تجارت تشــکیل می دهد و 
بسیاری از شــرکت های صادرکننده که در این سال ها 
با مشــکل مواجه بوده اند، گزارش خود را ارائه کرده و 
اقدامات لازم برای حل مشــکل آنها در دستور کار قرار 

گرفته اســت. با مصوبه دو روز قبل بانــک مرکزی نیز 
می توان انتظار داشــت که بخش دیگری از مشکلات 

اجرایی نیز برطرف شود.
لاهوتی با اشاره به مشکلاتی که فاصله میان نرخ نیمایی 
و نرخ ارز در بــازار آزاد ایجاد کــرده، تصریح کرد: بحث 
درباره کاهش این فاصله از ماه ها قبــل مطرح بوده اما 
متاسفانه هنوز راهکار دقیق و نهایی برای آن ارائه نشده 
است. در روزهای گذشته نیز که بار دیگر بحث افزایش 
قیمــت ارز مطرح شــده، این فاصله مشــکلات خاص 
خود را ایجاد کرده اســت. ما امیدواریم تصمیم گیران 
اقتصادی در نهایت به راهکاری برســند که این فاصله 

قیمت میان نرخ نیمایی و بازار آزاد به حداقل برسد.

صادرات

سمیه رســولی  فعالان صنعت معتقدند 
اصــلاح روابط تجــاری بین قطعه ســاز و 
خودروساز برخلاف آنچه که مسئولان تصور 
می کنند دستوری نیست و باید با رفع موانع 
و افزایش تیراژ شرایط برای مجموعه سازی 

فراهم شود.
 یکی از عمده مشکلات صنعت خودروسازی 
کشــور، مســاله مربوط به وضعیت تأمین 
قطعات و روابط خودروســاز با قطعه ســاز 
اســت؛ در واقع به دلیل عدم شــکل گیری 
رابطه تجاری درســت و عدم رشد و توسعه 
صنعت خودروسازی، مبحثی تحت عنوان 
مجموعه سازی در کشــور ما شکل نگرفته 
اســت و در حال حاضر خودروسازان برای 
دریافت قطعات مــورد نیاز خــود با قطعه 

سازان بی شماری در ارتباط هستند.
فاطمی امیــن وزیر صمت از روز نخســت 
سکانداری این مساله را مورد توجه قرار داد 
و اعلام کرد که برای اصلاح روابط قطعه ساز 
با خودروساز و شکل گیری مجموعه سازی، 

برنامه ریزی خواهد کرد.
البته آنطور که کارشناسان و فعالان صنعتی 
می گویند، شــکل گیری مجموعه ســازی 
با دســتور و بخشنامه شــدنی نیست بلکه 
باید با رفع موانــع و بهبود و رشــد صنعت 
خودروسازی و قطعه سازی، شــرایط را به 
صورت طبیعی به ســمتی هدایت کرد که 
خودروساز و قطعه ســاز خودشان تمایل به 

مجموعه سازی داشته باشند.

با دستور نمی توان مجموعه سازی کرد
در این ارتبــاط اصغر خسروشــاهی نایب 
رئیس هیأت مدیــره انجمن ســازندگان 
قطعــات و مجموعه های خودرو کشــور در 
گفت و گو با خبرنگار مهــر در مورد اصلاح 
روابط قطعه ســاز با خودروســاز و شــکل 
گیری مجموعه ســازی در صنعت خودرو 
که مورد تاکیــد وزیر صمت اســت، اظهار 
کرد: سالهاســت هر وزیر و مسئول جدیدی 
به حوزه صمت وارد می شــود موضوع تی ار 
وان را مطــرح می کند که یک ســری تی ار 
وان با قطعه سازان و مجموعه سازان بزرگ 
ایجاد کنند. ایجاد تی ار وان با دستور امکان 
پذیر نیســت بلکه باید شرایط طبیعی خود 
را طی کند تا ایجاد شود؛ بنابراین تا شرایط 
طبیعی طی نشــود نمی توان بــه ایجاد تی 
ار وان امیدی داشــت؛ این اتفــاق هرگز به 
صورت دستوری نیفتاده است، قبلًا نشده، 

هم اکنون هم نمی شود.
وی افــزود: یک زمانی تعــداد تولید خودرو 
کم بود و خودروساز با تک تک قطعه سازان 
قرارداد منعقد می کرد و قطعات را می گرفت 
و مونتاژ می کــرد؛ هر چه تیــراژ خودرو بالا 
می رود طبیعتاً قطعه ســازان رشد می کنند 
و خودروســازان هم نمی توانند بــا هزاران 
قطعه ســاز در ارتباط باشــند، خود به خود 
مسیر شــکل می گیرد و یک سری مجموعه 
سازان و قطعه سازان بزرگ شکل می گیرند 
و قطعه ســازان کوچــک زیرمجموعه آنها 
قرار می گیرند و قطعــه را به این مجموعه ها 
تحویــل می دهنــد و آنها هــم مجموعه را 

تحویل خودروساز می دهند.

اگر خودروساز رشد کند
 مجموعه سازی هم شکل می گیرد

خسروشــاهی گفت: این موضوع وابسته به 
میزان رشد خودروساز است؛ یعنی هر چقدر 
خودروســاز ما توســعه یابد و تیراژ تولید را 
افزایش دهد طبیعتاً خود خودروســازان به 
این سمت می روند که با قطعه سازان بزرگ 
طرف شوند و قطعات را به صورت مجموعه 
بگیرند؛ به عنوان مثال داشــبورد از صدها 
قطعه تشکیل شــده، خودروساز می تواند با 
یک قطعه ســاز بزرگ قرارداد ببندد تا کل 
مجموعه داشــبورد را مونتاژ کند و در قالب 
یک مجموعه به خودروساز تحویل دهد، در 
اینجا این قطعه ســاز بزرگ با قطعه سازان 
کوچک قرارداد می بنــدد و قطعات کوچک 
را تحویل گرفتــه و در قالب یک مجموعه به 

خودروساز می دهد.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن سازندگان 
قطعــات و مجموعه هــای خودرو کشــور 
ادامه داد: این مســاله در روند رشد صنعت 
خودرو کم کم شــکل می گیرد؛ در ۲۰ سال 
گذشته قطعه ساز بزرگ نداشتیم اما به مرور 
که خودروسازی رشــد کرد، برخی از قطعه 
سازان نیز بزرگ شــدند و به تدریج در حال 
تبدیل شدن به مجموعه ســاز هستند؛ در 
کشــورهای توســعه یافته همچــون کره 
جنوبی، ژاپن و … نیز مجموعه ســاز داریم 
اما اینمجموعه سازان با رشد صنعت خودرو 
و بر اساس روابط تجاری شکل گرفته اند و به 
صورت دستوری و با ورود وزارتخانه و دولت 

تشکیل نشده اند.
وی اظهار کــرد: روند مجموعه ســازی در 
خودروسازی و قطعه ســازی باید به صورت 
طبیعــی طی شــود؛ در واقع هــر وقت که 
مشکلات صنعت خودروســازی در کشور 
حل شــد، خود به خود و به صورت طبیعی 

مجموعه سازی نیز شکل می گیرد.

قطعه ساز باید پتانسیل مجموعه 
سازی را داشته باشد

خسروشــاهی در مــورد اینکــه صنعــت 
خودروســازی کشــور چقدر بــا مجموعه 

ســازی فاصله دارد، تصریح کــرد: در حال 
حاضر تعدادی قطعه ســاز بزرگ در کشور 
داریم که مجموعه ســازی می کنند منتهی 
باید خود خودروســازان به این طرف بروند 
که با این مجموعه سازان کار کنند نه اینکه 
وزارت صمت و یــا ای درو در ایــن مورد به 
صورت دستوری ورود کنند؛ به عنوان مثال 
خودروســاز باید برای دریافت اکسل با یک 
شرکت بزرگ قرارداد ببندد و این مجموعه 
ســاز قطعــات را از قطعه ســازان کوچک 
بگیرد، مونتاژ کند و مجموعه اکســل را به 
خودروساز تحویل دهد.وی ادامه داد: البته 
قطعه ساز هم باید پتانسیل مجموعه سازی 
را داشته باشد؛ یعنی سرمایه گذاری کرده و 
وضعیت تولید را بهبود بخشیده باشد تا نظر 

خودروساز را به خود جلب کند.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن سازندگان 
قطعات و مجموعه های خودرو کشور یادآور 
شــد: در واقع اگر قطعه سازان ما رشد کنند 
و خودروسازان نیز به ســمت افزایش تیراژ 
تولید و رفــع موانع حرکت کننــد، خود به 
خود مجموعه ســازی در صنعــت خودرو 

شکل می گیرد.

دولت نمی داند چه نقشی دارد
خسروشــاهی در مــورد نقــش دولت در 
مجموعه سازی، گفت: اشکال کار دولت ها 
در ایران این اســت کــه نمی دانند چه کاره 
هســتند؛ در واقع دولت نمی داند سیاست 
گذار اســت یا بایــد در اجــرا دخالت کند. 
گاهی هر دوی این مــوارد را تلفیق می کند 
یعنی هم سیاســت گذاری کرده و هم اجرا 
می کند. در حالی که در هیچ کشوری دولت 

در اجرا دخالت نمی کند.

دولت باید سیاست گذاری کند نه اجرا
وی تصریح کــرد: ارتباط بین قطعه ســاز 
و خودروســاز یک ارتباط تجاری اســت و 
خودشــان باید رابطه ای که دارند را تنظیم 
کنند. دولت باید سیاســت گــذاری کند و 
شرایط سرمایه گذاری را تســهیل کند و با 
برنامه ریــزی دقیق زمینه توســعه صنعت 

خودرو را فراهم کند نه اینکه در تمام مسائل 
از جمله خرید، فروش، ارتباط قطعه ســاز با 

خودروساز و … دخالت می کند.
خسروشــاهی با بیان اینکــه وزارت صمت 
تاکنون با قطعه ســازان جلســه ای برگزار 
نکرده است، گفت:دولت چون نمی خواهد یا 
نمی تواند وظیفه اصلی خود یعنی سیاست 
گــذاری را انجام دهــد وارد فــاز اجرایی 

می شود.
دولت چون نمی خواهد یا نمی تواند وظیفه 
اصلی خود یعنی سیاســت گذاری را انجام 
دهد وارد فــاز اجرایی می شــود و در تمام 
مباحث مربوط به صنعــت دخالت می کند. 

این مساله بزرگترین مشکل کشور ماست.
وی ادامــه داد: اکثر دولتمردان ما شــرح 
وظیفه خود را نمی داننــد و به جای اصلاح 
سیاست گذاری، در اجرا دخالت می کنند، 
بنابراین طبیعی است که صنعت خودرو به 
همین حال و روزی که امــروز دارد بیفتد و 

بهتر هم نشود.

ریشه بدهی خودروسازان در کمبود 
نقدینگی است

نایب رئیس هیأت مدیره انجمن سازندگان 
قطعــات و مجموعه های خودرو کشــور در 
مورد بدهی خودروســازها به قطعه سازان، 
افزود: بدهی خودروســازان به قطعه سازان 
حدود 4۰ هزار میلیارد تومان است و آن هم 
به دلیل مشــکلات نقدینگی خودروسازان 

است.
خسروشــاهی گفت: مشــکل نقدینگی از 
آنجــا به وجــود می آید که خودروســازان 
ما خودشــان می گویند محصولاتشــان را 
با زیان می فروشــند؛ یعنی ســال به سال 
سرمایه شأن کمتر می شــود، بنابراین وام و 
تسهیلات با بهره های سنگین می گیرند؛ باز 
زیان می دهند و باز وام با بهره های سنگین 
می گیرند؛ این چرخه همین طور ادامه دارد 
تا اینکــه کاهش نقدینگی پیــدا می کنند. 
نتیجه این کاهش نقدینگی نیز این است که 
پول قطعه ســاز و بدهی بانکی را نمی توانند 

بدهند و این زیان هر روز انباشته می شود.

وی در مورد ریشه مشکل نقدینگی، تصریح 
کرد: ریشــه این مشــکل در قیمت گذاری 
دستوری است که تقریباً از دولت نهم شروع 
شد؛ از همان دوره خودروسازان به زیاندهی 
دچار شدند و این روند همچنان ادامه دارد و 
طی سالهای گذشته، چاره ای برای حل این 

مشکل اندیشیده نشده است.

خودروساز باید هزینه های خود را کاهش 
دهد اما زمینه فراهم نیست

خسروشــاهی گفت: البته قبــول دارم که 
خودروســازان بایــد هزینه هــای خود را 
کاهش دهند اما آنجا هم محدودیت دارند؛ 
به عنوان مثال نیروی انسانی مازاد دارند که 
هزینه ســربار محسوب می شــود اما دولت 
هرگز اجــاره تعدیل نیرو به خودروســازان 
نمی دهــد. بنابرایــن این چرخــه معیوب 

همینطور ادامه می یابد.

خودروساز نمی تواند توقع بهبود 
کیفیت قطعات را داشته باشد

نایب رئیس هیأت مدیره انجمن سازندگان 
قطعــات و مجموعه هــای خودرو کشــور 
تصریح کرد: وقتی قطعه ســاز به موقع پول 
خود را نمی گیرد دچار مشــکل می شود و 
توان سرمایه گذاری را از دست می دهد و به 

موقع نمی تواند مواد تهیه کند.
وی افــزود: ضمن اینکه وقتی خودروســاز 
پول قطعه ســاز را دیر می دهــد، نمی تواند 
فشاری بابت کیفیت به قطعه ساز وارد کند 

و خود به خود کوتاه می آید
وقتی خودروســاز پــول قطعه ســاز را دیر 
می دهــد، نمی تواند فشــاری بابت کیفیت 
به قطعه ســاز وارد کند و خود به خود کوتاه 
می آید؛ وقتی پول قطعه ســاز را باید ۱۲۰ 
روزه بدهد اما نمی دهد نمی تواند فشــاری 
به قطعه ســاز وارد کنند همیــن که قطعه 
ســاز قطعه را تحویل می دهد خودروســاز 

قدردانش هم می شود.
خسروشــاهی گفت: بنابراین روی اصلاح 
مواد، بهبود قطعات، ســرمایه گذاری و … 
اثرات منفی می گــذارد و روز به روز هم بدتر 
می شود.به گزارش مهر، همانطور که اشاره 
شــد، تا زمانی که مشــکلات خودروسازی 
از جمله میــزان تولیــد، قیمــت گذاری 
دســتوری، انحصــار، کمبــود نقدینگی، 
هزینه های مازاد، بدهی و … حل نشــود و 
دولت صرفاً بخواهد به صورت دســتوری و 
صدور بخشــنامه در مورد شــیوه عملکرد 
خودروسازان تصمیم گیری کند نمی توان 

به بهبود شرایط امیدی داشت.
اگر قرار بود با دســتور و اجبــار این صنعت 
روند توســعه را در پیش گیرد قطعاً طی این 
ســال ها این اتفاق می افتاد و امروز در جایی 
نبودیم که مردم برای خرید خودرو مجبور 
به شرکت در قرعه کشــی هایی شوند که به 
نوعی لاتاری محسوب می شــود و یا اینکه 
به بازاری وارد شــوند که فاصلــه قیمتی با 
کارخانه بعضــاً تا ۲۰۰ میلیــون تومان نیز 
رسیده اســت. آن هم برای محصولاتی که 
از نظر کیفیت و ایمنــی با تردیدهای جدی 

روبرو هستند.

خریدار   معاون مالی و اقتصادی صندوق 
ضمانــت ســرمایه گذاری صنایع کوچک 
شرایط لازم برای دریافت تسهیلات تا سقف 
پنج میلیارد تومان بــدون ارائه وثیقه از این 

صندوق را اعلام کرد.
به گزارش صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
صنایع کوچک، محمدصادق محمدیاری در 
خصوص شرایط و ضوابط معرفی واحدهای 
تولیدی جهت دریافت تســهیلات تا سقف 
پنج میلیارد تومان بدون ارائه وثیقه، گفت: 
انواع مختلف وثیقه عبارت اســت از ملک، 
محل اجــرای طرح، ســپرده بلنــد مدت، 
چک،سفته، اوراق مشارکت، سهام و غیره، 
از ایــن رو منظور از عدم دریافــت وثیقه در 

خصوص تســهیلات مذکور این اســت که 
واحدهای دارای وضعیت اعتباری مناسب 
)براســاس نمــره اعتباری کــه از صندوق 
دریافت می کنند( نیــاز به ارائه وثایق ملکی 

نخواهند داشت.
وی گفت: واحدهایی که نمره اعتبارسنجی 
آن ها در گروه A یا B قرار می گیرد می توانند 
با ارائه چک و ســفته با امضــاء مدیران، از 
صندوق ضمانت نامه تا ســقف پنج میلیارد 
تومان دریافت کننــد. به تعبیر ســاده تر، 
نمره اعتبــاری متقاضیــان تعیین کننده 
میزان و نوع وثایقی اســت که برای دریافت 
ضمانت نامه از ایشــان اخذ و جهت معرفی 
به منظور دریافت تسهیلات لحاظ می شود. 

بر این اســاس واحدهایی که در گروه C به 
بعد قــرار می گیرند باید ترکیبــی از وثایق 
مورد پذیرش را بــرای دریافت ضمانت نامه 

به صندوق ارائه کنند.
محمدیــاری دربــاره نحوه اعتبارســنجی 
متقاضیان افــزود: مهمترین شــاخص ها 
در اعتبارســنجی، وضعیت بــازار و تقاضا 
برای محصول، دارا بــودن صورت های مالی 
حسابرسی شــده، رتبه اعتباری دریافتی از 
موسســه اعتبارســنجی ایرانیان همچنین 
وضعیت فروش و ســود حاصل از آن است از 
طرفی بدهی معوق متقاضــی به بانک ها نیز 
در نتیجه اعتبارســنجی تاثیرگذار خواهد 
بود.محمدیاری در خصوص فرآیند دریافت 

ضمانت نامه تا ســقف پنج میلیارد تومان و 
معرفی بــرای دریافت تســهیلات مربوطه، 
تاکید کرد: متقاضیان دریافت ضمانت نامه و 
تسهیلات مزبور باید چند نکته مهم را جهت 
ثبت و پیگیری درخواست خود مورد توجه 
قرار دهند.  در ابتــدا متقاضیان باید مطابق 
روال گذشته وارد سامانه صدور الکترونیکی 
ضمانت نامه به آدرس www.sif.ir شــده 
و درخواست خود را در ســامانه صدور ثبت 
کنند بــا این تفاوت که در بخــش مربوط به 
بارگذاری مصوبه بانک، تصویر درخواســت 
خود مبنی بــر دریافت تســهیلات را درج 
کرده و همه مدارک و مســتندات مربوطه را 
در این سامانه بارگذاری کنند.وی ادامه داد: 

در مرحله بعد، درخواست ثبت شده توسط 
کارشناســان صندوق و نمایندگان استانی 
مورد بررسی قرار می گیرد و چنانچه مشکلی 
وجود نداشــته باشــد، مراحل بعدی آن در 
صندوق طی می شــود و در صــورت وجود 
نقص و نیاز به تکمیل مــدارک به متقاضی 

عودت داده می شود.

وش بازگشت ارز به کشور رئیس کنفدراسیون صادرات تشریح کرد؛ چهار ر



با هدف حفظ محیط زیست و توسعه نیروگاه های زیست توده

وگاه زباله را به برق تبدیل می کنند؟ چند نیر
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در دیدار وزیر نفت و رییس جمهوری ونزوئلا مطرح شد
وئلا افزایش همکاری های نفتی ایران و ونز

 در دیدار وزیر نفت کشورمان با رییس جمهوری ونزوئلا درباره افزایش 
همکاری های نفتی دو کشور و همچنین صادرات فرآورده های نفتی و 

پتروشیمی توافق شد.
به گزارش وزارت نفت، »جواد اوجی« وزیر نفت کشورمان در محل کاخ 
ســعدآباد با »نیکلاس مادورو« رییس جمهوری ونزوئلا  دیدار و درباره 

مناسبات دوجانبه گفت وگو کرد.
در ایــن دیدار دربــاره مســائلی از جملــه تامین ســوخت، صادرات 
فرآورده هــای نفتی، صــادرات محصــولات پتروشــیمی و صادرات 

کاتالیست های پتروشیمی بحث و تصمیم گیری کردند.
از دیگر محورهای  مورد گفت وگو در این دیــدار تصمیم گیری درباره 
صدور خدمات فنی و مهندســی، بازسازی و نوســازی پالایشگاه ها و 

توسعه میدان های نفتی و گازی بود.
وزیر نفت اردیبهشــت ماه گذشته در سفری به کشــورهای آمریکای 
لاتین از جمله ونزوئلا و نیکاراگوئه همســو با فعال ســازی دیپلماسی 
انرژی، دیدارهای پرشماری با مسئولان این کشورها داشت و در جریان 
این ســفر چهار تفاهم نامه و دو قرارداد در حوزه نفت و دو تفاهم نامه در 

حوزه کشاورزی امضا شد.
رؤســای جمهوری ایران و ونزوئلا روز شــنبه )۲۱ خردادماه( ســند 
همکاری های جامع راهبردی ۲۰ساله دو کشور را در مجموعه فرهنگی 
- تاریخی ســعدآباد امضا کردند. ســفر »نیکلاس مادورو« به ایران به 
دعوت رســمی ابراهیم رییسی، رییس جمهوری اســلامی ایران انجام 

 شده و پس از سفر آبان ۹۵، دومین سفر او به تهران است.

وئلا فرصت نفتی برای ایران ونز
نماینده ســابق ایران در اوپک معتقد اســت که سیاســت دولت برای 
توسعه روابط نفتی با ونزوئلا می تواند از ابعاد مختلف نتیجه بخش باشد 
چراکه ونزوئلا یک کشــور مســتقل بوده و می توانیم روابطمان را با آن 

توسعه دهیم.
محمد خطیبی، با اشاره به تاثیرات توســعه روابط نفتی ایران و ونزوئلا، 
اظهار کرد: این مســاله از چند بعد دارای اهمیت است؛ یک بحث فنی و 
مهندسی اســت که ایران در حوزه صنعت نفت توانایی هایی را بدست 
آورده  که این توان باید علاوه بر داخل در خارج از کشور نیز به کار گرفته 
شود و کشــوری مانند ونزوئلا مکانی اســت که می توانیم توان فنی و 

مهندسی خودمان را در آنجا به کار بگیریم و درآمدزایی کنیم.
وی با بیان اینکه علاوه بر ایــن می توانیم محصولاتــی را به بازارهایی 
که کمتر هــدف صادراتی ما بوده صــادر کنیم تاکید کــرد: آمریکای 
لاتین می تواند از این جهت نیز موقعیت مناســبی باشــد، و این مساله 
یک فرصتی اســت که می توانیم این بازار جدید را هــدف قرار دهیم و 
محصولاتمان را اعــم از فراورده هــای نفتی و غیر نفتــی صادر کنیم 
و درآمدزایی داشــته باشیم. به نظر می رســد که گام های دولت در این 

زمینه تاثیر گذار باشد.

نماینده ســابق ایران در اوپک با تاکید بر اینکه در گذشته نیز اقداماتی 
در این زمینه انجام شده که رضایت دو طرف را دربرداشته است، گفت: 
کشورهایی که تحریم هســتند، قطعا باید با یکدیگر همکاری بیشتری 
داشته باشند؛ بحث این بود که کشورهای تحریمی با یکدیگر یه کلوپ 
تشکیل دهند و بدون نگرانی از جریمه و مسائل دیگر بایکدیگر همکاری 
داشته باشــند و تحریم ها را خنثی کنند. قطعا هر کدام از این کشورها 
ظرفیت هایی دارند که می توانند با یکدیگر کار کنند و مشــکلات خود 

را حل کنند.
به گفته وی، کشورهای مستقل در طول دهه های گذشته سیاست های 
خاصی داشــته اند و زیر بار وابســتگی نرفته اند؛ تعــداد آن ها در حال 
افزایش اســت و این کشــورها می توانند با یکدیگر تبادل محصولات 
داشته باشــند و از نظر مالی و بانکی نیز به طور مستقل عمل کنند و در 

مجامع بین المللی صاحب یک رای گروهی باشند.
وی ادامــه داد: درحــال حاضر در بســیاری از ســازمان های انرژی و 
بین المللی، رای کشــورهای مســتقل به یکدیگر نزدیک شده است، 
بنابراین هم از نظر سیاســی، اقتصادی و تجاری کشــورهای مستقل 
می توانند در یک گروه سیاســی کشورهای مســتقل با یکدیکر بدون 
دغدغه فعالیت کنند. تجربه نشــان می دهد که کار با کشورهای غربی 
چندان ساده نیســت اما می توان با کشورهای مســتقل واقعی فعالیت 

مفید داشت.
جواد اوجی - وزیر نفت - و نیکلاس مــادورو - رئیس جمهوری ونزوئلا 
درباره مســائلی از جمله تأمین ســوخت، صادرات فرآورده های نفتی، 
صادرات محصولات پتروشیمی و صادرات کاتالیست های پتروشیمی 

بحث و تصمیم گیری کردند.

برق آبی ها امسال به کمک صنعت برق می آیند؟
دو سالی است که نیروگاه های برق آبی نتوانســته اند کمک چندانی به 
گذر از پیک داشته باشند اما گویا امسال شرایط تغییر کرده و قرار شده 
۱۵ میلیون مگاوات ساعت برق توســط نیروگاه های برق آبی در زمان 

اوج مصرف تامین شود.
 نیروگاه های برق آبی، انرژی مورد نیاز خود را برای تولید برق از جریان 
آب رودخانه هــا با کانال های انتقــال آب تامین می کننــد که در حال 
حاضر ۱۶۲ واحد نیروگاهی در قالب ۵۹ نیروگاه برق آبی در ایران وجود 
دارد که بخش عمده آن از جریان آب و یا انرژی پتانســیل آب پشــت 

سدها و آب بندها است.
ظرفیت نیروگاه های برق آبی در کشور ۱۲ هزار مگاوات است و با توجه 
به این توان، نیروگاه های برق آبی حــدود ۱۵ درصد کل ظرفیت تولید 
برق کشور را تولید می کنند.  در سال گذشــته ۱۱ هزار و ۸۷۲ مگاوات 
ظرفیت نیروگاهی آماده بهره برداری و ۳۱۵ مگاوات به دلیل مشکلات 
مالی و تامیــن قطعات خارج از مدار بود. پیش بینی شــده که امســال 
حدود ۱۵ میلیون مگاوات ساعت به شبکه برق کمک شود و از اول سال 
تا کنون نیز ۳ میلیون مگاوات ســاعت تولید شده است.احمد کاووسی 
نژاد - معاون بهره برداری شــرکت توســعه منابع آب و نیروی ایران در 
این رابطه اعلام کرد: امسال با پدیده خشکســالی در ارتباط با ظرفیت 
مخازن سدها رو به رو هســتیم، اما با تدابیری که از قبل اندیشیده شده 
است و با مدیریت مخازن سدها، ان شــاءالله تولید بهینه برق در بخش 
نیروگاه های برق آبی حسب نیاز شــبکه برق کشور انجام می شود.طبق 
اعلام وزارت نیرو، مصرف برق کشــور روز گذشــته مجدد مرز ۶۰ هزار 
مگاوات را پشت ســر گذاشــت و به ۶۰ هزار و 4۹۱ مگاوات رسید که 
نسبت به روز مشابه در سال گذشته حدود ۵ درصد رشد مصرف را نشان 
می دهد که رشد قابل توجهی است. این آمار و شرایط سخت تامین برق 
گویای لزوم مدیریت مصرف برای گذر از خاموشــی در تابستان است و 

انتظار می رود که مشترکان توجه بیشتری به این مساله داشته باشند.

و نیر

 بر اســاس اعلام شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی 
برق ایران، کشاورزانی که در ساعت های اوج مصرف با 
صنعت برق همکاری کــرده و چاه های خود را خاموش 

کنند از برق رایگان بهره مند خواهند شد.
 افزایش دمای هوا مصرف برق را مجــدد افزایش داده 
است به گونه ای که روز دوشــنبه ۲۳ خردادماه میزان 

مصرف از مرز ۶۰ هزار مگاوات عبور کرد.
بر همین اساس وزارت نیرو و شــرکت تولید، انتقال و 
توزیع نیروی برق ایران باهــدف کاهش مصرف برق و 
تشــویق مشــترکان به صرفه جویی مشــوق هایی را 

طراحی و عملیاتی کرده اند.

یکی از بخش هایــی که در میــزان مصرف 
نقش مهمی دارد بخش کشاورزی و استفاده 
کشاورزان از چاه های آب اســت که این امر 
به خصوص در ساعت های گرم روز بر افزوده 

شدن مصرف برق تأثیرگذار است.
براین اســاس یکی از اقدام هایی که باهدف 
کاهش مصرف در این بخــش در نظر گرفته 

شده است امکان استفاده از مزیت برق رایگان است.
کشاورزان برای برخورداری از این مزیت باید نسبت به 
خاموش کردن چاه های آب در ساعت های اوج مصرف 

اقدام کنند.

توانیر اعلام کرده اســت: به منظور قدردانی 
و جبران زحمات و همکاری کشــاورزان در 
مدیریت مصرف برق فصل تابســتان امسال، 
امکان بهره مندی مشترکان کشاورزی از برق 
رایــگان در صورت همکاری بــا صنعت برق 

فراهم شده است.
شــرایط در نظر گرفته به گونه ای اســت که 
همه کشــاورزان می توانند بــا عدم اســتفاده از برق 
چاه های کشــاورزی به مدت ۵ ســاعت در بازه زمانی 
۱۱ تا ۱۸ )که در تفاهم نامه همکاری درج می شــود( 
و انتقال زمان آبیاری به ساعات دیگر، از برق رایگان در 

بقیه ساعات شبانه روز استفاده کنند.
عدم آبیاری در ســاعات گرم روز، یکی از اصول علمی 
کشــاورزی نیز محســوب می شــود چرا که در این 
ساعات به دلیل گرمای هوا و تبخیر بسیار آب، ضمن 
اتلاف منابع آب و انرژی، باعث آســیب به گیاهان نیز 

می شود.
ازاین رو کشاورزان در سراسر کشور می توانند از طریق 
تماس با شماره تلفن ۱۲۱ و کســب اطلاعات بیشتر، 
ضمن انعقاد تفاهم نامــه همکاری و رعایت شــرایط 
تفاهم نامه، از برق رایگان در ماه های خرداد تا شهریور 

بهره مند شوند.

برق

خریدار  پویــش تبدیل زباله بــه انرژی 
با هــدف حفظ محیط زیســت و توســعه 
نیروگاه های زیســت توده توسط سازمان 
انرژی های تجدیدپذیــر و بهره وری انرژی 
برق )ساتبا(، آغاز شده و آنطور که مسوولان 
اعــلام کرده اند در ایــران هفــت نیروگاه 
زیســت توده بــا تکنولوژی هــای متفاوت 
و با ظرفیت حــدود ۱4 مــگاوات فعالیت 
می کنند، اما نمی توانند به دلیل مشــکلات 
فنی، قانونــی یا اقتصــادی از تمام ظرفیت 

خود بهره ببرند.
 محدودیت منابع انرژی و مشــکلات ناشی 
از مصرف سوخت های فسیلی، رشد فزاینده 
جمعیت شــهری، تغییر ســبک زندگی، 
تمایــل روزافزون شــهروندان بــه مصرف 
»مصرف گرایی«، تنوع محصولات و کالای 
تجاری و به دنبال آن تحولات پدید آمده در 
میزان و کیفیت مــواد مصرفی و تولید زباله 
بیش از اندازه و غیر منطقی، جامعه بشــری 
را با مشکلات زیســت محیطی زیادی رو به 
رو کرده و ادامه حیات انســان و جانداران را 

تحت تاثیر قرار داده است.
در ایران روزانه بیش از ۵۸ هزار تن پسماند 
عادی تولید می شود که فقط ۲۰ درصد آن 
بازیافت شــده و حجم بسیار زیادی از آن در 
اطراف شهرها و روســتاها یا حتی دریاها و 
جنگل ها دفن می شــوند؛ بی توجهی به این 
موضوع معضلاتی جــدی از جمله آلودگی 
هوا، خاک و آب های ســطحی و زیرزمینی 

را در کشور به وجود آورده است.
در کلانشــهرهای کشــور، ۶۵ درصــد از 
پســماندها تر هســتند کــه ۶۰ درصد آن 
قابل تبدیل به کمپوســت یا انرژی هستند. 
پســماندهای خشــک نیــز ۳۵ درصد از 
پســماندهای عادی را تشــکیل می دهند 
و بازیافت آن هــا توجیه اقتصــادی بالایی 
دارد که هم اکنون حــدود ۱۰ درصد آن نیز 
بازیافت می شود.یکی از زنجیره های اصلی، 

صحیح و پایــدار برای عبــور از بحران های 
زیســت محیطی موجود، تولیــد انرژی از 
طریق منابع زیســت توده است که روشی 
بهینه و اقتصــادی برای ایجــاد انرژی در 
جهان به شمار می رود و باعث کاهش حجم 
زباله و اثــرات مخــرب آن و همچین تولید 

کالای مفید مانند برق و حرارت می شود.
اســتحصال انرژی از منابع زیســت توده به 
روش هــای مختلفی امکان پذیر اســت که 
می توان به روش های حرارتی، بیوشیمیایی 
و فیزیک وشیمیایی اشاره کرد، رضا صمدی 
- مدیرکل دفتر ارزیابی فنــی، اقتصادی و 
زیســت محیطی و رئیس کارگروه توســعه 
نیروگاه های زیست توده ســازمان ساتبابا 
اشــاره به برنامه های اجرایی در این راستا، 
گفت: این ســازمان برنامــه ای را به منظور 
شناســایی و رفع مشــکلات نیروگاه های 
موجــود و همچنین احــداث نیروگاه های 

جدید به ظرفیــت حداقــل 4۰۰ مگاوات 
ساعت در دستور کار قرار داده است.

مراحل و نحوه اجرای پویش تبدیل 
زباله به انرژی

وی اظهــار کــرد: در راســتای توســعه 
زیرســاخت های لازم برای افزایش ســهم 
نیروگاه های زیســت توده در ســبد حامل 
انرژی کشور، ابتدا باید نسبت به رفع موانع، 
ایجاد انســجام و هماهنگی با ســازمان ها 
و نهادهــای ذی نفع اقدام شــود کــه البته 
فعالیت هایــی از جمله امضــای تفاهم نامه 
با اســتانداری ها، شــهرداری ها و سازمان 
حفاظت محیط زیست برای استفاده از توان 
مدیریتی استان ها به منظور جلب مشارکت 
بخش خصوصــی و دســتگاه ها و نهاد های 
حمایتی، تســهیل در امر ســرمایه گذاری، 
شناســایی ســرمایه گذاران و شرکت های 

توانمند داخلی و خارجــی، ترغیب صنایع 
به ایجــاد نیروگاه های تجدیدپذیــر و ... در 
دست انجام اســت.طبق اعلام وزارت نیرو، 
وی یادآورشد: مراحل و نحوه اجرای پویش 
تبدیل زباله به انرژی شامل پیگیری وضعیت 
تولید نیروگاه های احداث شده و رفع موانع 
و مشکلات موجود،پیگیری وضعیت اجرای 
پروژه هــای نیروگاه های در حــال احداث و 
رفع موانع موجــود و توســعه نیروگاه های 
زیســت توده و به طور خاص در استان های 
شمالی کشور، توســعه نیروگاه های زیست 
توده در کلانشهرها و توســعه نیروگاه های 
زیست توده در شهرهای با جمعیت بیش از 

۱۰۰ هزار نفر است.

اولویت احداث نیروگاه های زیست 
توده در استان های شمالی کشور

صمدی در ادامه دربــاره پویش تبدیل زباله 

به انرژی، گفت: برنامه ریزی شــده تا در این 
پویش ساخت نیروگاه های جدید مخصوصا 
در شهرهای شمالی کشــور و کلان شهرها 

در دستور کار قرار گیرد.
وی ادامــه داد: از آنجایــی کــه تولید برق 
از پســماند بدون در نظر گرفتــن مزایای 
زیســت محیطی و صرفا با دیــد اقتصادی 
مقرون به صرفه نیســت، بنابراین احداث، 
تأمین خــوراک نیروگاهی، خریــد برق و 
رعایت ملاحظــات زیســت محیطی یک 
نیروگاه زیســت توده با همکاری تنگاتنگ 
وزارتخانه هــای نیرو، کشــور و ســازمان 

حفاظت محیط زیست میسر می شود.
صمدی توضیح داد: به همین منظور در حال 
حاضر وزارت نیرو تفاهم نامه ای سه جانبه با 
وزارت کشور و ســازمان محیط زیست را در 
دســتور کار قرار دارد که امضای آن ارتقای 
ظرفیت نیروگاه های زیست توده کشور را با 

سرعت بیشتری جلو خواهد برد.

نتایج حاصل از اجرای پویش تبدیل 
زباله به انرژی

وی افزود: در صورت محقق شــدن اهداف 
ایــن پویش و رســیدن به ظرفیــت جدید 
نیروگاهی زیســت توده حداقــل به میزان 
4۰۰ مگاوات و تولید خالص سالیانه انرژی 
الکتریکی پــس از اتمام طرح بــه میزان ۳ 
میلیارد کیلووات ساعت می توان بهره وری 
انــرژی و کاهش تلفــات شــبکه انتقال و 
توزیع به میــزان ۲۵۰ میلیــون کیلووات 
ساعت، صرفه جویی ســالیانه سوخت »گاز 
طبیعی« به میزان ۸۵۰ میلیون مترمکعب 

را پیش بینی کرد.
صمــدی بیــان کــرد: همچنیــن اجرای 
این طــرح نه تنهــا از انتشــار آلاینده های 
زیســت محیطی و آلودگی آب، خاک و هوا 
جلوگیری می کنــد، بلکه باعث اشــتغال 

۷۰۰۰ نفر نیز در سطح کشور می شود.

کشاورزان صرفه جو از برق رایگان برخوردار شدند

دبیرکل سازمان ملل متحد هشــدار داد ســرمایه گذاری های جدید در زغال 
ســنگ، نفت و گاز با در نظر گرفتن تاثیــری که روی تغییــرات اقلیمی دارند، 

اشتباه است.
آنتونیو گوترش در ســخنرانی ویدیویی خطاب به کنفرانس اقلیمی نشســت 
جهانی اتریش، اظهار کرد: بحران انرژی که با جنگ در اوکراین تشــدید شــده 
است، شــاهد دو برابر شــدن ســرمایه گذاری در سوختهای فســیلی از سوی 

اقتصادهای بزرگ بوده است.
از زمان حمله نظامی روســیه به اوکراین در فوریه، بعضی از کشورها سوختهای 
فسیلی غیرروسی را به میزان بیشتری خریداری می کنند یا برای تقویت تامین 
انرژی خود، در میادین نفتی و گازی جدید ســرمایه گذاری میکنند. به عنوان 
مثال، آلمان و هلند ماه جــاری اعلام کردند میــدان گازی جدیدی در دریای 
شمال را توسعه خواهند داد و اولاف شولتس، صدراعظم آلمان اعلام کرد آلمان 
می خواهد پروژه های گازی را با ســنگال دنبال کند.گوترش گفت: تامین مالی 
جدید برای بهره برداری از سوخت فسیلی و زیرساخت تولید آنها، اشتباه است و 

مشکلات جهانی آلودگی و تغییرات اقلیمی را تشدید خواهد کرد.

سرمایه گذاری های جدید در نفت و گاز اشتباه است

مدیر عامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران:

ویی وجود ندارد مشکلی در تامین برق صنایع دار
خریدار  مدیــر عامل شــرکت مدیریت 
شــبکه برق ایران گفــت: دربــاره صنایع 
داروســازی طوری برنامه ریزی شــده که 
درصــورت قطعــی احتمالی برق یــا بروز 
اختلال در شبکه برق رســانی، اگرچه باید 
مولدها و دیزل های اضطراری داشته باشند، 
اما در تامین برق ایــن صنایع وقفه ای ایجاد 
نشود و شــامل برنامه مدیریت مصرف سایر 
صنایع نشــوند. مصطفی رجبی مشــهدی 
گفت: صنعت برق برنامه تامین برق صنایع 
داروسازی رو از سایر صنایع متمایز کرده تا 
در ســاخت داروی مورد نیاز مردم مشکلی 
پیش نیایــد. واحدهای صنعتــی واقع در 
شــهرک های صنعتــی روی فیدرهــای 
مشــترکی تغذیه کننــده برق هســتند و 
ما اطلاعــی از تولید و فعالیــت جزء به جزء 
واحدهــا نداریم. لذا مدیران شــهرک های 
صنعتی لازم اســت که اطلاعــات صنایع 

شــهرک را در اختیار شــرکت های توزیع 
برق منطقه خود قــرار دهند تــا اگر واحد 
داروســازی در شــهرک صنعتــی وجود 
دارد، شــرایط متفاوتی برای آنهــا در نظر 
گرفته شــود.وی در مورد مقایســه شرایط 
تامین برق امسال با ســال گذشته گفت: از 
نظر تامین برق مشــترکان، امسال با سال 
گذشته قابل مقایســه نیست. سال گذشته 
از ۲4 اردیبهشــت قطعی بــرق در تمامی 
بخش ها آغاز شده بود اما امسال تا این لحظه 

قطعی برق برنامه ریزی شده نداشته ایم.
رجبی مشــهدی افزود: درباره شــهرک های 
صنعتی نیز باید گفت ســال گذشــته مجبور 
بودیم شــش روز در هفته با برنامــه مدیریت 
مصرف از صنایع کمک بگیریم که امسال به یک 
روز در هفته از ســاعت ۱۱ تا ۲۳ کاهش یافته و 
این برنامه از قبل به صنایع اطلاع رســانی می 
شود. شــهرک های صنعتی سراسر کشور یک 

روز در هفته از ســاعت ۱۱ تا ۲۳ مشمول طرح 
مدیریت مصرف برق می شوند.

 مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق 
ایران همچنین از ارســال ۱۰ تا ۱۵ تذکر 
بــه ادارات و وزارتخانه های پرمصرف برق 
در تهــران خبــرداد و گفت: پیــش بینی 
می شــود طی ســه روز آینده با توجه به 
تذکراتی که برای کاهــش مصرف برق به 
دســتگاه های پرمصرف داده شده، روند 
اجرایی بهتر خواهد شد. ادارات باید برای 
اســتان هایی که در مناطق عادی هستند، 
نیم ســاعت قبــل از پایان کار، وســایل 
سرمایشــی و کولرهــا را خامــوش کنند 
که این موضوع در کاهش مصرف بســیار 

تأثیرگذار است.
رجبی مشــهدی ادامــه داد: اجــرای این 
طــرح روزانه ۱۰۰۰ مــگاوات صرفه جویی 
در مصرف برق به دنبــال دارد. برای تأمین 

برق یا باید نیروگاه ســاخته شود که زمانبر 
و نیازمند سرمایه گذاری قابل توجه است و 
یا سقف مصرف کنترل شود که این روش با 
تعیین ســاعات اوج مصرف و در نظر گرفتن 
تمهیداتی برای کاهش و یا مدیریت مصرف 
در آن زمان، قابل کنترل است. ما امسال این 
کار را تقریباً انجام دادیــم، اما اثرگذاری آن 
وابســته به صرفه جویی مصرف کنندگان 
اســت.طبق اعلام وزارت نیــرو، وی گفت: 
زیــاده روی در مصرف هر چیزی پســنده 
نیســت و در خصوص برق ســعی کنید در 
ســاعت های اوج مصرف از وســایل برقی 
پرمصرف اســتفاده نکنید یا حداقل به طور 

همزمان استفاده نشود.
رجبی مشــهدی افزود: تا ایــن لحظه هیچ 
محدودیت برق رســانی ناشــی از کمبود 
تولید در سراسر کشور نداشته ایم. وضعیت 
شــبکه سراســری برق از همه چیز مهمتر 

اســت که آن هم تا این لحظه پایــدار بوده 
است.

وی گفت: امســال برای ســاخت تا ۶۰۰۰ 
مگاوات نیــروگاه هدفگــذاری کردیم که 
خوشــبختانه بخش عمده ای از آن به مدار 
آمــده و در بخــش مصرف هــم همکاری 
خوبی را مشــترکان با مــا دارند بخصوص 
در ســاعت های اوج مصرف، ولی لازم است 
بخش خانگی کــه تقریباً نیمــی از مصرف 
کشــور را به خــودش اختصــاص می دهد 
قدری صرفــه جویی کند. شــاید حتی ۱۰ 
درصد صرفــه جویی در ایــن بخش خیلی 

بتواند تأثیرگذار باشد.

آگهی مناقصه عمومی شهرداری نصیرشهر

 شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی 
نصیرشهر پروژه تعمیرات و بازسازی ساختمان های شهرداری را 
با اعتباری با سقف ده میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای 
گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی ریاست جمهوری واگذار نماید.
لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ 1401/03/23 
تا 1401/04/04  با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
به  نسبت  و  مراجعه   www.setadiran.ir به آدرس:  )ستاد( 

مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی اقدام و ثبت 
پیشنهادهای خود اقدام نمایند.

چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 داشتن حداقل پایه پنج رشته ابنیه و تأسیسات جهت شرکت در 

مناقصه الزامی است.
شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25 

 نوبت دوم

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر
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معاون بهداشت وزارت بهداشت:
جامعه باید به مسئله فرزندآوری حساس شود

معاون بهداشــت وزارت بهداشــت گفت: تغییر نگرش افــراد، تغییر 
رویکرد جامعه و اقناع مردمی در رشد جمعیت بسیار موثر است.

کمال حیدری، در ســومین جلسه کمیته بهداشــت قرارگاه سلامت 
خانواده و جوانی جمعیت که در دفتر معاونت بهداشــت برگزار شــد، 
اظهار داشت: بحث جمعیت به دلیل محدودیت زمانی پنجره جمعیتی 
کشور از یک بحث صرفاً علمی یا ســلیقه ای بسیار فراتر رفته و اکنون به 

یک مسئله ملی و دغدغه بزرگ اجتماعی بدل شده است.
وی با اشــاره به اینکه دشــمنان دنبال القای ناامیدی به مردم هستند، 
افزود: آنان سال ها است برای جلوگیری از رشــد جمعیت ایران برنامه 
ریزی کرده انــد و چون معتقدند مســئله جمعیــت می تواند موجب 
فروپاشــی جامعه ایران شــود، بنابراین از هیچ کوششــی در راستای 
جلوگیری از رشد جمعیت کشــور، همچون تبلیغات منفی رسانه ای، 
فروگذار نمی کننــد. بنابراین بــرای خنثی ســازی توطئه ها همدلی 
و همکاری درون بخشــی و میان بخشی دســتگاه ها در اجرای قانون از 

اهمیت ویژه ای برخوردار است.
معاون بهداشت وزارت بهداشت تصریح کرد: متأســفانه حتی در بین 
اقشــاری که مشکل معیشــتی ندارند مشاهده می شــود که نسبت به 
اهمیت مســئله فرزندآوری حساس نیســتند و یا اینکه به داشتن تنها 

یک فرزند اکتفا می کنند.
حیدری بیان داشــت: پیری جمعیت در آینده یک معضل جدی برای 
کشــور خواهد بود که تمام ابعاد فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و حتی 
امنیتی کشــور را می تواند دچار مشــکل کند. بنابراین حوزه سلامت 
بسیار قوی تر از برنامه تنظیم خانواده باید به برنامه افزایش جمعیت بها 

داده و برای اجرای قانون جدیت داشته باشد.
وی یادآور شــد: نظام ســلامت همانگونه که در زمینه واکسیناسیون 
کرونا بســیار خوب عمل کرده و موجب نشاط جامعه شــد، در زمینه 
جمعیت نیز باید موجبات بیشــتر نشــاط جامعه را با افزایش و توسعه 
جمعیت کشــور فراهم کند. در این زمینه آموزش مراقبان ســلامت، 
کارکنــان، پرســنل و مراجعان آنها با تدوین بســته های آموزشــی و 

فرهنگی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
معاون وزیر بهداشــت با اشــاره به این که بــرای اجرای مفاد اســناد 
بالادستی مرتبط با مساله جمعیت و مواد قانون اخیر مجلس در رابطه با 
جوانی جمعیت در حوزه بهداشت تاکنون زحمات زیادی کشیده شده، 
گفت: در عین حال اگر این زحمــات و برنامه ها نمــود پیدا نکند همه 
مسئولان نظام ســلامت در برابر قانون و آیندگان باید پاسخگو باشند. 
بنابراین جدیت داشــتن در اجرای قانون ســلامت خانــواده و جوانی 

جمعیت بسیار حائز اهمیت است.

محمدخانی مطرح کرد
وندان به داده های شهرداری   شهر

دسترسی دارند

سخنگوی شهرداری گفت: چند روز اخیر که سامانه های شهرداری بالا 
آمده، کاملًا مشخص است که دسترســی به داده ها از طرف شهروندان 
وجــود دارد و اطلاعات این ســامانه ها کاملًا ســالم، محفــوظ و قابل 

دسترس است.
 عبدالمطهر محمدخانی سخنگوی شــهرداری تهران درباره وضعیت 
خدمت رسانی سامانه های شــهرداری اظهار کرد: در بررسی های اولیه 
مشخص شــد که با یک حمله سایبری پیچیده و گســترده مواجهیم، 
تدبیر ابتدایی این بود که آن بخش از خدمات شهرداری تهران که امکان 
خدمت رسانی به شــهروندان به صورت آفلاین برای آنها وجود داشت و 
قابلیت توقف نداشت همچنان ارائه شود و مابقی خدمات شهرداری که 
بیش از ۱۷۰ سرویس اســت به صورت موقت محدود شد تا از پایداری 

این خدمات و جلوگیری از حملات مجدد اطمینان حاصل شود.
سخنگوی شهرداری و رئیس مرکز ارتباطات شــهرداری تهران افزود: 
در چند روز اخیر که ســامانه های شــهرداری بالا آمده، کاملًا مشخص 
است که دسترســی به داده ها از طرف شهروندان وجود دارد و اطلاعات 

این سامانه ها کاملًا سالم، محفوظ و قابل دسترس است.

معاون بازیابی سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران اعلام کرد
 آموزش آمادگی در برابر مخاطرات 

وند به ۲میلیون شهر

معاون بازیابی سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران از ارائه 
آموزش آمادگــی در برابر مخاطرات به دو میلیون شــهروند در فاز اول 

پویش »شهر آماده« خبر داد.
اولین نشســت اعضای کارگروه تخصصی آموزش همگانی در مدیریت 
بحران شــهر تهران به میزبانی جمعیت هلال احمر اســتان تهران به 

عنوان متولی این کارگروه برگزار شد.
شــاهین فتحی مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان تهران با اشاره به 
اهمیت آموزش همگانی در پیشگیری و مقابله با مخاطرات، در خصوص 
پیشــگیری از وقوع بحران هــای احتمالی، مواردی را بــه نمایندگان 

دستگاه های متولی متذکر شد.
همچنین شــاهین مظفری معاون بازیابی، توانمندســازی و مشارکت 
جامعه پذیر سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران نیز ضمن 
تشریح طرح پویش »شــهر آماده« گفت: دو میلیون شهروند در فاز اول 
این پویش و با هــدف بهره گیری آموزش آمادگــی در برابر مخاطرات، 
با مشــارکت جمعیت هلال احمر استان تهران، ســازمان پیشگیری و 

مدیریت بحران و بسیج سازندگی آموزش خواهند دید.
در ادامه معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال احمر اســتان تهران 
گزارشی از اقدامات انجام شده در خصوص کاهش آسیب های ناشی از 
مخاطرات با بهره گیری از آموزش همگانی و برنامه های در دست اقدام 
را برای حاضران ارائه کرد.ســپس تمامی اعضا کارگروه، پیشــنهادات 
خود را در خصوص پیشــبرد اهداف کارگروه اعلام کردند و در خصوص 

موارد طرح شده بحث و تبادل نظر شد.

شهر

رئیس سازمان تعزیرات اســامی چند شرکت متخلف 
در حوزه لبنیــات و محکومیت شــرکت مای بیبی به 

پرداخت ۲۰۰ میلیارد تومان را اعلام کرد.
 احمد اصانلو در نشســت با خبرنــگاران در ارتباط با 
»قــرارگاه عملیاتی امور شــعب ملی تنظیــم بازار« 
گفت: ما مشــکلی کــه در بــازار داریم این اســت که 
برخی واحدهای تولیدی بــدون درنظر گرفتن ضوابط 
قیمت گذاری، اقــدام به افزایش قیمت هــا می کنند. 
ســازمان تعزیرات حکومتــی، وظیفه رســیدگی به 
تخلفاتی دارد که ســازمان حمایت از مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان گزارش می کند.وی افزود: تعدادی از 
کارخانه ها و واحدهای تولیــدی به بهانه  توزیع عادلانه 
یارانه ها اقدام به افزایش خودسرانه قیمت ها کرده اند و 
ما نیز به دلیل رسیدگی به افزایش بی ضابطه قیمت ها 

در کارخانه ها و واحدهای تولیدی »قرارگاه 
عملیاتــی امور شــعب ملی ســتاد تنظیم 
بازار« را تاســیس کرده ایم تا در سطح ملی 
بتوانیم به تخلفات رســیدگی کنیم و قبل از 
آن که کالاها از واحدهای تولیدی به دســت 
مصرف کننــدگان برســد، قیمت ها اصلاح 
شــود.اصانلو بیان کــرد: ما در حــوزه مواد 

شــوینده ورود کردیم و یکی از مدیران ما شخصا مورد 
بازرســی قرار داد و دیروز رئیس شعبه ملی ما به قزوین 
رفتنــد و دو کارخانه مهم مواد شــوینده که ۶۰ درصد 
بازار مواد شوینده را مورد بررسی قرار دادند که در یک 
واحد تولیدی ۵۰۰ هزار کارتون به ارزش ۱۵۰ میلیارد 
تومان که به قیمت غیرقانونی در بازار توزیع قرار گرفته 
بود قبل از آن که به دست مصرف کننده برسد در واحد 

تولیدی قیمت هایش اصلاح شد.
وی بــا بیــان این کــه رویکرد شــعب ملی 
براســاس اقدامات پیشــگیرانه است تا قبل 
از آن که مردم به قیمت بــالا کالاها را بخرند 
و بعد نظارت از ســوی ســازمان حمایت و 
جهادکشاورزی صورت بگیرد و به ما گزارش 
تخلف دهند اصلاح صــورت گیرد گفت: در 
یک واحد تولیدی دیگر 4۰۰ تن از انواع مواد شــوینده 
با قیمت های غیرقانونی تولید شــد که دستور اصلاح 
قیمت به آن ها داده شد.رئیس سازمان تعزیرات ادامه 
داد: در بحث رب گوجه فرنگی نیز یکی از مدیران ما در 
دو سه استان در حال تردد است و در کرمانشاه که یک 

واحد تولیدی از تولید امتناع می کرد را شناسایی کرد.
اصانلو افزود: در بحث لبنیات نیــز موضوع را به یکی از 

شعب ملی گزارش دادیم و ۳-4 واحد تولیدی را بررسی 
کردند و تعدادی از واحدهای تولیــدی قیمت خود را 
اصلاح کردند و به قیمت ستاد تنظیم بازار برگرداندند، 
سه شــرکت نیز محکوم شــدند که یکی از آن ها ۳۶۰ 
میلیارد ریال به لحاظ گران فروشی، بازگرداندن قیمت 
به قیمت مصوب و نصب بنر، شــرکت دیگر به مبلغ ۱۶ 
میلیارد تومان، اصلاح قیمت و نصب بنر و شرکت دیگر 
به پرداخت ۱ میلیارد جریمه و نصب بنر تخلف محکوم 
شده است. این سه شــرکت میهن، پگاه و پاک بوده اند 
که البته فعــلا عنوان نمی کنیم هرکــدام از جریمه ها 

مختص کدام شرکت بوده است.
وی با اشاره به رســیدگی به تخلف شرکت های پوشک 
کــودکان نیز گفــت: در حوزه پوشــک نیز شــرکت 

مای بیبی به مبلغ ۲۰۰ میلیارد تومان محکوم شد.

رئیس جامعه هتل و هتل آپارتمان های تهران از حذف 
تابلوهای راهنمای هتلها در ســطح شهر تهران توسط 

شهرداری خبر داد.
محمد علی فرخ مهــر رئیس جامعه حرفــه ای هتل، 
هتل آپارتمان و پانسیون اســتان تهران درباره حذف 
سراسری تابلوی راهنمای هتل ها از سطح شهر تهران 
بیان کرد: ما در سطح شــهر تهران تابلوهای راهنمایی 

داریم که مســیر رســیدن به مراکز دیدنی یا هتل ها را 
به گردشــگران داخلی و خارجی نشــان می دهد. این 
تابلوهای مختص به هتل ها را شــهرداری از شهر جمع 
آوری کرده است به شورای شهر این موضوع را اعلام و 
اعتراض کردیم که چرا با توجه به مصوبه هیأت دولت، 

این اتفاق افتاده است.
وی گفت: ما باید تابلوهای تبلیغاتی داشته باشیم و در 

تمام دنیا نیز هتل ها در اولویت هستند که گردشگران 
داخلی و خارجی به راحتی در شــهر بتوانند این مراکز 
اقامتی را پیدا کنند چرا این تابلوها حذف شده است در 
حالی که از شهرداری مجوز نصب می گیریم. از شورای 
شهر خواســتیم این موضوع را پیگیری کرده تا دوباره 

نصب شوند.
فرخ مهر گفت: مشکل دیگر این اســت که شهرداری 

اگر هم اجــازه نصب بدهد می گوید فقــط باید به زبان 
فارسی باشد درحالی که گردشــگر خارجی نمی تواند 
زبان فارســی را بخواند چطور متوجه شود پس باید دو 
زبانه باشــد. می گویند حذف تابلوها، مصوبه شــورای 
شهر است نمی دانیم چرا این تصمیم گرفته شده است 
همچنین نمی دانیم آیا شهرستان های دیگر تهران هم 

با این مشکل مواجه شده اند یا نه.

تعزیرات

هتل

خریدار  فرمانده انتظامــی تهران بزرگ 
جزئیات بیشــتر و ناگفته هایی را از سرقت 
از صندوق های امانات شعبه دانشگاه بانک 

ملی ایران اعلام کرد.
سردار حســین رحیمی در حاشــیه پنجاه 
و ششــمین مرحله از طرح رعد که در مقر 
مرکزی پلیس پایتخت برگزار شد، با حضور 
در جمــع خبرنــگاران به تشــریح آخرین 
خبرها درباره ســرقت از صنــدوق امانات 
شعبه دانشــگاه بانک ملی پرداخت و گفت: 
براســاس تازه تریــن اعترافات ایــن افراد، 
ســارقان اصلی همانطور کــه پیش تر نیز 
اعلام کرده بودیم چهار نفر متشــکل از سه 
برادر و یک پسرخاله هستند. این ها آخرین 
جلسه خود را شــب جمعه، ساعت ۱۰ شب 
در منزل پــدری خود و با حضور پدرشــان 
برگزار کردنــد و با تیم های دیگــر که باید 
در ادامه کارها را انجــام می دادند هماهنگ 
شــدند. بلیط آن ها را نیز یکی از این افراد و 
همسرشــان از پیش خریداری و رزرو کرده 

بود.
وی ادامه داد: سارقان ساعت یک و نیم تا دو 
بامداد وارد بانک شدند. دو نفر کار تدارکات، 
مراقبت و آوردن آذوقه را داشــتند و دو تن 
نیز این مسئولیت را بر عهده داشتند که اول 
وسایل حفاظتی و مراقبتی بانک که از مقدار 
لازم برخوردار نبــوده را قطع و صندوق ها را 
باز کنند. آنها تقریبا ساعت چهار بعدازظهر 
همان روز کارشــان تمام شده و از مجموعه 
بانک خارج شــدند، امــا روز بعــد، یعنی 
شنبه متوجه شــدند که برخی از لوازمشان 
داخل شــعبه بانک جا مانده است که دوباره 
می آیند و برخــی را پاکســازی می کنند و 
برخی را نیز در نقاط مختلف بانک جاسازی 

می کنند که این لوازم کشف شده است.
رحیمی درباره اموال کشف شده نیز گفت: 
در همــان روز اول، اموال مردم کــه بالغ بر 
هزاران ســکه و مبالغ زیادی دلار و ســکه 

و ســایر ارزها بود شمارش شــد و تحویل 
خزانه بانک ملی شــد که با نظارت نماینده 
دادســتان، بانک و پلیس انجام شــد. تیم 
ویژه ای هم تشکیل داده شد که اعضای این 
تیم حدود پنج روز فعالیت کردند تا طلاهای 
به ســرقت رفته را ارزیابی و شناســنامه دار 
کنند.به گفته رییس پلیس پایتخت حدود 
ساعت شــش صبح روز گذشــته کار بسته 
بندی، شناسنامه دار کردن این ها تمام شد 
و تمامی اقلام کشــف شــده به خزانه بانک 
ملی داده شــد. تمام این اقدامات مستند و 
مکتوب شده و توسط شش دوربین نیز ثبت 

شده است.
رحیمی در پاســخ به پرسش خبرنگار ایسنا 
در باره اینکــه مالباختگان بانک ملی چطور 
باید اموال خود را پس بگیرند، گفت: تحویل 
اموال مردم بر عهده بانــک ملی و مرکزی و 
دادستانی اســت. ما اموال مسروقه را کشف 

کردیم و با ســخت ترین ضوابــط و مقررات 
تحویل دادیم اما اموال مردم کشــف شده 

است.
وی ادامه داد: روز گذشــته جلسه ای با افسر 
رابط پلیس جمهوری اســلامی با کشــور 
مقابل که سه نفر متواری را دستگیر کردند 
برگزار کردیــم و به دنبال این هســتیم که 
این افراد نیز زودتر به کشــور منتقل شوند و 
پرونده پیگیری شود. البته با وجود متهمان 
فعلی تمامــا صحنه وقوع جــرم و اقداماتی 
که انجام شــد بازسازی شــده است؛ تقریبا 
از نیمه شــب گذشــته تا ســه صبح دیروز 

بازسازی صحنه صورت گرفت.
فرمانــده انتظامــی پایتخت گفــت: این 
سریع ترین کشف در مقایسه با سرقت های 
دیگر در این مقیاس بــود. رکوردی که دنیا 
هم متعلق به پلیس ایران است. فکر می کنم 
بعد از ما پلیس یکی از کشــورهای اروپایی 

اســت که با اختلاف حدود ۲۰ یا ۳۰ ساعت 
پس از ایران قرار دارد.

رحیمی ادامه داد: ســارقان دستگیر شده 
یک تیم تخصصــی کامپیوتــر، لوازم های 
الکترونیکی، حفاظتی و مراقبتی، آهنگری 
و برش هوا و... را داشــتند و در کنار این نیز 
پیش بینی کرده بودند که از کشــور خارج 
شــوند.وی در پاســخ به اینکه چرا در یکی 
از عکس هــا علیرغم آنکه تعداد دســتگیر 
شدگان ۱۰ نفر اعلام شــده اما ۹ نفر دیده 
می شــوند، گفت: آن یک نفــر خانم بود که 
ســارق نبوده و در تیم فروش حضور داشته 
است، او آن روز در میان ســارقان قرارداده 

نشد.
رحیمی بــا بیــان اینکــه برخــی از این 
دستگیرشــدگان ســابقه دار بوده و حتی 
سابقه ســرقت از بانک را نیز داشتند، گفت: 
برخی مخالفان و معاندان که از پلیس ضربه 

خوردند ممکن اســت حرف هایی بزنند که 
از آن هــا گلایه نداریم اما از دوســتان خود 
که پلیس خــود را در مقیاس پلیس جهانی 
مطرح نمی کنند گلایــه داریم. در وهله اول 
که سرقت به ما اعلام شد سرنخی نداشتیم 
اما کمتر از ۲4 ســاعت ســناریو بــرای ما 
مشخص شد که این نشانه توانمندی پلیس 

است.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ افزود: بانکی 
که مورد ســرقت قرار گرفته یکی از شعبات 
مطرح بانک ملی است اما ســارقان از روی 
در پارکینگ به داخــل رفتند و بعد هم قفل 
را شکســتند و وارد آن شــدند، این نشان 
می دهد که بایــد ضریب امنیتــی بانک ها 

افزایش پیدا کند.
وی گفت: این ســرقت بعد امنیتی نداشته 
اما سارقان حرفه ای و کاربلد بودند. مدت ها 
نیز در آن بانک رفت و آمد داشــتند. سرقت 
ناکام قبلی از بانک تجارت نیز داشتند که به 
گفته خودشــان زمان کم آوردند. موضوعی 
هم در خصوص همکاری عوامل بانک وجود 
نداشته اســت و همکاری در این خصوص با 

سارقان نداشتند.
رحیمی درباره اموال کشف شده از سارقان 
نیز گفت: عمده اموال ســرقت شده از سوی 
این افراد کشــف شده اســت. ممکن است 
بخشی از ارزها را با خود برده باشند که البته 
مقدار آن هم بســیار کم اســت و تحقیقات 

پلیس در این زمینه ادامه دارد.
وی در خصوص کلیپ منتشــر شــده برای 
زمین خوردن یک موتورســوار در اسکورت 
رییس جمهور ونزوئلا نیز گفت: این با توجه 
به بی انضباطی یک موتورسوار رخ داده بود 
که شهروند عادی بود. مطلب خاصی نبود و 
جنبه خاصی نداشت. او بعد از مورد بازرسی 
قرار گرفته و پس از بررسی رها شد. این فرد 
قانون موتورســواری را بلد نبود شــایعات 

مطرح شده در مورد آن بی اساس است.

وشی محکومیت سه شرکت لبنی پاک، میهن و پگاه برای گران فر

تابلوهای راهنمای هتل ها از سطح شهر جمع شد

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت خبر داد

پایی و بستری افزایش پوشش بیمه ای خدمات سر
خریدار  مدیرعامل سازمان بیمه سلامت 
از افزایش سطح پوشــش بیمه ای خدمات 
بســتری به ۹۵ درصد و خدمات سرپایی به 
۸۰ درصد خبر داد و برای پوشــش خدمات 

پرستاری در منزل اعلام آمادگی کرد.
 دکتــر محمدمهــدی ناصحــی در اولین 
همایش ملی پرســتاری جامعه نگر، گفت: 
اگر در برنامه ریزی نظام سلامت همه ارکان 
کنار یکدیگر باشــند و همــه جوانب دیده 
شود، آن وقت این نظام بر ریل خود به سمت 
ارائه خدمات باکیفیت پیش می رود. اگر هر 
ارگانی جداگانه کار کنــد، جواب نخواهیم 
گرفــت. وزارت بهداشــت در حوزه هــای 
مختلف دست کمک دارد، اما در مولفه های 
مرتبط با ســلامت حداقــل ۲۵ مرکز نقش 
دارند و اگر همــه مراکز کنار هم نباشــند، 

مطمئنا برون داد ضعیفی خواهیم داشت.
وی افزود: در حوزه اعتبارات نظام ســلامت 
می بینید که اعتبارات پراکنده هستند و کم 
اثرگذار هستند. بیمه سلامت یکی از ارکان 
مهم تامین مالی در عمده جمعیت کشــور 

است. ما قشــر زیادی را تحت پوشش داریم 
و نزدیک به 4۶ میلیون نفر جمعیت از قبل 
و به تازگــی ۵ میلیون نفر را هم طی ســال 
جاری تحت پوشــش بیمــه برده ایم و این 
ظرفیت اجتماعی مناسب درمانی است که 
اگر خوب عمل کنیم هم منابع به درســتی 
هزینه می شــود و هــم رضایتمندی مردم 

افزایش می یابد
او تاکید کرد: پوشــش جمعیتی، پوشــش 
خدمات و پوشــش هزینه ای از اقدامات ما 
است . در بحث پوشــش جمعیت، کشور ما 
وضعیت بدی نداشته است و در رتبه بندی 
سال ۲۰۱۷_۲۰۱۸ رتبه 4۲ را داشته است 
و الان با اقدام فعلی دولت ســیزدهم بازهم 
پوشش جمعیتی افزایش داشته است و افراد 
کم برخوردار جامعه نیز تحت پوشش بیمه 
رایگان قرار گرفتند و پشــتیبانی مالی هم با 
نگاه عدالت محور صورت گرفته اســت. در 
حال حاضر پوشش خدمات بخش سرپایی 
را ۸۰ درصد و در بخش بســتری ۹۵ درصد 

کرده ایم.

وی افزود: خدمات زیــادی ارائه می دهیم؛ 
در این زمینه کشــور ما رتبه 4۸ را دارد، اما 
خدمات پرســتاری در منزل، پزشکی از راه 
دور و... هم باید به خدمات ما اضافه شــوند. 
اتفاق خوبــی در بیمه ســلامت در حال رخ 
دادن است و در برنامه های پیشنهادی خود 
به این مــوارد هم اشــاره کرده ایم که تحت 
پوشــش بیمه قرار گیرند و خــود ما در این 

بخش اعلام آمادگی کرده ایم.
وی با اشــاره به اینکه ایران اولین کشــور 

منطقــه در پوشــش جمعیتــی خدمات 
ســلامت اســت، بیان کرد: اما خدمات نیاز 
به تکمیل دارنــد تا ارزان تــر و راحت تر به 
دســت مردم برســند. در بحــث حفاظت 
مالی از مردم جدیدترین موضوع پوشــش 
بیمه بیمــاران مزمن و صعب العلاج اســت 
که ۵۰۰۰ میلیارد تومان اختصاص بودجه 
برای ســال ۱4۰۱ گرفته ایم کــه کارهای 
نهایی آن درحال انجام اســت تا پرداختی از 
جیب این بیماران را به شدت کاهش دهد و 
در این بخش هم موضوع پرستاری در منزل 
بیماران را مشــخص کردیــم و امیدواریم 

تصویب شود.
وی با اشــاره به اینکه اقدامــات در زمینه 
پوشش خدمات توانبخشــی مناسب نبوده 
اســت، اظهار کرد: ما خدمات اوتیســم را 
تحت پوشش برده و با تعرفه دولتی پرداخت 
می کردیم اما دیدیم کافی نیســت و امسال 
پیشــنهاد کردیم این خدمات با ۷۰ درصد 
تعرفــه خصوصــی پرداخت شــود. قطعا 
برای مراقبت های در منــزل هم باید تعرفه 

درستی دیده شود و صیانت از حقوق مردم 
دیده شود.

ناصحی تاکید کرد: بیمه صرفا یک پرداخت 
کننده نیســت؛ بلکه باید به شــکل اصولی 
خدمــات ارائه دهیم. با این شــیوه بســته 
بیمه ای تقویــت شــده و هزینه ها کاهش 
می یابد. امسال و سال گذشته خوشبختانه 

بودجه  خوبی گرفتیم.
وی همچنیــن دربــاره کاشــت حلزون و 
پوشش بیمه ای آن گفت: کل هزینه کاشت 
حلرون در کشور ۱۰۰ میلیارد تومان برآورد 
شــده اســت و با همکاری معاونت درمان 
وزارت کاشــت کل این بیمــاران را رایگان 

تحت پوشش خواهیم آورد.
او تاکید کرد: موضوع تعرفه های پرســتاری 
به طــور جدی از ســوی ما پذیرفته شــده 
اســت تا فرمایش مقام معظــم رهبری در 
این حیطه اجرایی شود. پس از آن در زمینه 
پرداخت ها اتفاقات مناســبی خواهد افتاد 
و این درحالی اســت که لازم اســت نقش 

پرستاری بهتر از گذشته ایفا شود.



  جزییات بیمه دانشجویی از زبان مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان 

استان

اصفهان-مریم مومنی     مدیرکل تامین اجتماعی اســتان 
اصفهان چگونگی بیمه دانشجویی را تشریح کرد 

مرتضی حاجی کاظمی ضمن بیان این که این بیمه در ردیف بیمه 
صاحبان حرف و مشاغل آزاد است اظهار کرد: دانشجویان نیز مانند 
بسیاری از اقشار کشـور می توانند تحـت پوشش تأمین اجتماعی 
قرار گیرند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کنند،برای انجام 
این فرایند دانشجویان باید کارت معتبر دانشجویی داشته و بین 
۱۸ سال تمام تا ۵۰ سال تمام باشند و در صورتی که متقاضی بیش 
از ۵۰ سال سـن داشـته باشـد، بایـــد معادل مازاد سنی، سابقه 
بیمه پردازی قبلی داشته باشد و اگر شخصی دارای ۱۰ سال سابقه 

قبلی باشـد از شرط سنی معاف است.
وی ادامه داد: بعـد از شـروع بیمه پردازی حق بیمه هر ماه حداکثر 
تا پایان دو ماه بعد قابل پرداخت اســت؛ از فروردین ماه هر سال تا 
حداکثر خردادماه سال بعـــد امکان پرداخت حق بیمه نیز میسر 

است.
وی در رابطه به خدمات درمانی بیمه پردازان دانشــجویان گفت: 
اگر دانشـجـو بـــه تبـــع بیمه پردازی والدیـن تحـت پوشـش 
درمـان باشـد، می تواند بـدون پرداخـت حـق سـرانه درمـان از 

خدمات درمانـی نـزد سازمان برخوردار شـود.
حاجی کاظمی افزود: بیمه شدگان دانشجو و افراد تحـت تـکـفـل 
آنان می توانند با پرداخت حـق سـرانه درمان به تعداد افراد تحت 
تکفـــل از امکانات مراکز درمانی ملکی سازمان تأمین اجتماعی 
در سراسر کشور و نیز امکانات مراکز تشخیصی، درمانی و دارویی 

طرف قرارداد این سازمان استفاده کنند.
وی در رابطه با نحوه محاسبه نرخ پرداخت حق بیمه آن بیان کرد:

-نرخ پرداخت حق بیمه ۱۴ درصد )۱۲ درصد سهم بیمه شده + ۲ 
درصد کمک دولت( شامل بازنشستگی و فوت بعـد از بازنشستگی  
-نرخ پرداخت حق بیمه ۱۶ درصـــد )۱۴ درصد سهم بیمه شده 
+ ۲ درصد کمک دولت( شامل بازنشســتگی و فوت قبل و بعد از 
بازنشستگی -نرخ پرداخت حق بیمه ۲۰ درصد )۱۸درصد سهم 
بیمه شـده + ۲ درصد کمک دولت( شامل بازنشستگی، فـوت و از 
کارافتادگی است. مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان اظهار 

کرد: با پرداخت حق بیمه از ســوی دانشــجویان سوابق بیمه ای 
برای آن ها ایجاد و محاسبه می شــود؛ این سوابق در احراز شرایط 
تعهدات بلندمدت سازمان تأمین اجتماعی )بازنشستگی، فـوت و 
ازکارافتادگی( مؤثر است. وی بابیان اینکه در صورتی که دانشجو از 
مستمری بازماندگان استفاده می کند می تواند راسا بیمه پردازی 
داشـته باشـــد، تصریح کرد: پرداخت حق بیمه دانشجویی مانع 

دریافت مستمری بازماندگان نخواهـد بـود.

حاجی کاظمی افزود: بعد از پایان دوران دانشجویی نیز دانشجویان 
می توانند ســـوابق بیمه ای خود را با اشتغال در کارگاه ها، اظهار 
شغل در قالب بیمـه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و یا بیمه پردازی 

به طور اختیاری تکمیل کننـد.
وی عنوان کرد: انجام معاینــات بدو بیمه پردازی دانشــجویی، 
متقاضیان بیمه دانشــجویی با نرخ حق بیمه ۱۸ درصد و حسب 
مورد ۱۴ درصد می بایســت حداکثر ظرف دو ماه بعــد از انعقاد 
قرارداد توسط پزشک معتمـــد ســازمان تأمین اجتماعی مورد 
معاینه پزشکی قرار گیرند؛ اما گروهی از متقاضیان که طبق گواهی 
پزشک معتمـد در زمـان انعقاد قرارداد، از کارافتاده کلی شناخته 
شوند، نمی توانند نسبت به انعقاد قرارداد با نرخ پرداخت حق بیمه 

۱۸ درصـد اقدام کنند.
مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان، افزود: اگر ظرف ۱۰ سال 
قبـــل از تاریخ قرارداد یک سال سابقه پرداخت حق بیمه )با نرخ 
کامل( داشته باشند و ظـرف یک سال قبل از تاریخ قرارداد دارای 
۹۰ روز سابقه پرداخت حق بیمه )با نرخ کامل( باشـــند از انجـام 

معاینات پزشکی اولیه معاف خواهند بود.
وی بیان کرد: متقاضیان دانشــجو باید با ورود به سامانه خدمات 
الکترونیکــی ســازمان بــه آدرس es.tamin.ir منــوی 
بیمه شدگان / بیمه شدگان خاص / بیمـــه فراگیر خانواده ایرانی / 
انعقاد قراداد دانشجویی نسبت به عقـد قـرارداد بیمه دانشجویی و 
پرداخت حق بیمه در مهلت مقرر اقدام نمایند، در غیر این صورت 
قرارداد منعقده از تاریخ عدم پرداخت حق بیمه لغو و ادامه بیمـــه 
آنـــان موکول به انعقاد قرارداد جدید و موافقت ســازمان تأمین 

اجتماعی خواهد بود.

اهواز - محمد مجدم  شــرکت بهره بــرداري نفت و گاز 
مسجدســلیمان به عنوان نخستین شــرکت زیرمجموعه 
شــرکت ملي مناطــق نفتخیز جنــوب موفق بــه دریافت 
گواهینامــه ISO۲7۰۰۱ در زمینه اســتقرار سیســتم 

مدیریت امنیت اطلاعات شد.
 آیین اختتامیــه ممیــزي گواهینامــه ISMSبا حضور 
نمایندگان شــرکت راهبران انطباق نیس نماینده شــرکت 
FQCدر ایران، مدیر فني، مدیر منابع انســاني و روســاي 
بخــش هــاي مختلف شــرکت بهره بــرداري نفــت وگاز 

مسجدسلیمان برگزار شد .
سرممیز شرکت FQCطي ســخناني با توجه به نقش ها، 
مسئولیت ها و اختیارات سازمان امنیت اطلاعات در صنایع 
حســاس خصوصاً نفت وگاز گفت : امنیت فیزیکي ، کنترل 
دسترســي و امنیت در ارتباطــات با مجموعــه اقداماتي از 
جمله شناســائي و پرداختن به ریسک ها و فرصت ها موجب 

جلوگیري از بروز مشکلات و مخاطرات سازماني مي شود .
سرممیز تیم ممیزي تصریح نمود با مشــاهده مستندات و 
بررســي ســوابق اقدامات صورت گرفته در خصوص امنیت 

اطلاعات شــرکت بهره برداري نفت و گاز مسجدســلیمان 
محق دریافت گواهینامه ISO/IEC۲7۰۰۱:۲۰۱3 مي 

باشد.
مدیر امور فني شرکت بهره برداري نفت وگاز مسجدسلیمان 
ضمن تشکر از مجموعه فناوري اطلاعات و ارتباطات استقرار 
سیســتم مدیریت امنیت اطلاعات را گامي مهم در راستاي 

برقراري امنیت در فضاي تولید و تبادل اطلاعات برشمرد .
رضا فتحي رئیس فنــاوري اطلاعات وارتباطات و افشــین 
خســروي رئیس خدمــات کامپیوتري نیــز هرکدام طي 
ســخناني ضمن تقدیر از حمایت مدیرعامل و هیات مدیره 
شرکت بهره برداري نفت وگاز مسجدســلیمان ، کسب این 
گواهینامه را به مدیریت و مجموعه کارکنان شــرکت بهره 
برداري نفت وگاز مسجدســلیمان تبریک عــرض نموده و 
عنوان داشتند : این موفقیت علیرغم مشکلات و محدودیت 
هاي فراوان مالي و نیروي انساني با عزم راسخ و تلاش شبانه 
روزي همــکاران مجموعــه فناوري اطلاعــات و همچنین 
همکاري اداره فنــاوري اطلاعات و ارتباطات شــرکت ملي 

مناطق نفتخیز جنوب حاصل گردیده است .

 همدان-ذلیخا کرمی     رئیس کمیسیون برنامه بودجه 
و مالی شورای اسلامی شــهر همدان گفت: در راستای جذب و 
تسهیل در کار سرمایه گذاران باید در شهرداری همدان پنجره 

واحد سرمایه گذاری راه اندازی شود.
 اکبر کاوسی در جلسه کمیسیون برنامه بودجه و مالی شورای 
شــهر که پیرامون بررســی ســرمایه  گذاری برای راه اندازی 
مجدد دو جایگاه ســوخت تعطیل شــده در شــهرهمدان، با 
حضور شهردار، رییس سازمان ســرمایه گذاری و کارشناسان 
حقوقی شهرداری برگزار شد اظهار داشت: اقدامات پیش بینی 
شده در حوزه مدیریت شــهری باید ســازمان دهی شود که 
ســرمایه گذاری از آن جمله بوده و شــکل گیری پنجره واحد 

سرمایه گذاری از بهترین راهکارها است.  
کاوسی امید با تاکید بر اینکه مدیران باید پرکار و جهادی باشند 
اظهار کرد: اگر باور داریم در حالت جنگ هستیم و باید بهره وری 
بالا باشد، لزوم بکارگیری مدیران جهادی و پرکار ضروری است.

وی خطاب به شهردار گفت: در صورت باور به کار جهادی باید 
بهره وری در شهرداری همدان نیز بالا رفته و کارها سازماندهی 

شود.
رئیس کمیســیون برنامه بودجه و مالی شورای شهر همدان  با 
اشاره به حضور سرمایه گذار برای راه اندازی دو جایگاه سوخت 
در همدان افزود: لازم اســت نقاط ضعف این ســرمایه گذاری 
بررسی شــده و رفع شــود و در این راســتا از نظر کارشناسان 
استفاده شده و بسته سرمایه گذاری خوب متناسب با ظرفیت 
کار تهیه شود. کاوســی امید با بیان اینکه شهرداری نمی تواند 
تصدی گری کند و این مورد در توان آن نیست، تصریح کرد: باید 
در مباحث سرمایه گذاری منافع شهرداری را در نظر بگیریم که 

شهرداری متضرر نشده و سرمایه هدر نرود.
رئیس کمیسیون برنامه بودجه و مالی شــورای شهر همدان 
ادامه داد: در مباحث سرمایه گذاری باید همه جوانب کار دیده 

شده و موارد حقوقی لحاظ شود.
کاوسی امید با اشاره به پیگیری بحث سرمایه گذاری در طبقه 
دوم ترمینال انقلاب، خاطرنشان کرد: پیش بینی شده است که 

در این مکان بازار دائمی برای ارائه صنایع دستی ایجاد شود چرا 
که باید از این فضای خالی به نحو مطلوب بهره گرفت.

وی با تاکید بر اینکه ســرمایه گذاری پراکنده بسیاری در شهر 
داریم، یادآور شــد: مالکیت هایی که ســرقفلی به شهروندان 
فروخته شده از جمله این موارد است. که باید این واحدها بهره 

برداری درستی داشته باشد.
رئیس کمیسیون برنامه بودجه و مالی شــورای شهر همدان 

اظهار کرد: به دنبال تحقق درآمد پایدار در این دوره هستیم.
کاوسی امید خواستار تعریف طرح جامع سرمایه گذاری شد و 
گفت: تحقق این مهم می تواند به عنوان یک کار ماندگار از دوره 

ششم شورا باقی بماند.
سعید نظری با اشاره به مشترک کمیســیون بند ۲۰ با سامانه 
۱37 شهرداری، افزود: شهروندان ایرادات را بهتر می بینند و به 

ما می گویند تا کارها بهتر انجام شود.
وی با بیان اینکه امروزه شــهرها در حال گســترش هستند، 
گفت: در شــهر ۶۰۰ هزار نفری همدان امکان پاســخگویی 
حضوری به همه شهروندان نیست و با این فناوری همه نظرات و 

پیشنهادات روی میز مدیریت شهری قرار می گیرد.
نایب رئیس شورای شهر همدان تصریح کرد: شهرداری بیش 
از هزار خدمت به مردم ارائه می دهد و هدف ما این است که این 
خدمات با ســریع ترین روش به ویژه در حوزه فناوری با وجود 
اقدامات انجام شده بسیار باشد که ممکن است این اقدامات به 

چشم نیاید.

همدانخوزستان
به عنوان نخستين شركت در مناطق نفتخيز جنوب؛

شرکت بهره برداری نفت و گاز مسجدسلیمان گواهینامه مدیریت امنیت 
اطلاعات دریافت کرد

پنجره واحد سرمایه گذاری در شهرداری همدان راه اندازی شد

وند کشتی در بندر شهید رجایی  پهلوگیری ۱۶ فر

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از پهلودهی ۱۶ فروند  بندرعباس-کمالی
کشتی حامل کالاهای اساسی در بندر شــهید رجایی خبر داد و گفت: واردات گندم 

۸۵۸ درصد افزایش یافته است.
 علی رضا محمدی کرجی ران در جمع خبرنگاران در تشریح آخرین وضعیت واردات 
کالاهای اساسی در بزرگترین بندر تجاری ایران اظهار داشــت: از ابتدای فروردین 
امسال تا کنون در مجموع ۱۶ فروند کشــتی حامل کالاهای اساسی به مجموع تناژ 
۹۴۰ هزار و 3۴۲ تن در بندر شهید رجایی پهلودهی شده که از نظر تعداد ورود کشتی 

در هم سنجی با مدت مشابه ۵۰ درصد افزایش را نشان می دهد.
وی در خصوص پهلوگیری کشــتی های حامل گندم به عنوان کالای اســتراتژیک 
کشور بیان کرد: طی این بازه زمانی ۱۰ فروند کشتی حامل ۶۶۴ هزارو ۱۵۹ تن گندم 
پهلوگیری دهی شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش ۸۵۸ درصدی به 
ثبت رسیده است. مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی گفت: در حال حاضر 
یک فروند کشــتی گندم حامل ۶7 هزار تن در اسکله بندر شهید رجایی پهلودهی و 
درحال تخلیه بار آن هستند که به جهت دسترسی سریع به این محصول و جلوگیری 
از رسوب کالا، با کمک ۲ هزارو ۶۰۰ کامیون بشکل حمل یکسره به استان های هدف 
منتقل می شــود.  محمدی کرجی ران ادامه داد: بعد از گنــدم بیش ترین کالاهای 
وارداتی طی این مدت مربوط به اوره و فسفات می باشد که تاکنون سه فروند کشتی از 

این محموله ها با ۱۴3 هزار و ۶۸3 تن در این بندر پهلودهی شده است.
وی در خصوص واردات روغن خوراکی نیز گفت: در این بازه زمانی یک فروند کشتی 

حامل 3۲ هزار و ۴۰۰ تن روغن نیز در این بندر پهلودهی شد.
به گفته مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان، درحال حاضر پنج فروند کشتی دیگر 
حامل روغن خوراکی،گندم، جو و ذرت در لنگــرگاه بندرعباس درحال طی کردن 

فرآیند اسنادی خود برای پهلودهی و تخلیه محموله های خود هستند.

 

مانور واقعی تعمیر واصلاح شبکه آسیب دیده 
گازکوی طبیعت گرگان انجام شد

گرگان-مهنازمحمدزمانی عملیات تعمیر شــبکه آسیب دیده کوی طبیعت 
گرگان و اصلاح شبکه مذکور درقالب مانور برخورد بیل مکانیکی با شبکه گاز توسط  
اداره گاز منطقه یک مرکز اســتان گلستان انجام شــد.دراثر برخورد بیل مکانیکی 
شــهردای گرگان با انتهای خط لوله گاز واقع در کوی طبیعت، پس از ارزیابی شرایط 
و حجم آسیب وارده ، پیشنهاد شد تا عملیات تعمیر واصلاح شبکه مذکور و نصب ولو 

روی همین خط توسط تعمیرات اداره گازمنطقه یک اجرا شود.
درهمین راســتا به منظــور وصــل ســریعترجریان گاز حدود۴۰۰۰ مشــترک 
مقررگردیدعملیات فوق تحت عنوان مانور واقعی انجام پذیرد که بدلیل حجم تردد 
وســایل نقلیه وصدورمجوزترافیکی آن بعلت همزمانی با حفاری شرکت منابع آب 
درمسیرگلشهر وهمچنین حفاری ۱۰ اینج گازمسیر ناهارخوران)مسیرهای متوالی(

خوشــبختانه طی هماهنگی های بعمل آمده با رعایت مســایل ایمنی وهمزمانی 
انجام دو کارگرم بر روی یک خط گاز، عملیات مربوطــه انجام پذیرفته که در نهایت 
باحضور نیروهای امداد ادارات مناطق ۱و۲ گاز گرگان و همچنین شــهرهای جلین 

وسرخنکلاته ، قبل ازموعد زمان بندی شده برنامه قطع و وصل گاز صورت پذیرفت .

 

 مدیر توزیع نيروی برق غرب گرگان:

 قطع برق در غرب گرگان
 به علت حوادث و نواقص است

گرگان-مهنازمحمدزمانی مدیر توزیع نیروی برق غرب شهرســتان گرگان 
گفت: به هیچ عنوان در سطح شهر گرگان قطعی برق خودخواسته نداشته و قطعی ها 
تنها در اثر نواقص و حوادث موجود رخ خواهد داد.یوسف شاطری اظهار کرد: جابجایی 
تیرهای چراغ برق سطح شهر گرگان که موجب ایجاد معضلاتی در سطح شهر شده 
نیازمند همکاری و مشارکت دستگاه های بین شــهری همانند شهرداری و شورای 
اسلامی شهر گرگان با شرکت توزیع نیروی برق گرگان است.وی از عدم قطعی برق 
خودخواسته در مناطق غرب گرگان سخن گفت و افزود: به هیچ عنوان در سطح شهر 
گرگان قطعی برق خودخواسته نداشته و قطعی ها تنها در اثر نواقص و حوادث موجود 
رخ خواهد داد.مدیر توزیع نیروی برق غرب شهرستان گرگان ادامه داد: اولویت ما در 
این ایام برق رسانی به بیمارستان ها و دســتگاه های خدمات رسان بوده و کمبود این 

انرژی تنها از طریق صنایع جبران خواهد شد

 رئيس مجمع نمایندگان استان البرز: 

وزی گلسار  مرکز خدمات پزشکی شبانه ر
 احداث می شود

رئیس مجمع نمایندگان استان البرز: مرکز خدمات پزشکی شبانه  البرز-مظفری
روزی گلسار احداث می شود

رئیس مجمع نمایندگان اســتان البرز از احداث مرکز خدمات پزشکی شبانه روزی 
گلسار در شهرستان ساوجبلاغ خبر داد.

علی حدادی  در حاشیه بازدید رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز از طرح های 
بهداشتی و درمان شهرستان ســاوجبلاغ با اشــاره به مطالبه مردم در مورد ارتقای 
شاخصه  های بهداشتی و درمانی شهر گلسار اظهار داشت: با موافقت رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی استان البرز مجموعه مرکز درمانی گلسار به  مرکز خدمات شبانه روزی  
تبدیل شد. وی افزود: دانشگاه علوم پزشکی استان البرز تجهیز و فعالسازی این مرکز را 
بر عهده گرفت. نماینده مردم ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به موافقت رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز به اختصاص یک دستگاه 
آمبولانش به مرکز شبانه روزی گلســار عنوان کرد: در  مرحله بعدی با تحویل زمین 

توسط  شهرداری مرکز خدمات درمانی شهر گلسار احداث می شود.
رئیس مجمع نمایندگان استان البرز با اشاره به طرح سوال از وزیر بهداشت در مورد 
بیمارستان شهر جدید هشتگرد و شــهر جدید  مهســتان، تصریح کرد: با توجه به 
افزایش جمعیت در غرب استان البرز احداث و ایجاد مراکز درمانی در شهرستان های 

چهارباغ، ساوجبلاغ و طالقان ضرورت دارد و نیازمند اهتمام جدی است.

آغاز ثبت نام و صدور کارت هوشمند رانندگان 
وانت بار در البرز

البرز-مظفری معاون حمل و نقل راهداری البرز از اعلام فراخوان ثبت نام و صدور 
کارت هوشمند رانندگان وانت بار در استان و شرایط نام نویسی در این طرح خبر داد.

 قدمی گفت: این طــرح با اهداف ارتقای ایمنــی تردد، ســاماندهی جابجایی بار با 
وانت بارها، رعایت قانون الزام شرکت ها و مؤسسات ترابری جاده ای به استفاده از بارنامه 
و ارائه اطلاعات ســفر ناوگان وانت بار به منظور تخصیص سوخت به کلیه رانندگان و 
مالکان وانت بار، تدوین و برای اجرا به ادارات راهداری و حمل و نقل جاده ای سراســر 

کشور از جمله استان البرز ابلاغ شده است.
او می گوید: رانندگان با حداقل ۲3 سال سن و داشتن گواهینامه رانندگی مجاز، دارا 
بودن مدرک پایان ابتدایی یا نهضت ســوادآموزی، ارائه اصل و تصویر کلیه صفحات 
شناسنامه، کارت ملی و پایان خدمت یا معافیت دائم و دو قطعه عکس ۴*3  می توانند 
در این طرح ثبت نام کنند. معاون حمل و نقل راهداری البرز گفت: مالکان وانت بار با 
ارائه کارت وسیله نقلیه، گواهی معاینه فنی مجاز و معتبر، ارائه بیمه نامه شخص ثالث 

معتبر و حداکثر سن ناوگان تا ۲۰ سال می توانند در این طرح ثبت نام کنند.
او می گوید: متقاضیان برای گرفتن کارت هوشــمند راننده و نــاوگان می توانند به 
اداره کل راهــداری و حمل ونقل جاده ای البرز یا مراکز مجــاز ثبت نام و صدور کارت 
هوشمند )انجمن های صنفی رانندگان( محل سکونت خود  و یا با مراجعه مستقیم 
به سامانه مجوز کسب و کار به آدرس http://mojavez.ir   برای ثبت نام و اخذ 
مجوز فعالیت اقدام کنند.  درحال حاضر در استان البرز چهارهزار و ۴3۸ دستگاه وانت 

و ۸۲3 راننده فعال در این بخش دارای کارت هوشمند هستند.

 قزوین -مریم نقدی  مدیرکل امور مالیاتی اســتان قزوین 
گفت: مودیان مالیاتی که درآمد خود را به هر نحوی کتمان کنند 
علاوه بر ارتکاب جرم مالیاتی، مشمول 3۰ درصد جریمه غیرقابل 

بخشودگی نیز خواهند شد.
عزیزالله عباسپور  با بیان اینکه ثبت نکردن اظهارنامه مالیاتی باعث 
محرومیت از معافیت مالیات به میزان 3۶۰ میلیون ریال می شود، 
اظهار داشت: تلاش ما این است تا مودیان مالیاتی حداکثر تا پایان 
خردادماه اظهارنامه خود را ارایه دهند چرا که در غیر این صورت 

باعث محرومیت از معافیت و تضییع حقوق مودیان خواهد شد.
به گفته این مســوول امور مالیاتی، صاحبان مشاغلی که امکان 
پرداخت مالیات مقطوع خود را به صورت یک جا تا پایان خردادماه 
نداشته باشند، میزان مالیات تعیین شده آنان حداکثر تا چهار ماه و 

به صورت اقساط دریافت می شود.

وی با بیان اینکه مودیان برای ارسال اظهارنامه های خود باید در 
نظام مالیاتی ثبت نام کنند، افزود: اگر نوع فعالیت انتخاب شده در 
زمان ثبت نام با فعالیت اقتصادی واقعی مودی مطابقت نداشته 
باشد، در واقع از دیدگاه ســازمان امور مالیاتی مودی اظهارنامه 

تسلیم نکرده و مشمول جریمه خواهد شد.
عباسپور یادآور شد: در زمان شیوع ویروس کرونا و افزایش هزینه 
صاحبان مشاغل، میزان سهم سود مودی سال گذشته براساس 
آیین نامه موضوع ماده ۲۱۹ قانون مالیات های مســتقیم، برای 
تعیین مالیات در صورت ارایه نکردن مــدارک مورد نیاز، مالیات 

تشخیصی سال ۱3۹۹ تعیین خواهد شد.
وی با بیان اینکه ۹۰ درصد درآمد اســتان قزوین از محل دریافت 
مالیات تامین می شود، گفت: براساس مصوبه سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی، تخصیص اعتبارات اســتانی متناســب با تامین 

درآمدهای هر استان بوده و با توجه به اینکه درآمدهای استان طی 
سال گذشته براساس سهمیه تعیین شــده، به طور کامل وصول 

شد، اعتبارات استانی نیز به طور کامل تخصیص یافته است.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان قزوین تمرکز بر پرونده های مهم 
مالیاتی، رصد تراکنش های بانکی مشکوک و مقابله با شرکت های 
صوری در جهت مقابله با فرارهای مالیاتی، اجرای ماده ۹7 قانون 
مالیات های مستقیم و همچنین شناسایی مودیان جدید مالیاتی 
را از جمله موارد مهم در جهت تحقــق ۱۱۱ درصدی درآمدهای 

مالیاتی سال گذشته این استان برشمرد.
عباســپور تاکید کرد: در این رابطه، 3۴ پرونده مهم شرکت های 
تولیدی بزرگ استان را که واریزی مالیات خود را از سایر استان ها 

به انجام می رساندند مورد پیگیری جدی خود قرار داده ایم.
این مســوول مالیاتی اضافه کرد: بدون شک اصحاب رسانه نقش 

مهمی را در فرهنگ سازی عدالت مالیاتی برعهده دارند و اگر در 
این زمینه به نحو مطلوبی اطلاع رســانی صــورت بگیرد و مردم 
نیز در جریان اهمیت پرداخت مالیات و نحوه هزینه کرد آن قرار 

بگیرند، شاهد همکاری بیشتر مودیان در این زمینه خواهیم بود.

 بوشهر - رضا حیدری      شــهردار بنــدر بوشهر گفت: 
راه اندازی بــازار ماهی و میگو در اولویت های شــهرداری بندر 
بوشــهر قرار گرفته است که در این راســتا تمام ظرفیت های 

شهرستان بکارگیری شده است.
به گزارش واحد خبر و رسانه مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری بندر بوشهر، حسین حیدری در نشست ساماندهی 
بازار ماهی و میگو در بوشــهر اظهار کرد: راه انــدازی این بازار 
سال های ســال اســت که مغفول مانده چراکه در این مسیر 

اختلاف نظرهای زیادی وجود دارد.
وی بیان کرد: در شهر بوشهر چندین مکان عرضه ماهی و میگو 
وجود دارد که این روند مشکلاتی را در سطح شهر ایجاد کرده 

است.
حیدری ادامه داد: نازیبایی محیط شهری، تهدید سلامت مردم 
و ورود جانوران موزی در اثر فعالیت پراکنده مراکز عرضه آبزیان 
اعتراض شدید مردم و مطالبه گران اجتماعی را به دنبال داشته 

است که درخواست آنان بسیار به جا و منطقی است.
وی افزود: به فراخور این حساسیت ســاماندهی بازار ماهی و 
میگو در شورا اسلامی شهر و شهرداری بندر بوشهر به صورت 

ویژه در دستور کار قرار دارد.
شهردار بندر بوشهر تاکید کرد: راه اندازی چنین مرکزی باید در 
کنار دریا باشد و علاوه بر لحاظ پارکینگ و ترافیک محدوده بازار 

شرایط موردنیاز برای دفع آب های سطحی آن نیز فراهم شود.
وی افزود: در طرح ســاماندهی بازار ماهی و میگو برخی حتی 
حاضر به جابجایی از مکان فعالیت خود نیستند که در چنین 
شرایطی تصمیم براین شد با خرد جمعی مکان مناسبی برای 

بازار ماهی و میگو در بوشهر لحاظ شود.
حیدری اظهار کرد: در بازدید میدانی با کار کارشناســی مکان 

مناسب برای احداث بازار ماهی و میگو انتخاب خواهد شد.
مدیر شیلات شهرستان بوشــهر گفت: حیات و پویایی شهر 
بوشهر به فعالیت مراکز عرضه ماهی و میگو است که در این راستا 
باید نسبت به احداث مرکزی مرتب و منظم در بوشهر اقدام شود. 
حسن احمدی افزود: مکان احداثی باید کنار دریا باشد تا بتوان 
استانداردهای موردنیاز بازار ماهی و میگو را بخوبی تامین کرد. 
معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری بوشهر گفت: باید اجماع 
و نگاه همدلانه لازم صورت گیرد تا به جای تلاش، اقدام عملی 

برای راه اندازی بازار ماهی و میگو صورت گیرد .

مسعود شیرافکن ادامه داد: چهارشنبه نیز پایان مهلت تحویل 
پاکات سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار است که باید تدابیر 

لازم برای جلب نظر سرمایه گذاران فراهم شود.
وی ادامه داد: برای احداث بازار عرضه ماهی و میگو و میدان های 
عرضه میوه و تره بار باید حداکثر تــا پایان تیرماه تصمیم های 

نهایی برای این ۲ مرکز گرفته شود
شــیرافکن اظهار کرد: در اتباط با احداث بــازار ماهی و میگو ، 

سلامت مردم خط قرمز است که در این موضوع رعایت بهداشت 
باید در اولویت جدی عرضه کنندگان محصولات آبزی باشد.

وی تاکید کرد: راه اندازی بازار ماهــی و میگو باید مدرن، زیبا، 
گردشگرپذیر و ســلامت محور باشــد تا رضایت شهروندان و 

عرضه کنندگان را به صورت تمام و کمال فراهم کنند.
شــیرافکن افزود: فرمانداری بوشــهر تمام قــد از طرح های 
شــهرداری بندر بوشــهر برای احداث بازار ماهــی و میگو و 
همچنین میادین میوه و تره بار حمایــت خواهد کرد و در این 
مســیر وجود کوچک ترین معارض برای شــهروندان اطلاع 

رسانی خواهد شد.
در این نشســت کارشناســان مربوطــه نیــز راهکارهای و 

پشنهادهای خود را برای احداث بازار ماهی و میگو ارائه کردند.
عضو و رئیس کمیسیون بهداشت و سلامت شورای شهر بوشهر 
نیز گفت: احداث بازار عرضه ماهــی و میگو یک ضرورت برای 

شهر است که باید هر چه زودتر محقق شود.
حمیده خاتون هلال بحر افزود: بازار حراج شــیلات نیز مکان 
مناسبی برای راه اندازی بازار ماهی و میگو است که می توان پس 

رفع کمبودها به استفاده از آن اقدام کرد.

وین قز

بوشهر

مدیركل امور مالياتی استان قزوین:

ومیت از معافیت مالیاتی  ۳۶۰ میلیون ریالی می شود  ثبت نکردن اظهارنامه  باعث محر

شهردار بندر بوشهر :

ودی بازگشایی می شود   پاکات مناقصه میادین میوه و تره بار بوشهر بز

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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آگهی دعوت به مناقصه عمومی 
شماره 97/01/21

اداره کل راهداری و حمل و  نقل جاده ای استان گلستان، دبیرخانه کمیسیون معاملات

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان گلســتان در 
نظر دارد مناقصه تهیه مصالح، اجرای بیس و آســفالت گرم راه 
روســتایی سیجان شهرستان گالیکش به شماره 97/01/21 را 
از طریق ســامانه الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل 
فراخوان مناقصه از دریافت و تحویل اســناد مناقصه تا ارسال 
دعوتنامه از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( انجام 
خواهد شــد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 
قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شــرکت در مناقصه محقق ســازند . تاریخ 
انتشار در ســامانه 1401/03/24 میباشد . اطلاعات و اسناد 
مناقصه عمومی از طریق سامانه ستاد در بازه زمانی تعریف شده 

برای مناقصه گران قابل دریافت می باشد .
مهلــت دریافت اســناد مناقصــه: ســاعت 13:00:00 تاریخ 

1401/03/31
مهلت ارســال پاســخ پیشــنهادها از طریق ســامانه: ســاعت 

13:00:00 تاریخ 1401/04/11

تاریخ بازگشایی پاکات مناقصه 1401/04/12 ساعت 8 صبح
آدرس واطلاعات تماس دســتگاه مناقصه گزار: گرگان - میدان 
بسیج - ســایت اداری - مقابل ضلع شرقی استانداری –اداره 
کل راهداری وحمل و نقل جاده ای اســتان گلســتان،کد پستی 

37141 -49189 تلفن 32422572 داخلی 243
اطلاعات تکمیلی در اسناد می باشد.

اطلاعات تماس ســامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضویت در 
سامانه: مرکز تماس 1456

جهت کسب اطلاعات می توانید به سایت پایگاه ملی مناقصات و 
مزایدات به آدرس زیر رجوع نمایید.

بــرآورد انجــام کار 25،776،861،936 ریــال   مبلغ تضمین 
شــرکت در مناقصه  1،289،000،000 ریال، نوع: ضمانتنامه 

بانکی یا فیش بانکی ) وجه نقد(
http://iets.mporg.ir :آدرس سایت مناقصات و مزایدات

www. :)آدرس ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد
setadiran.ir

شناسه آگهی: 1334142 ری و حمل و نقل جاده ای استان گلستان اداره کل راهدا

 آگهي مناقصه عمومي
 )دو مرحله اي(

 نوبت دوم

روابط عمومی شركت توزيع نیروي برق استان يزد

شــركت توزیع نیروي برق اســتان یزد در نظر دارد کالاهای  مشروحه ذیل را از طریق برگزاري مناقصه عمومي دومرحله ای از  فروشندگان دارای 
تائید شرکت توانیر و واجد شرایط خریداری  نماید . لذا متقاضیان شركت در مناقصه  مي توانند از تاریخ 1401/03/25  لغایت 1401/03/30 
از طریق ســامانه ســتاد ایران به آدرس  www.setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند و  پیشنهادات خود را باتوجه به 
مندرجات دفترچه مناقصه ظرف مهلت مقرر در جدول زیر در سامانه ستاد ایران بارگذاری و ضمنا پاکت های مناقصه را به دبیر خانه این شركت 

تحویل نمایند .ضمناً به پیشنهادهاي تحویل داده شده بعد از انقضاء  مدت و بارگذاری نشده در سامانه ،  ترتیب اثر داده نخواهد شد.

شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد :        2001005066000028

تضمین شرکت در مقدار عددشرح مناقصهشماره مناقصهردیف
زمان تحویلنوع ضمانتنامهمناقصه

پاكتها
زمان  بازگشائي
پاکت الف و ب 

11401/124/603
250.000کابل کنستانتریک 6+6*1

5.270.000.000
1-ضمانتنامه بانکی
2- از محل مطالبات

3-فیش نقدی
ساعت1401/04/09ساعت 14

1401/04/11 10:30 صبح
30.000کابل کنستانتریک 6+6*3

هزینــه درج آگهي مناقصه و كســورات قانوني به عهده برنده مناقصه 
میباشد.

به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي كه 
بعد از موعد مقرر ارســال گردد و یا در سامانه ستاد بارگذاری نگردد 

ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

داوطلبان مي توانند جهت كســب اطلاعات بیشــتر با شــماره تلفن : 
36248989-035 و 36243111-035 امور تدارکات تماس حاصل 

نمایند .
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/24 
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25

شناسه آگهی: 1334768 شركت توزيع نيروی برق استان يزد

مواعد زمانی :

تاريخ انتشار فراخوان : 1401/03/24

مهلت دريافت اسناد  فراخوان: 1401/03/31

آخريــن مهلــت ارســال پیشــنهادات: 

1401/04/11
زمان بازگشايی پاکت ها: 1401/04/12

مبلــغ  پــروژه  ایــن  بــرای  لازم  اعتبــار 
14.183.895.431 ریــال مــی باشــد که 
2 میلیارد ریال از محل اســناد خزانه )اخرا 
004( به صورت تخصیــص و اماده پرداخت  

و مابقی در اعتبارات تملکی ســال 1401 و 
سنوات آتی ،تامین اعتبار ،مصوب و پرداخت 

می گردد.
نوع  و مبلغ تضمین شرکت در فراخوان: ضمانت 

نامه یا فیش بانکی به مبلغ 710 میلیون ریال 
کرمانشاه،  دستگاه:  آدرس  و  تماس  اطلاعات 

چهار راه گلســتان، اداره کل شــیلات استان 
تلفن   6714653181 پستی:  کرمانشاه ،کد 

08338453726:
م الف: 647 

مناقصه عمومی يک مرحله ای 
فراخوان احداث ايستگاه پمپاژ داريان شهرستان پاوه

اداره کل شیلات استان کرمانشاه

اداره کل شــیلات اســتان کرمانشــاه در نظر دارد فراخوان احداث ایســتگاه پمپاژ داریان 
شهرستان پاوه به شماره 2001003536000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولــت برگزار نماید. کلیه مراحــل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان 
 تا  بازگشــایی پاکت ها ازطریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شــد. متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم 
عضویت در سامانه ،نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت بر خط( 

برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند. آگهی دعوت به مناقصه عمومی 
شماره 97/01/21

اداره کل راهداری و حمل و  نقل جاده ای استان گلستان، دبیرخانه کمیسیون معاملات

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان گلســتان در 
نظر دارد مناقصه تهیه مصالح، اجرای بیس و آســفالت گرم راه 
روســتایی سیجان شهرستان گالیکش به شماره 97/01/21 را 
از طریق ســامانه الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل 
فراخوان مناقصه از دریافت و تحویل اســناد مناقصه تا ارسال 
دعوتنامه از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( انجام 
خواهد شــد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 
قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شــرکت در مناقصه محقق ســازند . تاریخ 
انتشار در ســامانه 1401/03/24 میباشد . اطلاعات و اسناد 
مناقصه عمومی از طریق سامانه ستاد در بازه زمانی تعریف شده 

برای مناقصه گران قابل دریافت می باشد .
مهلــت دریافت اســناد مناقصــه: ســاعت 13:00:00 تاریخ 

1401/03/31
مهلت ارســال پاســخ پیشــنهادها از طریق ســامانه: ســاعت 

13:00:00 تاریخ 1401/04/11

تاریخ بازگشایی پاکات مناقصه 1401/04/12 ساعت 8 صبح
آدرس واطلاعات تماس دســتگاه مناقصه گزار: گرگان - میدان 
بسیج - ســایت اداری - مقابل ضلع شرقی استانداری –اداره 
کل راهداری وحمل و نقل جاده ای اســتان گلســتان،کد پستی 

37141 -49189 تلفن 32422572 داخلی 243
اطلاعات تکمیلی در اسناد می باشد.

اطلاعات تماس ســامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضویت در 
سامانه: مرکز تماس 1456

جهت کسب اطلاعات می توانید به سایت پایگاه ملی مناقصات و 
مزایدات به آدرس زیر رجوع نمایید.

بــرآورد انجــام کار 25،776،861،936 ریــال   مبلغ تضمین 
شــرکت در مناقصه  1،289،000،000 ریال، نوع: ضمانتنامه 

بانکی یا فیش بانکی ) وجه نقد(
http://iets.mporg.ir :آدرس سایت مناقصات و مزایدات

www. :)آدرس ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد
setadiran.ir

شناسه آگهی: 1334142 ری و حمل و نقل جاده ای استان گلستان اداره کل راهدا

 آگهي مناقصه عمومي
 )دو مرحله اي(

 نوبت دوم

روابط عمومی شركت توزيع نیروي برق استان يزد

شــركت توزیع نیروي برق اســتان یزد در نظر دارد کالاهای  مشروحه ذیل را از طریق برگزاري مناقصه عمومي دومرحله ای از  فروشندگان دارای 
تائید شرکت توانیر و واجد شرایط خریداری  نماید . لذا متقاضیان شركت در مناقصه  مي توانند از تاریخ 1401/03/25  لغایت 1401/03/30 
از طریق ســامانه ســتاد ایران به آدرس  www.setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند و  پیشنهادات خود را باتوجه به 
مندرجات دفترچه مناقصه ظرف مهلت مقرر در جدول زیر در سامانه ستاد ایران بارگذاری و ضمنا پاکت های مناقصه را به دبیر خانه این شركت 

تحویل نمایند .ضمناً به پیشنهادهاي تحویل داده شده بعد از انقضاء  مدت و بارگذاری نشده در سامانه ،  ترتیب اثر داده نخواهد شد.

شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد :        2001005066000028

تضمین شرکت در مقدار عددشرح مناقصهشماره مناقصهردیف
زمان تحویلنوع ضمانتنامهمناقصه

پاكتها
زمان  بازگشائي
پاکت الف و ب 

11401/124/603
250.000کابل کنستانتریک 6+6*1

5.270.000.000
1-ضمانتنامه بانکی
2- از محل مطالبات

3-فیش نقدی
ساعت1401/04/09ساعت 14

1401/04/11 10:30 صبح
30.000کابل کنستانتریک 6+6*3

هزینــه درج آگهي مناقصه و كســورات قانوني به عهده برنده مناقصه 
میباشد.

به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي كه 
بعد از موعد مقرر ارســال گردد و یا در سامانه ستاد بارگذاری نگردد 

ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

داوطلبان مي توانند جهت كســب اطلاعات بیشــتر با شــماره تلفن : 
36248989-035 و 36243111-035 امور تدارکات تماس حاصل 

نمایند .
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/24 
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25

شناسه آگهی: 1334768 شركت توزيع نيروی برق استان يزد

مواعد زمانی :

تاريخ انتشار فراخوان : 1401/03/24

مهلت دريافت اسناد  فراخوان: 1401/03/31

آخريــن مهلــت ارســال پیشــنهادات: 

1401/04/11
زمان بازگشايی پاکت ها: 1401/04/12

مبلــغ  پــروژه  ایــن  بــرای  لازم  اعتبــار 
14.183.895.431 ریــال مــی باشــد که 
2 میلیارد ریال از محل اســناد خزانه )اخرا 
004( به صورت تخصیــص و اماده پرداخت  

و مابقی در اعتبارات تملکی ســال 1401 و 
سنوات آتی ،تامین اعتبار ،مصوب و پرداخت 

می گردد.
نوع  و مبلغ تضمین شرکت در فراخوان: ضمانت 

نامه یا فیش بانکی به مبلغ 710 میلیون ریال 
کرمانشاه،  دستگاه:  آدرس  و  تماس  اطلاعات 

چهار راه گلســتان، اداره کل شــیلات استان 
تلفن   6714653181 پستی:  کرمانشاه ،کد 

08338453726:
م الف: 647 

مناقصه عمومی يک مرحله ای 
فراخوان احداث ايستگاه پمپاژ داريان شهرستان پاوه

اداره کل شیلات استان کرمانشاه

اداره کل شــیلات اســتان کرمانشــاه در نظر دارد فراخوان احداث ایســتگاه پمپاژ داریان 
شهرستان پاوه به شماره 2001003536000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولــت برگزار نماید. کلیه مراحــل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان 
 تا  بازگشــایی پاکت ها ازطریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شــد. متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم 
عضویت در سامانه ،نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت بر خط( 

برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

 نوبت اول

آگهی منقاصه عمومی

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر

شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی نصیرشهر پروژه زیرسازی کوچه های منتهی 
به پارک تپه دوقلو و خیابان امیرکبیر را با اعتباری تا سقف هشت میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری، واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید 
 از تاریخ 1401/03/23 تا 1401/04/04 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس:
 www.setadiran.ir نسبت به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی و ثبت پیشنهادهای 

خود اقدام نمایند. ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
داشتن حداقل پایه پنج رشته راه و باند جهت شرکت در مناقصه الزامی است.

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25

 نوبت دوم

 فراخوان مناقصه عمومی 
همزمان با ارزيابی کیفی فشرده يک مرحله ای

خرید شیر سماوری جوشــی تقاضاهای شــماره 3200801011-3020807070-
3121801012

شــرکت گاز اســتان البرز در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی مناقصه به 
شماره نیاز درســامانه  ستاد)2001001402000040( را از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی) دولت ( برگزار نماید. 
مبلغ برآورد اولیه 7،670،000،000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در فرآيند ارجاع کار: مطابق آییننامه تضمین معاملات دولتی به 
شماره 123402/ت50659 هـ تاریخ 1394/09/22 به مبلغ 383،500،000 ریال

 آخرین زمان مهلت دریافت اســناد توســط مناقصه گر در سایت تا ساعت16:00روز 
یکشنبه 29/ 1401/03

     آخرين زمان بارگذاری اســناد توســط مناقصه گر در سايت تا ساعت 16:00روز 
یکشنبه 12/ 1401/04

          زمان بازگشايی پاکتها ) ازطریق سامانه ستاد ( 
گشایش پاکت »الف، ب ، ج«: ساعت: 12:00 روز سه شنبه تاریخ 21/ 1401/04

شرايط مناقصه گر: -1ارائه تاییدیه وزارت نفت 
2- تاییدیه ســامانه توانیران درخصوص اقلام موضوع مناقصه توسط تولید کنندگان 
الزامی بوده و تامین کنندگان از تولید کنندگانی که در سامانه توانیران ثبت نام نموده 
اند می توانند نســبت به تامین کالا اقدام نمایند و تاییدیه سامانه توانیران مربوط به 

تولید کننده مزبور را ارائه نمایند
 آدرس: استان البرز، کرج، میدان طالقانی، بلوارتعاون، خیابان فرهنگ، روبروی تربیت 

6، شرکت گاز استان البرز،امورپیمانها
تلفن: 34187144-026  نمابر: 026-32520868

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/25
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/28

 نوبت اول

شرکت گاز استان البرز

شناسه آگهی: 1332940 شركت ملی گار ایران
شركت گاز استان البرز

1-مناقصه گــزار: شــرکت سهامی پشــتیبانی امــور دام 
کشــور- اداره کل اســتان چهارمحال و بختیاری به شناســه 

ملی14002771736وشماره اقتصادی411113673771
به نشــانی: شهرکرد ، خیابان آیت الله کاشانی ، ساختمان منابع 

طبیعی )تلفن 03833344481-2 (
صنعتی  کشــتارگاه  فیزیکی  مناقصه:حفاظــت  2-موضوع 
جونقان از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره 

مناقصه 2001001014000200
3-نوع و مبلــغ تضمین شــرکت در فرآيند ارجاع 
کار: اصــل فیــش واریــزی وجــه نقد به حســاب شــبا 
IR 900100004001039806370564 با کد شناســه 
933203969100000000000000000030خز شماره 

انه بانک مرکزی قابل واریز در کلیه شعب بانک ملی ایران و 
سایر بانک های مجاز یا ضمانت نامه بانکی به نام مناقصه گزار 
)کلیه بانکها به جز بانک ســرمایه و بانک ایــران زمین( و یا 
اوراق مشارکت بی نام تضمین شده بانکها و دولت با قابلیت 
بازخرید قبل از سررسید )موضوع قانون نحوه انتشار اوراق 
مشارکت( ضمن درج در سامانه ستاد در پاکت الف لاک و مهر 
شده تا ســاعت 13:30روزچهار شنبه مورخ 1401/4/8 به 

مناقصه گزار تسلیم گردد.
4-مبلغ تضمین شرکت در فرآيند ارجاع کار:

  900000000 ریال )نهصد میلیون ریال ( به نام شــرکت 
پشتیبانی امور کشور

5-زمان دريافت اســناد ، تحويل پیشــنهاد و گشايش 
پیشنهادهای مالی 

1-5-مهلت دريافت اســناد مناقصه از سامانه ستاد: تا 
ساعت 16روزیکشنبه مورخ 1401/3/29می باشد.

2-5-مهلت ارائه پیشنهاد در ســامانه ستاد: تا ساعت 
16روز چهار شنبه مورخ 1401/4/8می باشد.

 3-5-مهلت تحويل پاکــت الف محتوی اصلی تضمین: 
تا ســاعت 13:30روز چهار شنبه مورخ 1401/4/8واقع در 

نشانی مناقصه گزار.   
4-5-زمان بازگشايی پاکت ها: ساعت 10 صبح روز شنبه 

مورخ 1401/4/11 واقع در نشانی مناقصه گزار.
6-خريد اسناد: متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند پس از 
واریز مبلغ 500000 ریال )غیرقابل استرداد به شماره حساب 
شباIR 310100004001039804006087 با کد شناسه 
شماره 386039869203900800000000000303بص

ورت پایا به خزانه بانک مرکزی از طریق ســامانه ســتاد( در 
زمان مهلت دریافت اســناد )ردیــف 1-5 آگهی( به آدرس 
اینترنتیwww.setadiran.ir مراجعه و اسناد مناقصه را 

دریافت نمایند.
7-فیش / رسید پرداخت مبلغ 500.000ریال خرید اسناد 
در مهلت ارائه پیشــنهاد )ردیف 3 – 5 آگهی( به همراه پاکت 

الف به دبیرخانه کمیسیون معاملات شرکت تحویل گردد.
8-مراحل برگزاری مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات 
بــه آدرس www.setadiran.irانجام  الکترونیکی دولت 
خواهــد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صــورت عدم 
عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت 
گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق 
سازند. تاریخ انتشــار مناقصه در ســامانه سه شنبه مورخ 

1401/3/24می باشد.
9-سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج 

می باشد.

شرکت سهامی پشتیبانی امور دام کشور
آگهی مناقصه عمومی شماره 1401-37 

روابط عمومی  اداره کل پشتیبانی امور دام استان چهارمحال  و بختیاری

شناسه آگهی: 1334459
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پایگاه تحلیلی
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فراتر از کاغذ
پایگاه خبری

آنلاین

بنا بر اعلام مدیریــت امور اســتانها و بازاریابی 
پست بانک ایران، در راســتای حفظ و افزایش 
منابع اززان قیمــت در باجه هــا و پرداخت وام 
قرض الحســنه به جامعه روســتایی، سقف وام 
قرض الحسنه نیکان از مبلغ ۱۰۰ میلیون ریال 

به مبلغ ۲۵۰ میلیون ریال افزایش یافت.

به گزارش روابط عمومی پســت بانــک ایران؛ 
ســقف وام قرض الحســنه نیکان از مبلغ ۱۰۰ 
میلیون ریال به مبلغ ۲۵۰ میلیون ریال افزایش 
یافته اســت که در ارقام ۵۰، ۱۰۰، ۱۵۰، ۲۰۰ و 

۲۵۰ میلیون ریالی قابل پرداخت است.
همچنین مدت بازپرداخت وام قرض الحســنه 

نیکان از ۲4 ماه به ۳۶ ماه افزایش یافته است.
گفتنی اســت: اجرای این طرح از ابتدای آذرماه 
سال ۱۳۹۸ آغاز شده اســت که علاوه بر کمک 
به تامین مالی و قدرت خرید مشتریان، موجب 
افزایش منابــع باجه های بانکــی و درآمدهای 

کارمزدی آنها می شود.

سقف وام قرض الحسنه نیکان پست بانک ایران به مبلغ ۲۵۰ میلیون ریال افزایش یافت


